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Суета Вот Тенис

Стр. 34

Най-древните информатори, или
успехите на гълъбовата поща

Стр. 2

Оспорвано гласуване в синода
за кандидатите за патриарх

Стр. 38

Григор Димитров на полуфинал
в Ротердам, тренира с Федерер

Стр. 5

Скандал

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

В кризата

Национализацията - лудост
или необходимост?

Стр. 11

Изповед

Борисов призна, че познава
Митко Каратиста

Стр. 2
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Изгониха с ДАНС
депутатите от „Хамас”

Няколко
ÄÓÌÈ

Ева
КОСТОВА

Чудно нещо е това ста-
тистиката. Наука, недо-
стижима за ограничения
ум на простолюдието. Тя
ни отваря очите за таки-
ва простички работи като
доход и разход на домакин-
ствата (стр. 5). На нас
тези прости сметки нико-
га не ни излизат, но специ-
алистите, като се напъ-
нат както трябва, ги
натъманяват в правата
линия. Сиреч, както очак-
ват властимащите. През
това време площадите се
тресат от народния гняв,
излял се в протест срещу
непосилните сметки за
ток и парно. Статистика-
та обаче прави струва и
все изкарва по-високи до-
ходи, а по-малки разходи.
Изкарва на бял свят наша-
та неосъзната пестели-
вост, та след като се хра-
ним и обличаме, образова-
ме, възпитаваме, почива-
ме, плащаме такси, данъци
и т. н., ни остават и пари
за слагане настрана. По
последните сметки на
НСИ са ни оставали цели
99 лева - кеф ти да ги хар-
чиш, кеф ти да ги спаст-
ряш. Като в стария виц -
“взех си заплатата, сега
се чудя дали да я внеса в
банката или да си купя
едно пиле”.

Впрочем това за запла-
тата невинаги важи, за-
щото все повече стават
тези, които не я получа-
ват, просто няма къде да
работят. Но заплатата си
остава основното перо в
доходите, следвано от пен-
сиите. И с едното, и с дру-
гото нещата са трагични,
защото стоят години на-
ред на точката на за-
мръзването. А ние не пре-
ставаме да се питаме как
изскача розовото от
сложната методика на
официалната статисти-
ка. И се чудим, защото
нашата проста аритмети-
ка всеки ден показва как
се лишаваме и от храна, и
от лекарства, и от топло.

Напъни
в розово

НА КОНГРЕСА ДНЕС БСП ПОЕМА АНГАЖИМЕНТ
ЗА НОВИ 250 000 РАБОТНИ МЕСТА

Стр. 3

Властта панически плаща
субсидиите на земеделските
производители, за да осуети
протеста им. След спешна сре-
ща вчера при министър-пред-
седателя стана ясно, че в по-
неделник ще бъдат изплатени
субсидиите за единица площ
на зърнопроизводителите.
Очаква се още във вторник или

Спират земеделския
протест с пари от резерва
Властта панически плаща субсидиите
в понеделеник, Дянков ще влиза в нов дълг

най-късно в сряда средствата
да бъдат по сметките им.
Зърнопроизводителите се гот-
веха да дойдат в София с трак-
торите на 20 февруари, след
като не получиха парите си в
обещания от управляващите
срок - 31 януари.

Плащанията на субсидиите
ще са за сметка на фискалния

резерв, съобщиха от финансо-
вото министерство. “За гаран-
тиране устойчивостта на раз-
мера на фискалния резерв в
първите месеци на годината се
предприе актуализиране на
емисионния календар”, заяви-
ха още от ведомството на Си-
меон Дянков. Това означава,
че на пазара ще бъдат пусна-

ти за продажба ценни книжа,
чрез които да се набере нуж-
ната сума, която да бъде
възстановена в резерва. Само
преди около 2 седмици земе-
делският министър Найденов
обясни, че финансовите екс-
перти не препоръчват вземане
на пари от резерва.

Левски накара
цялата
Османска
империя
да потрепери

Разказ
от
Анжел
Вагенщайн

Стр. 14

Стр. 20

Снимка БГНЕС

Стр. 8

Над руската Челябинска област вчера прелетя метеорит, който избухна
оглушително след сблъсък със земята. В района на град Челябинск са причинени
значителни материални щети, като броят на ранените надхвърли 1000 души

Стр. 6
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НАПУСНА НИ АКТЬОРЪТ
ТОДОР КОЛЕВ
Популярният актьор Тодор Колев
почина вчера след продължително
тежко боледуване, съобщи БТА. Тодор
Колев е роден на 26 август 1939 г. в
Шумен. Завършва актьорско майстор-
ство във ВИТИЗ “Кръстьо Сарафов”.
Работил е в театрите в Смолян, Шу-
мен, Пловдив, в столичните “Сълза и
смях” и “София”, където изиграва
забележителни роли. Участва в над 30
игрални филма, сред които “Цар и
генерал”, “Козият рог”, “Иван Конда-
рев”, “Двойникът”, “Господин за един
ден”, “Опасен чар”. Зрителите го
помнят и от новогодишните програми
на националната телевизия. Солист е на Биг бенда на БНР.
От 1981 г. участва в мюзикхоли на Хачо Бояджиев. Има
издадени 5 албума. След промените през 1989 г. се захва-
ща с политика и става народен представител във ВНС от
СДС. Съветник е в посолството ни в Канада (1992-1993).
Автор и водещ е на тв предаванията “Как ще ги стигнем
с... Тодор Колев” и “Вход свободен”. Преподавател е по
актьорско майсторство в НАТФИЗ, доцент. През 1999 г.
издава автобиографичната книга “Варненското софиянче от
Шумен”. Носител е на редица отличия, включително Златен
знак на община Шумен и “Почетен гражданин на Шумен”,
Доктор хонорис кауза на Шуменския университет, на
“Икар” за цялостно творчество, присъждан от Съюза на
артистите в България.
Поклонението ще бъде на 17 февруари от 11 ч. в Народ-
ния театър “Иван Вазов”.

тарозагорският
митрополит Га-
лактион един-
ствен от участ-
ващите в избо-

Само Галактион събра
одобрение от първи път
В 16 гласувания синодалните лобита не можеха да се
разберат кои са тримата най-достойни за патриарх владици

Митрополитът на САЩ, Канада и Австралия Йосиф, говорител на синода
за Патриаршеския избирателен събор, не успя да съобщи “тройката” до

редакционното приключване на броя

Изборът на другите двама кандидати ще се
състои днес на следващо заседанието на Св.
синод, което започва в 9 ч., съобщиха снощи
от Светия синод. Всички турове и избори
вчера са преминали в спокойна обстановка
при пълно спазване на Устава на БПЦ, увериха
владиците.

Митко Каратиста е известен в средите на родния
ъндърграунд и на органите на МВР човек е таен
съветник и дясна ръка на премиера Борисов. Според
различни информации преди години Димитър Николов
Стефанов е начело на група яки момчета и се е
прехранвал с грабежи, рекет на търговци и изнудване
на фирми от кв. “Надежда”.
В един определен момент Каратиста е бил и шофьор
на Румен Николов-Пашата. Успява да се сближи и с
Бойко Борисов и да оглави силовите структури на
групировката СИК.
 На общинските избори през 2007 г., с победата на
ГЕРБ, кметове на районите “Надежда” и “Връбница”
стават негови протежета. Майката на детето му, Татяна
Георгиева, става общински съветник от листата на
ГЕРБ-София и един от четиримата координатори в
София. В момента тя е шеф на комисията по общест-
вен ред и сигурност към СОС. Кметът на “Връбница”
пък е женен за сестрата на Татяна Георгиева. Техният
баща бил назначен на работа отново в община “На-
дежда”.
С избирането на Борисов за премиер Каратиста е
непрекъснато в обкръжението му и е негова дясна
ръка. Назначен е и за съветник в Народното събрание.
Бизнесът му с проституция, наркотици, рекет и изнуд-
ване продължава, твърдят негови приближени.

фигурираха имената само
на митрополитите Симе-
он и посочения вече Га-
лактион. Владиците нямат
право да прекъснат засе-
данието си по избора,

докато не посочат трима-
та митрополити, от които
ще бъде избран новият
патриарх, обясниха кано-
ници.

На третия тур от избо-

ра заседанието е било
прекъснато, за да бъде
изготвена бюлетината, с
която се гласува. Тогава
стана ясно, че Светият
синод е отхвърлил заяве-

ните по-рано от митропо-
литите отводи и решил, че
всички негови членове ще
могат да бъдат номинира-
ни за избирателен църков-
но-народен събор, който
ще избере новия патриарх
на 24 февруари. Чу се, че
консенсусните фигури са
сред доброволно оттегли-
лите се, затова клирът е
бил принуден да не се
съобрази с волеизявлени-
ето им. Новината дойде,
след като трима владици
бяха събрали по осем от
нужните на всеки номини-
ран за патриарх поне де-
сет митрополитски гласа.

15-о прегласуване
предстои, обяви към 17,30
ч. митрополитът на САЩ,
Канада и Австралия Йо-
сиф, говорител на синода
за Патриаршеския изби-
рателен събор другата не-
деля. Попитан дали е вяр-
но, че Галактион вече е
избран за една от трите
кандидатури, митрополит

Йосиф заяви, че нито
потвърждава, нито опро-
вергава. В 18, 30 ч. още
нямаше резултат.

По предварителна ин-
формация още към 16 ч.
се очакваше Светият си-
нод да обяви имената на
тримата митрополити, из-
брани за кандидати за па-
триарх. Верни се оказаха
наблюденията, че лобита-
та в синода до последно
ще се надхитрят и няма
да е ясно кой зад кого е.
Знаеше се, че Николай
Пловдивски няма да под-
крепи Кирил. Зад Гаври-
ил пък се знаеше, че са
Натанаил Неврокопски и
Дометиан Видински. Лов-
чанският владика е и
единственият, за когото
не излезе досие в ДС.
Дядо Неофит пък се ока-
за с празна папка, която
била открита заради не-
гово участие в междуна-
родна конференция, но
името му бе опетнено.

Бившият лидер на ДПС за
пръв път проговори за атентата
срещу него на бюлетина от 8-
мата национална конференция
на партията. По негово изрично
настояване размишленията му
са били публикувани като по-
слепис на доклада, който тряб-
ваше да прочете пред делега-
тите.

В бюлетина на форума той
разкрива, че в последния мо-
мент с периферното си зрение
видял насочен пистолет в ляво-
то ми слепоочие, чул щракане
и реагирал инстинктивно. По
думите му след този случай
светът няма да бъде същият.

Доган не се съмнява, че това
е било опит за публична екзеку-
ция на лидера и на каузата на

ремиерът Бойко
Борисов призна
вчера, че познава
Димитър Стефанов,
известен като Мит-

спокойно може да питате ва-
шия съветник и ръководител
на ДАНС, това бяха негови
състезатели, на Алексей Пет-
ров, човекът, който държеше
и документите и дойде да ги
представи срещу Станишев,
така че има кого да си питате,
заяви в отговор премиерът. Той
обясни още, че новият шеф на
ДКЕВР е назначен просто, за
да има титуляр и за да вървят
всички процедури. Миноритар-

ният дял в ЕРП-ата пък бил
продаден, защото договорите
били направени така, че
държавата не можела да на-
прави нищо. ПГ на ГЕРБ ще
подкрепи предложение да се
избере шеф на ДКЕВР от пар-
ламента с две трети мнозинст-
во. Ако искате да имаме нещо
конструктивно, молбата ми е,
седнете, изберете шеф на
ДКЕВР, заяви още Бойко Бо-
рисов.

Доган проговори за
атентата срещу него

ДПС. “Сценарият, който беше из-
бран от поръчителите на тази
публична екзекуция, предпола-
га много кръв за предизвикване
на шок и ужас в залата. Голяма-
та мишена е ДПС и етническият
мир в страната. По време на кри-
за етническият мир е най-уязви-
мото място на България и на Бал-
каните”, коментира бившият ли-
дер. Според него ДПС няма друг
шанс освен да се развива и
утвърждава в европейското по-
литическо пространство. “Тъкмо
затова, когато ни атакуват с ла-
вини от отрицание и омраза,
ние трябва да им отвърнем с
разбиране и с осъзнатата воля
да наложим Заедността като
начин на живот на Балканите”,
написа Доган.

Две социологиче-
ски проучвания, пуб-
ликувани във вестни-
ци в петък, показаха,
че БСП вече изпре-
варва ГЕРБ. Проучва-
не на “Медиана” сочи,
че ако днес имаше
парламентарни избо-

ри, БСП би получила
22,5% подкрепа, а
ГЕРБ - само 19,3%.
Според агенцията в
парламента със си-
гурност влизат ДПС,
Движение “България
на гражданите”, съот-
ветно с 6,8 и 5,9%.

“Атака”, СДС и ДСБ
остават под 4%.

Социологическо
изследване на
“Галъп” показва, че
24 седмици преди
парламентарните из-
бори Бойко Борисов
е успял да свали

електората си до рав-
нището на БСП, а
себе си - до равнище-
то на Сергей Стани-
шев. За месец, спо-
ред “Галъп”, Борисов
е загубил 3% от рей-
тинга си, а Станишев
е прибавил цели 5%.

П
ко Каратиста. Стефанов е
член на Надзорния съвет на
ЧЕЗ и според различни пуб-
ликации месечното му възна-
граждение възлиза на над 35
000 лева.

“Аз от години не съм го
виждал, през мен и моите
зали са минали стотици кара-
тисти, така че нямам никакво
желание да им следя разви-
тието и от 15 години не го
правя”, отговори Борисов по
време на парламентарния
контрол вчера на въпрос на
депутата от Коалиция за
България Антон Кутев за от-
страняването на председате-
ля на ДКЕВР Ангел Семерд-
жиев. Ако приемем, че бивши-
ят шеф на ДКЕВР не ви е уве-
домявал достатъчно ясно как-
во се е случвало в ЕРП дру-
жествата, вие защо не питах-
те Каратиста, вие с Пашата
се познавате, би трябвало да
познавате и него, обърна се
към премиера Борисов Антон
Кутев. Той припомни, че от
времето на Бойко Борисов
като кмет досега дълговете
на общинската “Топлофика-
ция” са се увеличили от 150
млн. лв. на 500 млн. лв.

Що се отнася до въпросния
Димитър Стефанов, там вие

Борисов призна, че познава
Митко Каратиста

С
ра за патриарх събра не-
обходимия брой гласове,
за да бъде един от трима-
та висши духовници, сред
които ще се избира глава
на Българската право-
славна църква. На засе-
данието вчера присъства-
ха 13 митрополити - без
Симеон Западно- и Сред-
ноевропейски, който е на
лечение в САЩ, а съглас-
но устава на БПЦ Плов-
дивският митрополит Ни-
колай и Доростолският
митрополит Амвросий ня-
маха право да бъдат по-
сочвани. Николай Плов-
дивски няма навършени
50 г., а Амвросий Дорос-
толски няма 5-годишен
стаж като митрополит. На
избор бяха подложени 11
митрополити, които спо-
ред устава на БПЦ отго-
варят на условията за из-
бор на духовен глава.

Гласуването се про-
веждаше тайно, с бюле-
тини, в които към 18 ч. не

БСП изпревари ГЕРББСП изпревари ГЕРББСП изпревари ГЕРББСП изпревари ГЕРББСП изпревари ГЕРБ

Снимка
ПРЕСФОТО/БТА
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Цитат на деняЦитат на деня

Çìèÿòà õàïå íàé-ñòðàøíî,
ïðåäè äà óìðå‘ЛЮТВИ МЕСТАН ОБРИСУВА ГЕРБ НЯКОЛКО МЕСЕЦА ПРЕДИ ИЗБОРИТЕ

на днешното заседание на
конгреса на БСП. Увере-
нието за това даде вчера
лидерът на левицата Сер-
гей Станишев пред журна-
листи в парламента. Спо-
ред него връщането на
държавата на хората ще е
алтернатива на сегашната
власт, която се крепи един-
ствено на тайни договорки
и подчинение на една-
единствена воля.

Соцлидерът смята, че
именно радикалната про-
мяна на държавата е го-
лямата амбиция, залегна-
ла в политическата рам-
ка на конгреса. Това оз-
начава, че всеки социа-
лист трябва да се опреде-
ли дали е готов да води

Сергей Станишев:

Време е да върнем
държавата на хората
Радикалната промяна на страната е голямата
амбиция, залегнала в политическата рамка на
конгреса на БСП днес

търговията с горива, всич-
ко, припомни Станишев.
Той смята, че това трябва
да бъде променено и
държавата да бъде актив-
на и в инвестиционния

Михаил МИКОВ,
зам.-председател

на ПГКБ:

Очаквам послания, които да
консолидират партията и да пока-
жат на българските граждани, че в
навечерието на парламентарните
избори БСП е реалната алтерна-
тива. Хората стават все по- чувст-
вителни към провалите на управ-
лението на ГЕРБ. Българите изля-

зоха на улицата, за да изразят протеста си именно към
сегашната власт и особено към политиката в социална-
та сфера. Очаквам БСП да се обедини около идеята за
силна социална държава. Дефицитите в тази насока са
нескончаеми. Те проличават в отношението и към май-
ките, и към пенсионерите, и към безработните, които
днес живеят в убийствена бедност.

Очевидно е, че трябва да има друго отношение към
гражданите, това е приоритет на левицата и съм убе-
ден, че все повече хора го разбират. Сривът на ГЕРБ
ще продължи и в оставащите до края на мандата месе-
ци. Това се доказва и от последните социологически
проучвания, според които БСП изпреварва ГЕРБ по
доверие.

На конгреса ще се извършат промени в устава, ко-
ито са необходими, за да може да се отговори на изи-
скванията на закона. Смятам, че у делегатите на кон-
греса ще надделее усещането за общия интерес на
партията, за да може БСП да поведе гражданите към
промяна на политиката в България, и смятам, че други-
те вътрешнополитически въпроси ще останат на по-
заден план.

Какво очаквате от заседанието на конгреса?

ясна и категорична битка
срещу това вредно управ-
ление, категоричен беше
той. Според него през по-
следните години всички
проблеми на държавата
са се решавали на гърба
на хората. “Замразени
бяха доходите, хората то-
тално обедняха и това
трябва да се промени.
Българите искат социал-
на държава и това е анга-
жимент на БСП, защото
сега правителството бяга
от тази отговорност”,
обобщи Станишев.

Лидерът на БСП
изтъкна, че на конгреса
левицата ще направи
много ясна крачка и ще
поеме важни политичес-
ки ангажименти пред
гражданите. Ситуацията е
остро кризисна и това,
което се случва с протес-
тите срещу високите
сметки на тока и парното,
бе отключващото събитие

за недоволството, което
зрееше от много време,
анализира Станишев.
Според него случващото
се в момента е много по-
важно от това кои ще
бъдат водачи на листи и в
самите листи.

Сергей Станишев се
обяви много остро срещу
философията на краен ли-
берализъм и идеята за
държавата единствено и
само като нощен пазач.
Според него левицата
трябва да работи много за
създаването на работни
места и за връщането на
държавата в икономиката.

Социалистите се анга-
жират да осигурят здрава
регулация на монополите
и ограничаване на техния
произвол и свръхпечалби.
В последните години се
водеше целенасочена
политика на монополиза-
ция - от пътното строител-
ство през застраховането,

процес. Според Станишев
третият приоритет е за-
щитата на малкия и сред-
ния бизнес, който в мо-
мента е подложен на то-
тален рекет от държавни-

те институции и това тряб-
ва да бъде спряно, за да
могат хората да поемат
глътка въздух, да запазят
работни места и да създа-
ват нови.

Сергей Станишев
покани журналистите
предконгресно на кафе
в Огледалната зала на
парламента

1. ƒ‡Ì˙˜Ì‡ ÂÙÓÏ‡, ÍÓˇÚÓ ÔÂ‰‚ËÊ‰‡ ÓÚÏˇÌ‡ Ì‡ ÔÎÓÒÍËˇ
‰‡Ì˙Í Ë ‚˙‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ„ÂÒË‚ÌÓ Ó·Î‡„‡ÌÂ. ŒÔÂ‰ÂÎˇÌÂ Ì‡
Ô‡„ Á‡ ÓÒ‚Ó·ÓÊ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ‰‡Ì˙Í Á‡ Ì‡È-ÌËÒÍËÚÂ ‰ÓıÓ‰Ë. »ÎË
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰‡ ÔÎ‡˘‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ ·Â‰ÌËÚÂ.

2. 250 000 ÌÓ‚Ë ‡·ÓÚÌË ÏÂÒÚ‡.
3. œÓ„‡Ï‡ Á‡ 10-„Ó‰Ë¯Ì‡ ÂËÌ‰ÛÒÚË‡ÎËÁ‡ˆËˇ Ì‡ ¡˙Î„‡-

Ëˇ.
4. ¬˙‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ‰‡Ì˙˜ÂÌ ÏÓ‰ÂÎ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒË‡ÌÂ Ì‡  Á‰‡-

‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂÚÓ. »Ì‡˜Â Í‡Á‡ÌÓ, ‰˙Ê‡‚ÌÓ ÙËÌ‡ÌÒË‡ÌÂ Á‡
‰˙Ê‡‚ÌË Á‡‚Â‰ÂÌËˇ, „‡‡ÌÚË‡˘Ë ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡ ÏÂ‰ËˆËÌÒÍ‡ ÔÓ-
ÏÓ˘ Á‡ ‚ÒË˜ÍË, Ô‡‡ÎÂÎÌÓ Ò ÓÒË„ÛËÚÂÎÌËˇ ÏÓ‰ÂÎ Á‡ ÓÒÚ‡Ì‡-
ÎËÚÂ Á‡‚Â‰ÂÌËˇ Ë Ó·ÂÍÚË Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡.

5. ÕÂÁ‡·‡‚ÌÓ ‰‡ ÔÂÓËÂÌÚË‡ÏÂ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Í˙Ï ‚˙Á‡Ê-
‰‡ÌÂ Ë ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ÌÂ Ì‡ Ï‡ÎÍËˇ Ë ÒÂ‰ÌËˇ ·ËÁÌÂÒ - „˙·Ì‡Í‡
Ì‡ Á‡ÂÚÓÒÚÚ‡, ÒÂÍÚÓ‡, ÍÓÈÚÓ ÔÓÒÚ‡‰‡ Ì‡È-ÏÌÓ„Ó, ·Â¯Â ·ÛÍ-
‚‡ÎÌÓ ÒÏ‡Á‡Ì ÓÚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Ì‡ √≈–¡.

6. ÕÂÁ‡·‡‚Ì‡ ÂÙÓÏ‡ Ì‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ,
Ò˙˘ÂÒÚ‚ÂÌÓ Ò˙Í‡˘‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ ˜ÂÁ
ˆËÙÓ‚ËÁ‡ˆËˇ Ì‡ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ Ë ÔÛ·ÎË˜ÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë, ÔÂÒÚÛÍ-
ÚÛË‡ÌÂ Ì‡ ·˛‰ÊÂÚ‡ Á‡ ÌÛÊ‰ËÚÂ Ì‡ ÔËÓËÚÂÚÌË ËÌ‚ÂÒÚËˆËË
‚ ˜Ó‚Â¯ÍËÚÂ ÂÒÛÒË.

7. –Â¯ËÚÂÎÌË Á‡ÍÓÌÓ‚Ë Ë ÛÔ‡‚ÎÂÌÒÍË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ ‚ ‰‚Â ÔÓ-
ÒÓÍË: Ô˙‚Ó, Ó„‡ÌË˜‡‚‡ÌÂ Ë Â„ÛÎË‡ÌÂ Ì‡ ÏÓÌÓÔÓÎËÚÂ, ÎËÍ-
‚Ë‰‡ˆËˇ Ì‡ Í‡ÚÂÎËÚÂ; ‚ÚÓÓ, Ì‡Ò˙˜‡‚‡ÌÂ Ë ÂÒÛÒÌÓ ÔÓ‰ÔÓ-
Ï‡„‡ÌÂ Ì‡ ‰Â·ÌËˇ Ë ÒÂ‰ÌËˇ ·ËÁÌÂÒ.

8. ¬˙˘‡ÌÂ Ì‡ ÔÂ‰Ë¯ÌËÚÂ ÌÓÏË Á‡ ‚˙Á‡ÒÚ ÔË ÔÂÌÒËÓ-
ÌË‡ÌÂ Ë ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÊÂ„Ó‰ÌÓÚÓ ËÌ‰ÂÍÒË‡ÌÂ Ì‡ ÔÂÌ-
ÒËËÚÂ.

9. ƒ˙Ê‡‚ÌË ËÌ‚ÂÒÚËˆËË ‚ Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ë ÔË‚ÎË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡
‚ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜ÌË ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚‡.

10. Õ‡Ò˙˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‚ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜ÌË ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚‡ Ë
ÔÎ‡Ì Á‡ ÛÒÍÓÂÌ‡ ËÌ‰ÛÒÚË‡ÎËÁ‡ˆËˇ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡, Á‡ ‰‡ Ì‡Ô‡-
‚ËÏ ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡ ÒÔÓÒÓ·Ì‡ ‰‡ ÓÒË„Ûˇ‚‡ ‡ÒÚÂÊ, ÌÓ‚Ë ‡·ÓÚÌË
ÏÂÒÚ‡ Ë ‰‡ ÓˆÂÎˇ‚‡ ‚ Ó˜ÂÚ‡‚‡˘‡Ú‡ ÒÂ ÊÂÒÚÓÍ‡ ÏÂÊ‰ÛÙËÏÂ-
Ì‡ Ë ÏÂÊ‰Û‰˙Ê‡‚Ì‡ ÍÓÌÍÛÂÌˆËˇ

11. ¬˙Á‡Ê‰‡ÌÂ Ë Ì‡Ò˙˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÁÂÏÂ‰ÂÎÒÍËÚÂ, ÚÛ‰Ó‚Ó-
ÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎÌËÚÂ Ë ÔÓÚÂ·ËÚÂÎÒÍËÚÂ ÍÓÓÔÂ‡ˆËË.

12. œËÓËÚÂÚÌÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ Ì‡ÛÍ‡Ú‡ Ë ‚ËÒ¯ÂÚÓ Ó·‡ÁÓ‚‡-
ÌËÂ.

13. ƒ˙Ê‡‚ÌË ÒÚËÏÛÎË Á‡ Û˜ÂÌËÂ Ë Ô˙‚‡ ‡·ÓÚ‡.
14. ƒ˙Ê‡‚ÌÓ ÙËÌ‡ÌÒË‡ÌÂ Ò‡ÏÓ Á‡ ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ Ë Ó·˘ËÌ-

ÒÍËÚÂ Ó·‡ÁÓ‚‡ÚÂÎÌË Á‡‚Â‰ÂÌËˇ. “Ó‚‡ ˘Â „‡‡ÌÚË‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË
·˙Î„‡ÒÍË „‡Ê‰‡ÌË ‰ÓÒÚ˙Ô ‰Ó Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌÓ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ.

15. ¡ÂÁÔÎ‡ÚÂÌ ‰ÓÒÚ˙Ô ‰Ó ËÌÚÂÌÂÚ - ‰Ó Í‡ˇ Ì‡ Ô˙‚‡Ú‡
„Ó‰ËÌ‡ ‚ „ÓÎÂÏËÚÂ „‡‰Ó‚Â, ‰Ó Í‡ˇ Ì‡ Ï‡Ì‰‡Ú‡ Ë ‚ ‰Û„ËÚÂ
Ì‡ÒÂÎÂÌË ÏÂÒÚ‡.

 16. —ÔÂ¯ÌË ÏÂÍË ‚ Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂÚÓ - ˆÂÌËÚÂ Ì‡ ÎÂÍ‡-
ÒÚ‚‡Ú‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ‚˙Ì‡Ú ‚ ÔÓÌÓÒËÏËÚÂ ËÏ „‡ÌËˆË. ¬˙ÁÒÚ‡-
ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Ê‡‚ÌËˇ ÍÓÌÚÓÎ Ë ÒËÒÚÂÏ‡ Á‡ ˆÂÌÓÓ·‡ÁÛ‚‡ÌÂ,
ÍÓˇÚÓ ÔËÎ‡„‡ıÏÂ Ò ÛÒÔÂı ‚ ÔÂ‰Ë¯ÌËˇ Ï‡Ì‰‡Ú. ƒ˙Ê‡‚‡Ú‡
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ‡Ì„‡ÊË‡ Ò ·ÓÎÂÒÚË, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÒÓˆË‡ÎÌÓ ÁÌ‡˜ËÏË,
Í‡ÚÓ ‡ÍÓ‚ËÚÂ Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌËˇ Ì‡ÔËÏÂ.

ПРОГРАМА ЗА НОВА
СОЦИАЛНА БЪЛГАРИЯЕвгений УЗУНОВ,

зам.-председател
на ИБ на БСП:

Налице са всички предпо-
ставки за силен конгрес, кой-
то да отправи ясни послания
към обществото. Това ще е
форум, който ще демонстрира
единството и силата на БСП.
Живеем в трудно и объркано
време и очаквам делегатите

да обсъдят и гласуват възможните решения от
гледна точка на реалната социално-икономичес-
ка ситуация. Крайно време е българската иконо-
мика и обществото да започнат да се отлепват от
дъното и затова е нужна промяна, която само БСП
може да даде на хората. Надявам се това да бъде
конгрес, който да внуши и да покаже, че са нужни
по-активни мерки за възстановяване на държав-
ността. Вярвам, че ще се маркират рамките на
политиките, които БСП ще предложи на избира-
телите. Убеден съм, че те ще съдържат принципи-
те на свобода и солидарност, които ще дадат
възможност на българите да се почувстват по-
добри и по-пълноценни, за да се намалят макси-
мално големите пропасти между бедни и богати,
между успели и аутсайдери.

Надявам се да покажем, че независимо от уп-
реците към нас през годините на прехода БСП
остана единствената партия, която е загрижена
за съдбата на обществото и на държавата. Само
левицата може да предложи най-добрите реше-
ния, защото разполага с професионалисти.

Очаквам
да се получи
полезна дис-
кусия, която
да даде офи-
циално стар-
та на подго-
товката на
БСП за уча-
стие в парла-
ментарните

избори през юли. Вярвам, че кон-
гресът и делегатите ще отправят
посланията на БСП към хората,
които са свързани с връщането
на държавността и на достойн-
ството на българите. Изключи-
телно важно е да запишем в до-

кументите и да разкажем какво
смята да направи левицата в со-
циалната сфера, в енергетиката,
в образованието, как ще се раз-
вива като цяло гражданското об-
щество. Решенията, които кон-
гресът ще вземе, ще послужат
за основа на предизборната
платформа на БСП. Висшият
форум на партията трябва да
приеме и промени в устава, ко-
ито са свързани с по-доброто й
функциониране. Ще обсъдим и
промени, които се отнасят до но-
минациите на кандидатите за на-
родни представители. Ако деле-
гатите гласуват предложенията,
след това НС ще вземе решение

дали издигането им ще става по
пътя на вътрешнопартийния из-
бор или директно на конферен-
ции на общинските организации.
Консолидацията на БСП про-
дължава, но не само на члено-
вете й, а и на симпатизантите и
хората от периферията. Бълга-
рите се нуждаят от промяна на
управлението и, макар и късно,
ни показват това чрез различ-
ните протести. Добре е, че хора-
та най-после разбраха, че пра-
вителството на ГЕРБ ги докара
до просешка тояга.

Мненията събра
Юлия КУЛИНСКА

Димитър ДЪБОВ, зам.-председател на ИБ на БСП:

Снимка Мариета ТОМОВА

Юлия КУЛИНСКА

Д
а върнем дър-
жавата на хора-
та. Това ще е
едно от основ-
ните послания
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Децата от хасковския дом за
сираци “Проф.д-р Асен Златаров”

вчера имаха ден за самоуправление. В
ролята на директор бе

десетокласникът от професионалната
гимназия по туризъм Ерсой Юсуф

Борисов с интерес изслушва депутатите

Снимка Мариета ТОМОВА
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АБорисов се оплете
за „Хизбула”
Един от заподозрените за атентата в Бургас бил инженер, заяви Цветанов

МЕДИИТЕ
ПАК
ЯДОСАХА
ПРЕМИЕРА

С
лед като правителство-
то официално обвини
“Хизбула” за атентата
в Бургас, в парламента

Медиите отново успя-
ха да ядосат Бойко Бори-
сов. Той бе видимо нер-
вен на излизане от Народ-
ното събрание вчера и
отказа да се спре до ча-
кащите го медии. Състоя-
нието му бе видно от кад-
рите на операторите в НС,
които показваха често
нервното му почукване с
пръсти по стола, на който
стоеше до парламентар-
ната трибуна. Нервите на
премиера бяха провокира-
на от въпрос какво мисли
за последните социологи-
чески проучвания за на-
гласите на хората преди
изборите. Той се вряза в
журналистите, след което
с бърза крачка се отпра-
ви към изхода. Две соци-
ологически агенции съоб-
щиха за срив в рейтинга
на ГЕРБ и лично на Бойко
Борисов вчера.

вчера Бойко Борисов заяви,
че от БСП обиждали органи-
зацията, като ги наричали “те-
рористи”. Странните твърде-
ния на премиера дойдоха за-
ради критиките на левицата,
че с обявяването на “Хизбу-
ла” като отговорна за смъртта
на петима израелски туристи
и българския им шофьор е
вкарало България в реална
опасност от терористични ак-
тове. Борисов отговари на
въпрос на депутата от БСП
Антон Кутев, който обяви, че
“политиката на дюнерите” не
ни е спасила от терористич-
ни актове. Преди време пре-
миерът заяви публично, че
щом на всеки ъгъл има дюне-
ри, това пази страната от
атентати.

“Защо вие обиждате “Хиз-
була”? Защото, ако вие счи-
тате, че това е организация,
която ще ни отговори с теро-
ристичен акт, защото сме я
посочили, това би било теж-
ка обида за тях. Ако вие се
страхувате от терористичен
акт, това означава, че тази
организация има тези въз-
можности и аз на тяхно място
щях да реагирам много ост-
ро”, гласеше обърканият от-
говор на Борисов. От думите
му не стана ясно дали смята,
че “Хизбула” е терористична
организация, за каквато е
призната от САЩ и Израел,
които настоятелно призова-
ват и ЕС да я сложи в “чер-
ния” списък.

Вчерашните думи бяха

първото официално изявле-
ние на Борисов по повод офи-
циално съобщеното на 5 фе-
вруари от Цветан Цветанов
“обосновано предположе-
ние”, че военизираното кри-
ло на проиранската групиров-
ка “Хизбула” стои зад бомбе-
ния взрив в Бургас на 18 юли
миналата година.

Предварителното обявя-
ване на резултатите от раз-
следването е проблем, защо-
то вие не завършихте както
трябваше навреме това раз-
следване, заяви Кутев. Бори-
сов отвърна, че Цветанов е
казал това, което “прокурату-
рата му беше разрешила, че
може да изнесе”. Това твърде-
ние обаче вече бе опровер-
гано, след като от държавно-
то обвинение обявиха неофи-
циално, че не са давали раз-
решение на Цветанов. Малко

по-късно Бойко Борисов
съобщи, че той лично е поз-
волил да се съобщи за “Хиз-
була”.

Премиерът призна, без да
иска, и че е имало и натиск
от САЩ за АЕЦ “Белене”. Из-
цепката му дойде като отго-
вор на обвинението на Кутев,
че кабинетът се е поддал на
натиска на САЩ за призна-
ването на “Хизбула”. Борисов
отхвърли това твърдение и
каза, че всъщност лидерът на
БСП Сергей Станишев се бил
поддал на американски на-
тиск, като не е подписал за
АЕЦ “Белене”.

За натиска от страна на
американците говори и вице-
премиерът Цветан Цветанов
вчера сутринта в интервю.
“Ако приемем, че е имало
някакъв натиск, щяхме да
обявим тази информация мно-

го по-рано. Само че ние тога-
ва нямахме тази налична
информация, която да даде
възможност да направим това
обосновано предположение”,
каза Цветанов. “Имаме много
информация. Учили са по
съответни специалности, ко-
ито предлага съответният
университет. Единият от тях е
за инженер”, коментира
вътрешният министър заподо-
зрените в атентата.

Бившият шеф на прокурорския инспекторат
Малена Филипова е изискала материали от досъ-
дебно производство, копия на експертизи, снимки
и видеофайлове, засягащи личния живот на маги-
страт, съобщи сайтът “Правен свят” и се позова на
доклада за състоянието на отдела във Върховната
касационна прокуратура. Малена Филипова и всич-
ки нейни колеги инспектори бяха отстранени в края
на януари от главния прокурор Сотир Цацаров.

Проверката в инспектората е продължила 3 дни.
В първия ден Филипова е предала на проверява-
щите прокурори 36 преписки, като 17 от тях по
необясними причини са били в касата й, а не в
деловодството, където им е мястото. За три от тези
17 преписки няма обяснение защо са били при
шефката на инспектората. По една от тях е устано-
вено, че има недопустимо вмешателство в личния
живот на магистрат. В последния, трети ден от про-
верката, Малена Филипова е предала още доку-
менти, без да обясни защо не е сторила това в
началото. Най-скандалният извод от доклада е, че
част от проверките на прокурори са започвани
след жалби срещу прокурорски актове по същест-
во. По закон актовете на прокурори и съдии могат
да бъдат обжалвани само пред по-горна инстан-
ция, а не да стават повод за дисциплинарни про-
верки.  Другият скандален извод от проверката на
инспектората е, че преписките са разпределяни
на прокурори извън системата за случайно раз-
пределение на прокуратурата. Това е станало със
знанието на предния главен прокурор Борис Вел-
чев. Установено е и неравномерно натоварване в
отдела за 2012 г. Самата Филипова си е разпре-
делила само една проверка за година.

ГЕРБ ОБЕЩАХА 200 ХИЛ. НОВИ
РАБОТНИ МЕСТА, А ЗА 3 ГОДИНИ
ЗАКРИХА 300 ХИЛ.

В
Аида ОВАНЕС

На първичния пазар на труда през януари
са започнали работа 10 хил. безработни, а по
програми и мерки от Националния план за
действие по заетостта и по схеми на ОП “Раз-
витие на човешките ресурси” са постъпили на
работа 11 874, съобщи Агенцията по заетост-
та. Безработицата през януари е 11,9%, с 0,5
процентни пункта по-високо от декември 2012
г. В бюрата по труда са регистрирани 391 683
безработни - 15 913 повече от предходния
месец. Новорегистрираните през януари са
53 566, като 43,8% от тях са освободени от
частния сектор.

предизборната
програма на
ГЕРБ социалната
политика е в

ПОВЕЧЕ ОТ ПОЛОВИНАТА
НОВОПОСТЪПИЛИ НА РАБОТА
СА ПО ПРОГРАМИ И МЕРКИ

частта “Постигане на
благоденствие и про-
сперитет” и имаше обе-
щание за разкриване
на  200 хил. работни
места, а от началото на
мандата досега са за-
крити вече 300 хиляди,
заяви депутатката от
ПГКБ Мая Манолова. В
парламентарния кон-
трол тя попита социал-
ния министър Тотю
Младенов какви мерки
е предприело прави-
телството за намалява-
не на безработицата до
края на мандата. От
отговора на Младенов
стана ясно, че т.г. пра-
вителството се кани да
бори безработицата с
380 млн. лв. от евро-
фондовете и 78 млн. лв.
от държавния бюджет.
Министърът даде при-
мери с 2-3 населени
места, които посетил
тези дни и където по
неколкостотин души
работели по програми
и мерки за заетост. По
думите му към момента
120 хил. души работят
по програми и мерки, а
това означавало нама-
ляване на безработни-
те с 4%.

Подобен въпрос за-
даде на социалния
министър и Драгомир

Стойнев. Говорите за
усвоени милиони, за
дадени милиони лево-
ве, а безработицата се
удвои, откакто ГЕРБ е
на власт, подчерта де-
путатът. Той попита
какви са политиките на
правителството за оси-
гуряване на работа на
безработните над 55
г., след като се увели-
чи възрастта за пенси-
ониране, а безработи-
цата в тази възрастова
група расте. През м.г.
17 хил. души не можа-

ха да се пенсионират
заради създадените
правила, припомни
Стойнев и добави, че
повече от 3 години
задава този въпрос с
очакване да чуе поне
една конкретна мярка,
която ще предприеме
правителството. Депу-
татът направи и друго
сравнение: от начало-
то на кризата безрабо-
тицата в България се
увеличила от 6% на
12%, а в Европа - от
9,7 на 10,7%.

ПРОКУРОРСКИЯТ
ИНСПЕКТОРАТ РОВИЛ
И В ЛИЧНИЯ ЖИВОТ
НА МАГИСТРАТИ

ХИЛЯДИ ВЪВ ВАРНА ПАК ИЗЛЯЗОХА
НА ПРОТЕСТ СРЕЩУ ЕРП-АТА

Над 1500 души във Варна скочиха срещу
високите цени на тока и в четвъртък вечерта.
Шествието започна в 18 ч. от сградата на
местната община. Колоната се насочи после-
дователно по булевардите “Мария Луиза”,
“Владислав Варненчик” и улиците “Дрин” и

“Пирин”. Когато колоната стигна до болница-
та “Св. Анна”, където е настанен намушкани-
ят с нож при предното шествие Иван Петров,
множеството достигна 5000 души. В неделя
се очаква в София най-големият протест
срещу надутите сметки.

Задържаният в четвъртък следобед
зам.-административен ръководител на
Окръжната прокуратура на Бургас Ан-
гел Георгиев бе освободен вчера пора-
ди липса на доказателства за извърше-
но престъпление. Това съобщиха от Со-
фийската градска прокуратура. На дру-
гия задържан - адвокат Марин Стефа-
нов, предстои да бъде повдигнато обви-
нение за измама. По първоначална ин-
формация Ангел Георгиев бе арестуван
за корупция. Служители на ГДБОП по-
казно му сложиха белезниците пред по-
гледите на десетина клиенти в кафене,
близо до съдебната палата, известно
като “адвокатското”.

Вчера бе установено, че адвокат Ма-
рин Стефанов е искал от клиента си 8
хил. лв., като му е обяснил, че парите се
искат от прокурора, за да извърши не-
правомерни действия по досъдебното
производство. Стефанов е симулирал и
провеждане на среща с прокурор Геор-
гиев, за да създаде впечатление у кли-
ента си, че в действителност прокурорът
иска подкуп. Доказателствата по дело-
то сочат, че Ангел Георгиев нито е ис-
кал, нито е получавал пари във връзка
с ръководеното от него наказателно
производство, а адвокат Стефанов е
злоупотребил с името му.

Няма доказателства, че прокурор
Ангел Георгиев е подозирал за наме-
рението и действията на адвоката.

Пиян студент загина
в шахта в Свищов

Студент е паднал и загинал в
шахта край заведение в Свищов
след употреба на алкохол, съобщи
полицията във Велико Търново. На
12 февруари С. И., на 21 г., е бил
забелязан в нетрезво състояние в
заведение в града. След обход в
района на дъното на открита
шахта с дълбочина около 12 м е
открит млад мъж.

Арестуваха жена,
заплашвала по
телефона премиера

В Търговище бе задържана жена,
която отправила телефонни запла-
хи към Бойко Борисов. На 14 февру-
ари в интервал от 10 минути на
телефони в дежурните части на
полицията са направени три после-
дователни злоумишлени обаждания.
Те са от домашен телефон, а автор
е 28-годишна жена от село в общи-
на Омуртаг. По първоначални данни
тя е с психическо заболяване.

Момичешка банда бие
връстнички в Разград

В Разград разследват четирич-
ленна банда от момичета, които
бият връстнички. Сигналът подал
баща на пострадало момиче. 15-
годишната ученичка е нападната
зад блока срещу училището. По-
бойничките заснели насилието с
мобилен телефон и пуснали клипа
в интернет. Пострадалата се при-
брала в дома си в село Мортагоно-
во с наранявания и два дни не
ходила на училище.

ПУСНАХА
ПРОКУРОРА
ОТ БУРГАС
ОТ АРЕСТА
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България

Кристина, Митко
и Митко - младши Колеви

Мила Емилия
Мерджанова,

Добре дошла
на този свят.

Пожелаваме ти тук
да срещнеш много любов

и сбъднати мечти,
а трудностите да те

правят по-силна и добра.
Специални поздрави на
щастливите родители

Атанас и Силвия
Мерджанови.Деца, внуци

и правнук

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!
ДЕШКА ПЕТКОВА

ГЕОРГИЕВА
НА 85 ГОДИНИ!

Желаем ти здраве, много
радостни мигове и дълголетие!

С благодарност за всичко, което
си правила и правиш за нас!

Изгониха с ДАНС
депутатите от „Хамас”
Парламентарната делегация е влязла
у нас с редовни български визи Коментар

Пешкирът няма
да го пере Младенов

печатляващо е колко много постигна за толко-
ва кратко време Николай Младенов като ми-
нистър на външните работи. След като десети-
летия наред не ни беше известно БългарияВ

Георги ГЕОРГИЕВ

да има проблеми с която и да е от арабските дър-
жави и още по-малко с палестинците, само за две-
три години нещата се обърнаха с главата надолу.
Но ако питате министър Младенов, той вероятно ще
ви отговори, че те просто са си дошли на мястото.
Вчерашната история с изгонването на депутатите
от палестинското движение “Хамас” е поредният
сигнал към Близкия изток, че сегашното правител-
ство обслужва политика спрямо региона чужда на
цялото досегашно поведение на българската държа-
ва. И го прави по най-нескопосания начин. Съдете
сами. Първо пускаме хората на “Хамас” в България
напълно легално. Медиите отразяват това посеще-
ние. После ги гоним с обяснението, че са заплаха
за националната сигурност. Но тогава защо са пус-
нати изобщо? Сетне Младенов обяснява, че нямало
начин да ги спрем да влезнат, защото нямаме таки-
ва права и си измива ръцете с ДАНС. От цялата
история остава неприятния привкус, че в сегашно-
то правителство едната ръка не знае какво прави
другата. Което не е проблем за кабинета и за ми-
нистър Младенов в частност, защото пешкира най-
накрая ще го изпере народът. И затова са смели
да правят глупости.

Т
римата депутати от
ислямското съпротиви-
телно движение “Ха-
мас” били изгонени в
петък сутринта от хо-

тела си с полиция. Според араб-
ското издание “Ал йом ал саба”
парламентаристите незабавно
напуснали България. Заповедта
за прогонването на палестинци-
те била на ДАНС, откъдето раз-
пространиха съобщение, че “по
време на престоя им в България
е получена информация, даваща
основание да се счита, че присъ-
ствието на четиримата чужден-
ци в страната създава сериозна
заплаха за националната сигур-
ност”. Прави се и нарочно уточ-
нение, че “предприетите прину-
дителни мерки нямат характера
на санкция”. Освен че целта била
превантивна, от съобщението на
ДАНС става ясно, че експулси-
раните палестинци са четирима.

Въпросните лица “не присъ-
стват в нито един списък, който
забранява влизането им в стра-
на-членка на ЕС”, каза в кулоа-
рите на НС Николай Младенов.
Външният министър обясни, че
санкциите, насочени към орга-
низацията “Хамас” по европей-
ска линия, били забрана за фи-
нансови трансфери и забрана за
официални контакти. “Ние офи-

циални контакти с тези лица не
сме имали. Те са били тук по
покана на НПО, така че от наша
гледна точка в позицията ни
няма промяна. Няма основание
да им бъдат отказани визи”, за-
яви Младенов. Попитан защо
тогава палестинците са експул-
сирани от България, министърът
заяви: “Това е решение на ДАНС,
която вече е направила изявле-
ние. Ние сме информирали па-
лестинското посолство за това
решение”.

Българските служби за сигур-
ност щурмували хотелските стаи
на делегацията на “Хамас” и
наредили на Мушир ал Масри,
Исмаил ал Ашкар и Салах Бар-
дауил да напуснат България,
предаде и палестинската аген-
ция “Маан”, позовавайки се на
изявление на “Хамас”. Депутати-
те били натоварени в автомоби-
ли към 10 ч. и закарани на лети-
ще София, откъде са отлетели с
първия възможен полет за Ис-
танбул. В изявлението на “Хамас”
се посочва, че на членовете на
делегацията било наредено да
напуснат България преди края
на петдневната визита. Палестин-
ското движение твърди, че
българските действия са поради
натиск от Израел.

Тримата палестинци имали

редовни туристически визи, из-
дадени от българското посолст-
во в Кайро. Основанието за ис-
кането им е било бизнес пътува-
не. Ден по-рано се говореше, че
палестинските депутати са влез-
ли в страната с шенгенски визи,
но информацията не се потвърди.

МвНР съобщи в четвъртък, че
Николай Младенов разговарял с
министъра на външните работи
на палестинската власт Рияд ал
Малки. Двамата са обсъдили “не-
обявеното посещение в Бълга-
рия на група, свързана с движе-
нието “Хамас”, както и факта, че
визитата на тримата палестинци
не е официална и те няма да
бъдат приети от български
държавни представители”.

Делегацията на “Хамас” бе в
България по покана на Центъра
за близкоизточни изследвания,
потвърди директорът му Мохд
Абуаси. Той заяви, че посещени-
ето не е официално и българско-
то правителство няма нищо общо
с него, но не посочи какви сре-
щи са били планирани. Абуаси
обясни, че идеята на визитата
била, след като България посо-
чи военното крило на ливанска-
та групировка “Хизбула” като
свързано с атентата в Бургас, да
се покаже, че страната ни има
балансирана политика.

Изложение на
топуниверси-
тети в Европа
посрещна
кандидат-
студенти
в столичен
хотел вчера.
Младежите
могат да се
срещнат с
представители
на повече от
50 висши
училища от
Великобритания,
Холандия,
Дания,
Франция,
Белгия,
Швейцария,
Испания,
Австрия,
Италия и
Норвегия

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

ай-голям дял в раз-
ходите на домакин-
ствата имат харчо-
вете за храна и за

Десислава Атанасова прати
девинчани да протестират
пред общината

А
з мисля, че ако
хората ще заявя-
ват, че ще проте-
стират, трябва да

Атанасова заяви, че
дъщерното дружество
към болницата в Смо-
лян е факт, има избран
и негов директор.
“Държавата е направи-
ла всичко необходимо,
така че в Девин да има
лечебно заведение”,
подчерта министърката
и разказа за няколко-
месечна кореспонден-
ция с местната управа.
По думите й още не
били пратени докумен-
тите за собственост на
лечебното заведение,
където ще бъде учре-
дено дружеството и
едва в петък вечерта
разбрала, че е имало
общоградско събрание
в Девин. Оказало се,
че кметът без всякак-
во правно основание е
прехвърлил сграда на
болницата от публично-
държавна собственост
в частна държавна.

“Моята информация е,
че председателят на
общинския съвет вече
е внесъл сигнал в про-
куратурата, тъй като
няма решение на об-
щинския съвет”, уточ-
ни Атанасова. Според
официалната справка
за 2012 г. заради лип-
са на болница там е
починал един човек по
време на транспортира-
не към болницата в
Смолян. ДУМА припом-
ня, че в началото на
седмицата девинчани
заявиха, че 14 души на
път за болница в голям
град са починали в ли-
нейките.

Припомняме, че
през декември м.г.
парламентът отхвърли
предложението на ПГ
на Коалиция за Бълга-
рия за 20 млн. лв. за
общинските болници в
отдалечените райони.

го правят пред община-
та в Девин и да по-
търсят отговорност от
кмета, е коментарът на
здравната министърка
Десислава Атанасова
за подновените проте-
сти в Родопите заради
затворената болница в
Девин.

Жителите на общи-
ните Девин, Борино и
Доспат излязоха вчера
на  безсрочни протес-
ти, тъй като трети ме-
сец след обещанията
на управляващите ня-
ма регистрирано дъ-
щерно дружество на
болницата в Смолян,
което трябва да замес-
ти закритото през лято-
то на 2011 г. лечебно
заведение в Девин.

На брифинг вчера

ННННН

НАД ПОЛОВИНАТА ОТ ДОХОДА
СИ ХАРЧИМ ЗА ХРАНА,
А ЗА ЗДРАВЕ - НАЙ-МАЛКО

жилище (енергия, горива,
вода и др.) - 52.3%, съоб-
щават от НСИ данни за по-
следното тримесечие на
2012 г. В същото време по-
треблението на основни
хранителни продукти сред-
но на лице от домакинство
не се променя. Увеличение
се наблюдава при консу-
мацията на зеленчуци - от
13.6 на 15.5 кг, кисело
мляко - от 6.7 на 6.8 кг, и
олио - от 3.4 на 3.6 л. По-
чувствително намалява по-
треблението на хляб и те-
стени изделия и на плодо-
ве. Най-съществено перо
от бюджета на български-
те домакинства са разхо-
дите за храна и безалко-
холни напитки. Като абсо-
лютни стойности те се уве-
личават с 11.1% и през
четвъртото тримесечие на
2012 г. са 370 лв. средно
на лице в домакинството.

Разходите за здравеопаз-
ване са 53 лв. на човек и
намаляват с 1.9% спрямо
четвъртото тримесечие на
2011 г. Парите  за алкохол
и цигари се увеличават с
14.3% и възлизат на 48 лв.
средно на човек. Общият
разход на член от дома-
кинство за последното три-
месечие на 2012 г. е 1058
лв. и се увеличава спрямо
същото тримесечие на
2011 г. с 13.4%. Общият
доход средно на лице от
домакинство за този пери-
од е 1157 лв. и  се повиша-
ва с 16.1%. Основен източ-
ник на доходи остава за-
платата - средно на човек
от домакинство 604 лв., ко-
ето е с 18.9% повече спря-
мо същото тримесечие на
предходната година. Вто-
рият по значение източник
на доходи са пенсиите.
Данните на статистиката
показват, че доходите от
самостоятелна заетост
средно на член от дома-
кинството се увеличават с

6.1% спрямо същия пери-
од на 2011 г. и достигат 86
лв., а доходите от социал-
но осигуряване и социал-
ни помощи са средно 35
лв.
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Властта панически плаща

субсидиите на земеделските
производители, за да осуети
протеста им. След спешна сре-
ща вчера при министър-пред-
седателя Бойко Борисов стана
ясно, че в понеделник ще бъдат
изплатени субсидиите за еди-
ница площ на зърнопроизво-
дителите. Очаква се още във
вторник или най-късно в сряда
средствата да бъдат по смет-
ките им. Това потвърди ми-
нистърът на земеделието и
храните Мирослав Найденов,
цитиран от МЗХ. На срещата
при премиера са присъствали
представители на Национална-
та асоциация на зърнопроиз-
водителите, Асоциацията на
земеделските производители в
България и Националния съюз
на земеделските кооперации в
България.

Така премиерът Борисов се

ЧЕЗ започва кампанията “Бъдете информирани” за
разясняването на съдържанието на месечната фактура
за ток, съобщават от електроразпределителното друже-
ство. В следващите месечни сметки, които ще получат
битовите клиенти на ЧЕЗ, ще се съдържа брошура с
подробна информация за образуването на цената на
електроенергията. Целта на кампанията е отделните
такси, включени в цената, както и начинът на формира-
не на крайната сума, да станат ясни за всеки клиент,
посочва в съобщението Кремена Стоянова, изпълнителен
директор на ЧЕЗ Електро България. Вярваме, че брошу-
рата ще спомогне на потребителите да разберат всички
тарифи и добавки, смята тя.

Властта панически
плаща субсидиите
на земеделците
Превеждат сумите в понеделник, за да няма протест, Борисов признал за пропуски на екипа му

отървава от протестите на
зърнопроизводителите, които се
готвеха да дойдат в София с
тракторите на 20 февруари, след
като не получиха парите си в
обещания от управляващите
срок - 31 януари. От браншовия
съюз бяха решили, че ако до
обявената за протестите дата
започне изплащането на субси-
диите, ще се съберат на разши-
рено заседание на УС, на което
да се определи дали митингът
им в София се отменя. Което най-
вероятно ще се случи.

Само в рамките на два дни
имаше две срещи на зърнопро-
изводителите при премиера. В
четвъртък следобед те пак се
събраха при него. На срещата
Борисов е признал, че има про-
пуски в работата на неговия
екип, обяви Ангел Вукодинов,
председател на Националната
асоциация на зърнопроизводи-

телите. “Ние отдавна бяхме изя-
вили желание за такава среща
с премиера, защото явно в тази
страна министрите не могат да
си вършат работата, като в слу-
чая става въпрос и за земедел-
ския министър Мирослав Най-
денов”, обяви той.

Вукодинов обясни, че пока-

ната от премиера е получена,
докато вървяла усилената под-
готовка за протеста, който се
планираше да започне от 12
часа на площад “Св. Алек-
сандър Невски”, а после шест-
вието трябваше да продължи
до Министерския съвет. “Ние за
пореден път казахме, че не е

нормална политиката, която се
води. Имаме неизпълнени ан-
гажименти в разписани от вас
документи”, е обяснил Вукоди-
нов пред премиера. На среща-
та Борисов е признал, че него-
вият екип не си е свършил ра-
ботата, и поканил зърнопроиз-
водителите отново на среща,
насрочена на 19 февруари -
ден преди протеста. Очевидно,
тази среща едва ли ще се
състои, тъй като Бойко Бори-
сов натисна правителството и
пари се намериха, въпреки ка-
тегорично изразените преди
дни мнения на Симеон Дянков
и Мирослав Найденов, че е аб-
сурдно субсидиите да бъдат
изплатени преди средата на
март. Министър Найденов за-
яви вчера, че се надява напре-
жението, което се породи за-
ради забавянето на тези сред-
ства, да бъде понижено.

АП-Варна обяви на
търг хотел в град
Балчик. Той е на
четири етажа с С решение от 13 февруари Комисията за

защита на конкуренцията(КЗК) е разрешила
концентрацията между Quarzwerke GmbH,
ФРГ (HRB 42138) върху “Каолин” АД. Гер-
манското дружество ще придобие едноли-
чен контрол върху предприятието. Решение-
то е публикувано на страницата на антоми-
нополната комисия. В него се посочва, че не
се очаква сделката да доведе до вертикал-
ни или конгломератни ефекти. Тя не пораж-
да значителни ефекти на съответните паза-
ри, нито има потенциала да измени конку-
рентната им среда, смятат от КЗК. В края на
декември стана известно, че германската
компания е придобила от “Алфа Финанс
Холдинг” АД приблизително 67.32 на сто от
капитала на “Каолин” АД. Одобрението на
КЗК е едно от условията за приключване на
сделката. Очакванията на “Алфа Финанс
Холдинг” са окончателната продажна цена
за акция да бъде в диапазона между 3.50
и 4.30 лева, без за това да има твърда
договореност. Quarzwerke и дъщерните му
дружества осъществяват търсене, проучва-
не, добив, първична преработка на раз-
лични производствени площадки във ФРГ,
Австрия, Чехия, Полша, Словакия, Русия и
Украйна, както и доставка на индустриал-
ни минерали (кварц, каолин, фелдшпат и
др.) на клиенти от керамичната, стъклар-
ската, хартиената, лаково-бояджийската,
леярната, строителната индустрии.

Комисията за защита на конкуренцията
(КЗК) отмени решение на управителите на
“БДЖ-Пътнически превози” ЕООД за открива-
нето на обществена поръчка за охрана на
обекти на дружеството, съобщиха от КЗК. Про-
учването на комисията е установила няколко
нарушения на закона в условията от докумен-
тацията за участие. Такова е изискването уча-
стниците да разполагат със собствен сървър
за GPS-система, като е изключена възмож-
ността за ползване на такъв под наем или на
лизинг. Възложителят е въвел в процедурата
възможност за добавянето на допълнителен
брой обекти и охранители след сключването
на договора, което е нарушение на Закона за
обществените поръчки. КЗК смята, че възло-
жителят е заложил ограничително условие за
допустимост, според което участниците трябва
да имат назначени на трудов договор не по-
малко от 500 охранители, при заложени в
поръчката общо 271 охранители на 37 обекта.

КЗК РАЗРЕШИ
QUARZWERKE
ДА ПРИДОБИЕ
„КАОЛИН”

ОТМЕНИХА
ОБЩЕСТВЕНА
ПОРЪЧКА ЗА
ОХРАНА НА
ПЪТНИЧЕСКИТЕ
ПРЕВОЗИ

ЧЕЗ разяснява в брошура
месечните ни сметки

Данъчните продават хотел в Балчик за 1,9 млн. лева

ННННН

Двойно по-висока сметката за ток на
кметството в Кранево през декември

разгъната застроена площ
от 1848 кв. м и е построен
в поземлен имот с площ от
1625 кв. м. В имота е
построен и кухненски
блок, който разполага с
два асансьора за продукти
и отпадъци, а също и с
две хладилни камери.
Търгът е обявен за 5 март
2013 г., а стартовата цена,
от която ще започне над-
даването, е 1 909 500
лева. Оглед на хотела
заинтересованите лица
могат да извършат от 25
февруари до 1 март. Жела-
ещите да участват в търга
трябва да внесат депозит
в размер на 20 на сто от
обявената продажна цена.

Сужители на
“Енерго-Про” заедно
с представители на
кметството в курорт-
ното селище Кранево
са извършили про-
верка на електроме-
рите в селото, съоб-
щи кметът Румен Ни-
колов. Той е назначил
и комисия, която да
провери и всички ос-
ветителни тела по

Дана РУСЕВА
улиците на Кранево,
за да придобие по-
ясна представа за по-
треблението на ток.
Причината е сметка-
та за ток, която кмет-
ството е получило за
последния месец на
стойност 6500 лв.,
като предишните ня-
колко месеца тя не е
надхвърляла 3500
лева. Николов не при-
ема обяснението на
“Енерго-Про”, че при-

чина за високите
сметки са били почив-
ните дни и по-студе-
ното време, защото
детската градина не
работи от 20 декем-
ври и целия януари, а
по време на многото
почивни дни админи-
страцията също не
работи. Третото перо
в сметката - уличното
осветление, също не
се влияе от почивни
дни и ниски темпера-

тури. То се командва
от фотоклетка. Той
отхвърли възможност-
та причина за висока-
та сметка да е неза-
конно свързване на
абонати от селото към
уличната мрежа. Ни-
колов каза, че не
само сметката на
кметството е завише-
на. Счетоводителката
му е платила 500
лева, при 150 - пре-
дишния месец. Него-

вата лична сметка
била с 80 лева по-ви-
сока.

Междувременно
вчера станаха ясни
резултатите от про-
верка на ДКЕВР в
разпределителните
центрове на “Енерго-
Про” в Шумен и в Гор-
на  Оряховица - не са
установени наруше-
ния, съобщават от
“Енерго-Про”. Провер-
ката е извършена на
12 и 13 февруари
2013 г. Потребление-
то на клиентите е от-
четено правилно и
сметките са реални.

Плащанията на субсидиите на земеделските производители
са за сметка на фискалния резерв, съобщиха от министре-
ството на Симеон Дянков. Средствата ще бъдат възстанове-
ни от Европейската комисия в съответствие с процедурите
и сроковете по регламент. За гарантиране устойчивостта на
размера на фискалния резерв в първите месеци на година-
та се предприе актуализиране на емисионния календар,
заявиха още от Министерството на финансите. Само преди
около 2 седмици земеделският министър Найденов обясни,
че финансовите експерти не препоръчват вземане на пари
от резерва. По данни на МФ в края на миналата година
резервът е 6,1 млрд. лв.

Вадят пари от резерваВадят пари от резерваВадят пари от резерваВадят пари от резерваВадят пари от резерва
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Тайландската
полиция
конфискува
късно в
четвъртък близо
2 милиона
хапчета
метаамфетамини
от
контрабандисти
близо до
северната
граница на
страната, което
е един от най-
големите удари
на властите
през тази
година с
борбата с
трафика на
наркотици

Ограниченията за българи и румънци
на трудовия пазар на други страни-член-
ки ще изтекат необратимо на 31 декем-
ври 2013 г. и нито една държава не може
едностранно да ги продължи. Това се
казва в писмо на председателя на Евро-
пейската комисия Жозе Мануел Барозу
до Ивайло Калфин, Каталин Иван - лиде-
ри на българската и румънската делега-
ция на социалистите в Европейския пар-
ламент, както и до Ханес Свобода - пред-
седател на социалистите евродепутати,
и Корина Крету, негов заместник.

Те писаха на Барозу, за да поискат
гаранции, че Европейската комисия, в
чиито правомощия е да следи за спазва-
нето на европейското право, ще напра-
ви всичко възможно, за да не бъдат дис-
криминирани българските и румънските

БАРОЗУ ДО КАЛФИН:

Правилата ще
се спазват
Ограниченията за работа на българи изтичат необратимо в края на
годината, увери евродепутати председателят на Еврокомисията

работници. Повод за писмото е разгаря-
щата се напоследък кампания във Вели-
кобритания, в която се включиха и мини-
стри от консервативното правителство на
Дейвид Камерън. Социалистите изрази-
ха тревогата си пред председателя на
Европейската комисия, че “вълната от
враждебни изказвания от началото на
годината цели стигматизирането на тези
граждани като втора категория европей-
ци, които представляват заплаха за со-
циалните системи, просто защото искат
да използват основните си права на сво-
бодно предвижване и работа”.

“Свободното движение на работници
е едно от фундаменталните права в ев-
ропейските договори и комисията вина-
ги е придавала голямо значение на га-
рантирането на европейските граждани,

че ще могат да се възползват от това
право без никакви ограничения”, отгова-
ря председателят Барозу на евродепута-
тите.

Той ги уверява, че всички ограниче-
ния за работа в ЕС ще отпаднат в края
на годината и че нито една държава няма
да може едностранно да ги продължи.
Барозу информира евродепутатите, че е
поискал от комисаря по заетостта и со-
циалните въпроси Ласло Андор да се
свърже с тях и да им даде подробна
информация по въпроса.

В момента 10 държави все още при-
лагат рестрикции за работа на българи
и румънци, възползвайки се от послед-
ните удължени периоди, фиксирани в до-
говорите за членство в ЕС на двете най-
нови държави.

Няма съмнение, че много имигранти от България
и Румъния са интегрирани перфектно в германската
среда. Те работят за своята прехрана, плащат данъ-
ци и допринасят за съвместния живот в обществото.
Именно за тези хора трябва да си е мислел ЕС при
започването на преговорите за присъединяване с
двете балкански страни. Но благодарение на право-
то за свободно придвижване идват и ще продължа-
ват да идват не само добре образовани работници,
но и хора, които искат да избягат от жестоката бед-
ност в родните им страни, коментира германският
вестник “Вестдойче алгемайне цайтунг”.

Или никой в Брюксел и в Берлин не е предвидил
тази възможност, или тя е била смятана за прием-
лива. Цената, която трябва да бъде платена, ако
искаме политическо единство в Европа? Ако е така,
то още в самото начало е трябвало да има финан-
сови концепции, за да може да бъдат решени про-
блемите и да може хората с различен произход да
живеят добре заедно. Градовете в Европа се чувст-
ват изоставени, това е разбираемо, коментира из-
данието.

Стачка спря полети
в Германия

Заради продължаващата вто-
ри ден стачка на охранителите
на аерогарите въздушният тра-
фик в Германия изпадна в сериоз-
но затруднение. В Хамбург са
били анулирани две трети от
общо 358 планирани полета, след
като в четвъртък не бяха
извършени 117 курса. На летище
Кьолн-Бон са отложени над 100
от 200 полета, като управата
на аерогарата предупреди, че е
възможна допълнителна отмяна
на още самолети.

Латвия готова
за еврозоната

Президентът на Латвия Анд-
рис Берзинш утвърди разрабо-
тения от министерството на
финансите законопроект за реда
на въвеждане на единната евро-
пейска валута от 1 януари 2014
г. По-рано законопроектът бе
утвърден от правителството и
парламента на страната.

Блокираха
номинацията
на Чък Хейгъл

Републиканците в Сената на
САЩ успешно блокираха номина-
цията на Чък Хейгъл за министър
на отбраната, като по този
начин предизвикаха 10-дневно
отлагане на гласуването. С гла-
сове 58 на 40 Демократическата
партия се провали в опита да
преодолее процедурната барика-
да, поставена от републиканци-
те, които получават повече
време да получат отговори на
своите въпроси.

Фюле отложи
визитата си в Скопие

Еврокомисарят по разширява-
нето Щефан Фюле отказа посе-
щение в Македония, предвидено
за следващата седмица в кон-
текста на диалога на високо ниво
между Македония и ЕС. Фюле
директно посочи, че е смутен от
липсата на напредък по отноше-
ние на преодоляването на поли-
тическата криза в страната.

Изоставени от Европа

ръцката икономика се е върнала до нивата
от 2001 г., сочат официалните данни на на-
ционалната статистическа агенция Елстат.
През последното тримесечие на 2012 г.
гръцкият БВП е бил едва 40,6 млрд. евро.
Това означава, че през 2012 г. гръцката ико-
номика се е свила с 6,45%. Правителството
очаква през текущата година свиване на
БВП с още 4,5%. Рецесията ще продължи и
през 2013 г., като някои анализатори смя-
тат, че ситуацията няма да се промени и
през 2014 г.. Заради свиването на реалната
икономика безработицата в страната е до-
стигнала 27%, като общият брой на безра-
ботните е бил 1,35 млн. души.

Г

Снимка
ПРЕСФОТО/БТА

ГЪРЦИЯ СЕ ВЪРНА
В 2001-ВА
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Свят

сия, предизвиквайки па-
ника, след като ударна-
та вълна от отломките из-
почупи стъкла на про-
зорци и рани стотици
хора. Първоначално от-
делът на министерството
на извънредните ситуа-
ции в град Челябинск в
Уралска област съобщи
за 50 ранени, след това
за 250, а по последни
данни пострадалите са
близо 500 души.

Сутрешният трафик
спря неочаквано, след
като падащият метеорит
частично изгоря в дол-
ния слой на атмосфера-
та над града и озари су-
трешното небе. Трима от
пострадалите имат сери-
озни наранявания, при-
чинени от ударната въл-
на, усетена в Челябинск
и още няколко града. Ми-
нистерството на извъ-
нредните ситуации съоб-
щи, че мобилните кому-
никации временно са
прекъснати.

“В 9,20 ч. (3,20 ч. по
Гринуич) беше забеля-
зан обект над Челябинск,
който летеше с голяма
скорост и оставяше сле-
да зад себе си. Две ми-
нути по-късно бяха чути
две експлозии”, съобщи
представителят на реги-
оналното министерство
на извънредните ситуа-
ции Юрий Буренко в ко-
мюнике.

“Ударната вълна счу-
пи стъклата на прозорци
в Челябинск и още някол-
ко града в областта”, по-
сочи той.

Първоначалните дан-
ни показват, че части от
метеорита паднали на
80 км от град Сатки, кой-
то се намира на 100 км

Еврозоната регистрира външнотърговски излишък от 81,8
млрд. евро през 2012 г. спрямо дефицит от 15,7 млрд. през 2011
г., сочат първоначалните данни, публикувани от европейската
статистическа служба Евростат.

През декември еврозоната е регистрирала търговски излишък
от 11,7 млрд. евро с останалия свят спрямо 13 млрд. евро през
ноември и 8 милиарда евро през декември 2011 г. През декем-
ври спрямо ноември износът, коригиран според сезонните вари-
ации, е намалял с 1,8%, а вносът се е понижил с 3%, уточни
Евростат. Целият ЕС е регистрирал през декември дефицит от
0,7 млрд. евро спрямо дефицит от 1,9 млрд. евро през ноември.
През декември износът, коригиран според сезонните вариации
в 27-те държави членки на ЕС, е намалял с 1,9%, а вносът - с
1,6%, спрямо предходния месец.

За 2012 г. 27-те държави членки на ЕС са регистрирали
дефицит от 104,6 млрд. евро с останалия свят спрямо дефицит от
162,7 милиарда през 2011 г. За първите 11 месеца на миналата
година дефицитът на ЕС е нараснал в областта на енергетиката,
достигайки 388,6 млрд. евро от януари до ноември спрямо 345,6
милиарда за същия период на 2011 г.

Излишъкът за произведените продукти също е нараснал в
същия период и е достигнал 330,8 милиарда евро спрямо 224,9
милиарда между януари и ноември 2011 г. Германия е постигна-
ла най-големия търговски излишък от 174,6 млрд. евро, изпре-
варвайки Холандия с 46 милиарда и Ирландия с 39,9 милиарда.
Великобритания регистрира най-големия дефицит от минус 152,9
млрд., следвана от Франция с минус 75,2 млрд. и Испания с
минус 30 млрд. евро.

Данните на Евростат показват, че в периода от януари до
ноември м.г. износът на България е достигнал 19,3 млрд. евро,
или растеж с 3% спрямо същия период на предходната година.
Вносът е възлизал на 23,5 млрд. евро, растеж с 10% спрямо
същия период на предходната година. Това означава, че страна-
та ни е регистрирала търговски дефицит от 4,3 млрд. евро спрямо
2,7 милиарда през същия период на предходната година.

Търговският излишък на ЕС със САЩ се е увеличил, дости-
гайки 80,2 млрд. евро през първите 11 месеца на миналата го-
дина спрямо излишък от 64,6 млрд. евро в същия период на 2011
г. Дефицитът с Китай е намалял, достигайки 135,3 млрд. евро в
първите 11 месеца на 2012 г. спрямо 146,9 милиарда в същия
период на 2011 г.

Сръбските служби са разкрили заговор на
мафиотска групировка, която планирала да
извърши саботаж на правителствен самолет, пре-
возващ високопоставени представители на пра-
вителството, предаде Ройтерс. Въпреки преду-
преждението премиерът Ивица Дачич, който е и
вътрешен министър, не се поколеба късно ве-
черта в четвъртък да се прибере от Дъблин с
машината Лиърджет 31А. Вътрешното министер-
ство е започнало разследване.

Според плановете на бандитите те щели да
наемат човек от наземния персонал, обслужващ
двата самолета - Фалкон 50 (произведен 1981
г.) и Лиърджет 31А (произведен 1991 г.), който
да повреди машината така, че тя да аварира във
въздуха след излитането и да катастрофира. По-
ради износването и на двата самолета подобен
саботаж не би бил нещо много трудно, коменти-
рат експерти. Отсега нататък правителствените

ническата партия на Кюрдистан
(ПКК), арестувани при опера-
ции на полицията във Франция
и в Испания. Докато тези теро-
ристи не ни бъдат предадени,
действията (по ареста им) ня-
мат никакъв смисъл за нас, тъй
като ние искаме резултати,
подчерта Ердоган.

ПКК води въоръжена борба
за независимост на кюрдите в
югоизточните райони на Турция
от 1984 г. и е обявена за теро-

Метеорит удари Урал
Стотици хора са пострадали, нанесени са много материални щети

западно от центъра на
областта, но информаци-
ята не е официално
потвърдена.

“Получихме хиляди
телефонни обаждания,

че нещо е било открито
и гората гори. Но за мо-
мента няма потвърдена
информация, че нещо е
паднало на повърхност-
та на Земята”, заяви Бу-
ренко. Няма информация
местни жители да са по-
страдали пряко от пада-
щи части от метеорита.
Министерството на от-
браната съобщи, че е из-
пратило войници на по-
страдалите места, без да
дава повече подробнос-
ти. По последни данни на
оперативния щаб, създа-
ден по искане на упра-
вителя Михаил Юревич,
метеоритът е паднал в
езеро на един километър
от град Чебаркул.

Според регионално-
то министерство на
извънредните ситуации
метеоритният дъжд в
Урал е причинен от от-
ломки от астероида 2012
DA 14, който вчера пре-
мина на 27 000 км над
Земята. Това е необи-
чайно близко разстоя-
ние от нашата планета.

Специалистите от Евро-
пейската космическа
агенция обаче твърдят,
че уралският метеорит
по никакъв начин не е
свързан с астероида.

Метеоритът “беше до-
ста голям предмет с маса
няколко десетки тона”,
заяви известният руски
астроном Сергей Смир-
нов от обсерваторията в

Пулково в интервю за те-
левизия Росия 24. Учили-
щата бяха затворени в
петък в целия регион,
след като ударната
вълна изпочупи стъкла-

та на прозорците на
сградите, а температури-
те достигат минус 18 гра-
дуса по Целзий.

Местната пощенска
служба съобщи, че някол-
ко нейни сгради са пост-
радали, а залата на хо-
кейния отбор на Челя-
бинск Трактор също е
пострадала, което е на-
ложило отмяната на мач.
Телевизиите показаха
хора с окървавени лица
и дете с окървавен гръб.
Повечето пострадали са
получили леки прорезни
рани и травми от счупе-
ните стъкла, съобщи ме-
стната полиция.

Говорител на руската
държавна ядрена корпо-
рация Росатом съобщи,
че дейността й в района
не е нарушена. “Всички
компании на Росатом в
Уралска област, включи-
телно комплексът Маяк,
работят нормално”, заяви
неназован говорител на
компанията, цитиран от
Интерфакс. Министерст-
вото на извънредните

ситуации съобщи, че ни-
вата на радиацията в ре-
гиона също не са се про-
менили и че над 20 000
спасители са изпратени,
за да помогнат на пост-
радалите. За всички
жертви на бедствието ще
има компенсации, съоб-
щиха от управата на Че-
лябинска област.

Падналият метеорит е
бил с маса от няколко де-
сетки тона. Това каза
старши научният сътруд-
ник в Пулковската обсер-
ватория Сергей Смирнов
пред Интерфакс. “Това бе
много ярък болид, който
прекрасно се виждаше
на фона на светлото сут-
решно небе. Обектът бе
с достатъчно голяма
маса, вероятно от много
десетки тонове”, коменти-
ра Смирнов. Според него
този обект е бил спосо-
бен да предизвика удар-
на вълна и разпръсване
на фрагменти на голяма
територия.

Падането на метео-
рита в руската Челябин-
ска област може да пре-
дизвика появата на озо-
нова дупка в атмосфера-
та. Това посочва пред
“Газета ру” Сергей Замо-
здра, астрофизик и до-
цент в катедрата по тео-
ретична физика в Челя-
бинския държавен уни-
верситет.

“По мои изчисления
метеоритът се е взривил
на височина около 50 км,
тъй като ударните вълни
дойдоха за около две
минути след взрива, а на
звука са нужни три се-
кунди, за да измине един
километър. Когато подо-
бен обект навлезе в ат-
мосферата, той преди
всичко разрушава озоно-
вия слой. Това означава,
че в момента има озоно-
ва дупка”, казва астрофи-
зикът.

Еврозоната регистрира
огромен търговски излишък

ЕРДОГАН ПОИСКА АРЕСТУВАНИТЕ
В ЕВРОПА ЧЛЕНОВЕ НА ПКК

ристична организация от Анка-
ра и западните й съюзници. В
тази битка досега са загинали
над 40 000 души, предимно
кюрди. Кюрдското малцинство в
Турция е над 15 млн. души и се
бори за изконни човешки пра-
ва като употреба на майчин
език в образованието и т. н.

“Имаме споразумение за
екстрадиране, общи споразуме-
ния да се борим срещу терори-
стите. Тази организация офици-
ално е обявена за терористич-
на”, подчерта още Ердоган.

Във Франция бяха арестува-
ни 17 кюрди, за които се пред-

полага, че са в ръководството
на местните структури на ПКК.
Действията на френската поли-
ция били насочени срещу тях
поради съмнение, че набирали
средства за финансиране на
организацията си чрез изнудва-
не. В Испания арестуваните по
подобни обвинения са 6 кюрди.

Три кюрдски активистки
бяха екзекутирани в началото
на януари с по няколко изстре-
ла в главата в кюрдски инфор-
мационен център в Париж.
Засега няма резултати от раз-
следването на това кърваво
престъпление.

Сръбската мафия готвела
атентат срещу Дачич

машини щели да бъдат под охрана 24 часа в
денонощието.

Сръбските медии не посочват кой мафиотски
клан е искал смъртта на Дачич. Името на пре-
миера напоследък беше замесено в скандал,
че е имал връзки с известен наркобос. Дачич,
който е и шеф на МВР, призна, че през 2008-а
и 2009 г. се е срещал с Радулюб Радулович,
известен като Миша Банана, но не бил
извършил нищо нередно.

Въпреки че бил предупреден от шефа на поли-
цията за разкрития заговор, Дачич казал: “Не ме
интересува, връщам се вкъщи”. Малко след 21 ч.
местно време в четвъртък правителственият само-
лет с премиера на борда кацна на летище “Нико-
ла Тесла”. Премиерът коментира ситуацията така:
“От всичко това все пак излезе и нещо добро -
спецслужбите, МВР и дирекция на полицията взе-
ха, че свършиха координирано нещо заедно”.

ТТТТТ
урският премиер Ред-
жеп Тайип Ердоган по-
иска екстрадирането на
23 активисти на Работ-

П
адащ метео-
рит се взриви с
о с л е п и т е л н а
светлина над
Централна Ру-

Снимки БГНЕС
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Свят

бе смъмрен от папа Бе-
недикт Шестнайсети,
след като призова за не-
зачитане на някои уче-
ния на Римокатолическа-
та църква, прикани цър-
ковните лидери да изо-
ставят потайността и да
се допитат до вярващите
кой би трябвало да е
следващият им водач.

Преподобният Хелмут
Шюлер, водач на група
свещенослужители, които
открито оспорват позици-
ите на католическата
църква по някои теми
табу, като обета за це-
ломъдрие на свещеници-
те и ръкополагането на
жени, заяви, че избиране-
то на приемник на Бене-
дикт Шестнайсети е шанс
да започне обществен
дебат по тези теми. Шю-
лер твърди, че неговата
група представлява 10
процента от австрийското
духовенство и се радва на
широка обществе-
на подкрепа зара-
ди обета си да на-
рушава църковния
канон, като приче-
стява протестанти
и разведени като-
лици, които сключ-
ват нов брак. “Ако
нещата наистина
бяха наред, отци-
те от конклава
поне щяха да оти-
дат сред хората и
да свикат срещи,
за да разберат
какво очакват в
действителност
вярващите”, каза
той в телефонно
интервю за Рой-
терс. “Намирам за
неуместен целия
този метод, при
който кардинали-
те се оттеглят във
вътрешния си
кръг и оттам от
време на време
изтича нещо око-
ло евентуалните
кандидати (за
папа)”, каза Шю-
лер, чиято група
се радва на все

Елена ДОМЧЕВА

Лекарите и предприемачи-
те вече заедно ще се борят за
здравето на руснаците. Про-
грама за общи действия в бор-
бата за качеството на стоките
и услугите подписаха ръково-
дителят на “Роспотребнадзор”
Генадий Онишченко и прези-
дентът на обединението на
малкия бизнес “ОПОРА на Ру-
сия” Александър Бречалов.

“Това споразумение ще
даде възможност да се систе-
матизира нашата обща работа
- заяви пред журналистите Ген-
надий Онишченко. - Това озна-
чава, че отсега нататък ние
трябва да се договаряме на
брега и, след като вземем общо
решение, да се опитваме да го

За малкия бизнес ще е по-изгодно не да търгува
с алкохол, а да строи спортни комплекси

реализираме от двете страни.
А проблеми имаме много”.

Както обясни главният
държавен санитарен лекар на
Руската федерация, става
въпрос за защитата на права-
та на потребителите, за про-
пагандирането на здравослов-
ния начин на живот, за сани-
тарния и епидемиологичния
надзор и лицензирането на
дейността.

Основната цел на споразу-
мението е малкият и средният
бизнес да премине от прода-
ването на вредни за здравето
стоки на полезни стоки и услу-
ги. “Държавата върви в правил-
ната посока, ограничавайки
търговията с алкохол и цигари
- каза Геннадий Онишченко. -
А бизнесът още се чуди: какво

да прави сега? За тях алко-
холът и цигарите бяха един от
основните източници на доход.
Сега трябва да измислим за
тях нови видове бизнес, но в
същото време да запазим
здравето на населението”.

“Роспотребнадзор” плани-
ра преди всичко да привлече
малкия бизнес във възпитани-
ето на децата, а именно - от-
криването на легални частни
детски градини. “У нас има
голям недостиг на места в
държавните детски градини.
Дори да върнем всички прива-
тизирани сгради, няма да ре-
шим проблема”, смята Генадий
Онишченко.

Малкият и средният бизнес
може да помогне и на държав-
ната медицина. На частните

предприемачи ще бъде пред-
ложено да поемат поддръжка-
та и чистенето на територията
на медицинските учреждения,
организирането на храненето.

Освен това в съвместните
планове на предприемачите и
лекарите е усъвършенстване
на законодателството, “ре-
гистър на недобросъвестните
бизнесмени”, които многократ-
но нарушават санитарните
нормативи, разработването на
технически регламенти, а
също така организирането на
форуми, научно-практически
конференции, обучаващи се-
минари за бизнеса.

Заедно с това подписаното
споразумение, както се казва,
не освобождава от отговор-
ност. “Това не означава, че ние

спираме да контролираме биз-
неса - уточни ръководителят
на “роспотребнадзор”. - Ние и
занапред няма да си затваря-
ме очите за все още среща-
щите се безобразия”.

Обединението на предпри-
емачите от своя страна обе-
щава да направи всичко
възможно, за да ограничи раз-
витието на алкохолния и тю-
тюневия бизнес, а също така
да привлича бизнесмените
към изграждането на спортни
площадки и комплекси.

От програмата за сътрудни-
чество Александър Бречалов
очаква “намаляване на броя на
жалбите от предприемачите в
“ОПОРА на Русия” срещу “Рос-
потребнадзор” и подобряване
на качеството на бизнеса”.

Из лабиринтите
          на Ватикана

Свещенослужител бунтар критикува
потайния процес за избиране на папа
по-голямо внимание
извън Австрия. “Повечето
от правоверните не знаят
почти нищо за тези хора.”

В средата на март
конклав от около 117
кардинали ще заседава
при закрити врати във Ва-
тикана, за да избере при-
емника на Бенедикт, кой-
то в понеделник шокира
1,2 милиарда католици
по света, обявявайки, че
ще се оттегли от папския
си пост на 28 февруари.
Няма открити кампании
или обявени кандидати
за поста, а църковен за-
кон забранява на карди-
налите да разкриват за
кого са гласували. Много
от кардиналите избират
своя фаворит едва след
поредица дискретни раз-
говори в дните преди
конклава.

Кодиран език

Един от фаворитите е
кардинал Кристоф Шон-

Майкъл ШИЙЛДС

В
иден инако-
мислещ авст-
рийски свеще-
ник, който ми-
налата година

борн, на когото Шюлер
някога бе заместник във
Виенската архиепископ-

ска епархия. Решението
му да дискутира със све-
щениците дисиденти,

вместо да ги накаже
дисциплинарно, може да
му донесе “черни точки”
пред по-консервативни-
те кардинали. Според
Шюлер решение от така-
ва величина (за избора

на нов папа) изисква от-
деляне на време и уси-
лия за постигане на ши-
рок консенсус, вместо да
се оставя малка група
висши духовници да ре-
шава това в пълна тайна.
“Един милиард католици
слушат какво се обсъжда
на някакъв напълно таен,
закодиран език”, оплака
се той, наричайки недо-
стоен факта, че миряни-
те научават за процеса
единствено от журнали-
стите във Ватикана. “Това
пасивно очакване е про-
тивно. Наистина вече е
време, с оглед и на до-
стойнството на вярващи-
те, кардиналите да сло-
жат картите на масата”,
каза той. От десетилетия
насам австрийските като-
лици реформатори от-
правят предизвикателст-
во към консервативните
политики на Бенедикт
Шестнайсети и на него-
вия предшественик папа
Йоан Павел Втори, като
организират протестни
движения и защитават
промени, които Ватикана

категорично отхвърля.
Бенедикт Шестнайсети,
който в продължение на
над две десетилетия,
преди да стане папа
през 2005 г., бе главният
пазител на католическа-
та доктрина във Ватика-
на (префект на Конгре-
гацията на доктрината за
вярата)  разкритикува ав-
стрийските бунтари през
април миналата година,
като същевременно под-
нови църковната забра-
на върху ръкополагане-
то на жени за свещени-
ци. Роденият в Германия
Свети отец заяви, че
няма да толерира открит
бунт от духовници и ми-
ряни.

Ватикана
управлява

безконтролно

Според Шюлер аут-
сайдер от Африка или
Латинска Америка ще
трябва обезателно да си
постави за цел да се
справи с номенклатурата
на Ватикана. Две трети от
днешните католици жи-
веят в Латинска Америка,
Африка и Азия, а карди-
нал Питър Търксън от
Гана и кардинал Одило
Шерер от Бразилия са
сред спряганите канди-
дати за папския пост.

“Най-големият про-
блем е, че Ватикана уп-
равлява световната
църква, без да бъде кон-
тролиран. И всеки папа,
който се заеме с този
проблем, трябва да бъде
добре поставен, трябва
да действа стратегичес-
ки и да получи голямо
съдействие от епископи-
те по света”, подчерта
Шюлер. Но дори подкре-
па от широка база може
да не се окаже до-
статъчна за новоизбра-
ния папа да остави отпе-
чатъка си върху църква-
та, добави той. “Каква е
ползата от подобни пра-
вомощия на папата, ако
системата го превърне
бързо в заложник? Това
все повече се забелязва
в анализите и може би е
било значителен фактор
за оттеглянето” на Бене-
дикт, коментира Шюлер.

Снимки ИНТЕРНЕТ

ЗДРАВОСЛОВЕН ЖИВОТЗДРАВОСЛОВЕН ЖИВОТЗДРАВОСЛОВЕН ЖИВОТЗДРАВОСЛОВЕН ЖИВОТЗДРАВОСЛОВЕН ЖИВОТ
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Актуално

Минималната заплата
не е социална помощ
Разнобой между Дянков и Младенов за най-ниското възнаграждение за труд

Х

Ева
КОСТОВА

а дано, ама надали.
Така накратко може
да се опише намере-
нието на правителст-
вото най-сетне да при-

еме правила, по които да се
определя ежегодно размерът на
минималната работна заплата за
страната. Сега сумата се закова-
ва административно според
възможностите на бюджета.

От години синдикатите насто-
яват да се приеме специален
механизъм за определяне на ми-
нималната заплата. Да бъде
“вързана” за средната и след
облагането й с данък и осигу-
ровки да не пада под официал-
ната линия на бедност. Най-сет-
не проектопостановление в този
дух беше изпратено на социал-
ните партньори с идеята да ста-
не факт. Според проекта на 1
януари всяка година ще има
нова минимална заплата. Тя ще
бъде от 35 до 55% от средната
за страната. След приспадане на
личните осигуровки и плоския
данък сумата не трябва да пада
под прага на бедност. В момента
най-ниското възнаграждение е
310 лв., което след приспадане
на данъка и осигуровките е само
с 2 лв. над прага на бедността -
243 лв.

Разнобой в кабинета между
социалния и финансовия ми-
нистър Тотю Младенов и Симе-
он Дянков обаче стопира проек-
та, още преди синдикатите да
успеят да му се нарадват. Дори и
с ясното съзнание, че това е

предизборен
кьорфишек

Представителите на минис-
терството на финансите се обя-
виха против социалното минис-
терство и не подкрепиха проек-
та. Това обобщи след прегово-
рите на заседание на комисията
по доходите към тристранката
директорът на Института за со-
циални и синдикални изследва-
ния (ИССИ) към КНСБ Любен
Томев в понеделник. Позицията
на ведомството на Симеон Дян-
ков изненада синдикатите, тъй
като според разпратените им за
заседанието документи точно
същите тези двама ГЕРБ-аджий-
ски министри - Симеон Дянков и
Тотю Младенов, са автори на
доклада до Министерския съвет
относно проекта на постановле-
нието.

Ден по-късно от финансовото
ведомство оповестиха нарочна
позиция по казуса. Казано на-
кратко, оттам се отмятат от първо-
началния проект и се аргумен-
тират, че “таванът” на минимал-
ната заплата трябва да е 45%, а
не 55%.

Така идеята за промяна в
реалното оценяване на труда пак
противопостави управляващи,
синдикати и работодатели, а
реформата в тази сфера май се
засурва за след изборите. Мини-
малната работна заплата за тази
година стана 310 лева.
“Обвързването” й с посещение
при личния лекар докара такса
от 3,10 лв. за това, а тя все така
си остана по-близо до социал-
ното подпомагане... Толкова по
ситуацията с минималното възна-
граждение засега. И около тази
ситуация започва нова серия “ти

ли ме бутна, аз ли си паднах?”
Появи се информация за проект
на ПМС за реда и критериите за
определяне и актуализиране
размера на МРЗ за страната.
Идеята е тя в бъдеще да расте
не с решение на правителство-
то, а по една друга, по-специал-
на методика, която ще отчита
поне прогнозната инфлация. Ще
отчита и размера на средната
работна заплата за страната,
прага на бедност, производител-
ността на труда, състоянието на
икономиката, пазара на труда и
др.

Засега обаче

по всички тези
параметри няма
точни разчети

и регламент и участието им във
формулата за определяне раз-
мера на минималната заплата е
все още неясно.

Тези и още много спорни
въпроси се обсъждат от социал-
ните партньори, които години
наред чрез свои експерти търсят
механизъм за обвързване на
МРЗ с официалната линия на
бедност, при съобразяването с
икономически критерии и пока-
затели. В тази връзка от КНСБ
например припомнят, че експерт-
ната разработка, реализирана с
финансовата подкрепа на Све-
товната банка, предлагаше “фор-
мирането на коридор за догова-
ряне на минималната работна

и ниско равнище на безработи-
ца, изтъкват хората, които знаят
как по света го правят другите.

В своето становище от КНСБ
изтъкват и това, че “за целите на
договарянето на двустранна ос-
нова е редно да има ясна техно-
логия, задължителни ежегодни
цикли и предварителна инфор-
мация от страна на правителст-
вото, която да изяснява намере-
нията на правителството по
въпросите на доходите (напри-
мер при сериозни увеличения на
доходите в бюджетно финанси-
раните дейности, това трябва да
се има предвид при определяне
на националната минимална
заплата), възможности на бюд-
жета от гледна точка на плаща-
нията за негова сметка и пр.
Освен това трябва да има ясна
законова норма за задължение-
то на правителството при успеш-
но завършили преговори между
партньорите, в определен срок
договореният размер на МРЗ да
бъде официализиран в съответ-
но ПМС.”

По отношение на отделните
критерии за определяне на ми-
нималната заплата синдикалис-
тите настояват за представяне и
обсъждане в тристранката на
отделен доклад по използвани-
те методики и достоверността на
резултатите, който да послужи
за промени в методиката за оп-
ределяне на официалната линия
на бедност - нещо, за което син-
дикалните и работодателските
организации настояват от някол-
ко години защото “минималният
доход от труд трябва да гаранти-
ра поне малко по-висок стандарт
от този на оцеляването.”

Намираме за целесъобразно
като критерий да се използва
размерът на средната работна
заплата за последното тримесе-

чие, за което има обявени данни
от НСИ, но имаме съществени
забележки по отношение на ди-
апазона в съотношенията, който
се предлага, а именно 35% дол-
на граница и 55% горна грани-
ца. Обясненията в доклада към
постановлението само илюстри-
рат абсурдността на подхода -
границите да се напасват съоб-
разно параметри от досегашна-
та българска практика и никъде
недоказаната “опасност от при-
ближаването на двете величи-
ни” (средна и минимална работ-
на заплата). Напротив, в анали-
тично-обзорната публикация на
Европейската комисия “Заетост
и социално развитие 2012” се
подчертава, че “съотношението
минимална - средна работна
заплата е подходящ индикатор
за оценка влиението на МРЗ
върху дела на доходите от труд
и диференциацията в заплаща-
нето между различните групи
наемни работници, а последни-
те два показателя са важни дви-
гатели на социалната кохезия.”
Това изтъкват още в становище-
то си синдикалистите от КНСБ.

С други думи -

високата МРЗ
е успешен

инструмент

при решаването на три основни
проблема на социалната кохе-
зия, при това без да са доказани
негативни ефекти върху заетост-
та, категорични са синдикалис-
тите. Нещо повече, изводът на
ЕК е, че особено в периоди на
тежки кризи надделяват положи-
телните ефекти - поддържане
равнището на цените и избягва-
не на риска от дефлация по вре-
ме на рецесия, подкрепа на аг-
регатното търсене и не на по-
следно място, осигуряване на
адекватен стандарт на живот на
най-уязвимите групи работници,
допълват още експертите.

Българската стопанска ка-
мара от своя страна  настоя за
оттегляне на проекта на ПМС
за реда за определяне на МРЗ,

внесен за обсъждане в Коми-
сията по доходи към Национал-
ния съвет за тристранно
сътрудничество. Като мотиви
за протестния ход работодате-
лите изтъкват това, че проблем
номер едно на икономиката са
работните места и безработи-
цата, а не минималната работ-
на заплата. Съвър-шенно вяр-
но, ще се съгласят и опоненти-
те, но в никой случай няма да
се съгласят с констатацията на
БСК, че “през последните кри-
зисни години се наблюдава не-
прекъснат натиск за админист-
ративно увеличение на мини-
малната работна заплата
(МРЗ). Приемането на подоб-
на изключително негативна
прокризисна мярка не подоб-
рява общото икономическо
състояние на страната, респек-
тивно - социалния статус на
заетите в икономиката. Подоб-
ни предложения въвеждат не-
навременни приоритети”. А
приоритетни според тях са лип-
сата на инвестиции, закрива-
нето на работни места, нама-
ляващата заетост и растящата
безработица, намаляващият
износ и трансферът на добаве-
на стойност извън страната,
около които следва да се търси
консенсус между социалните
партньори - работодатели, син-
дикати и държавни институции.

Работодателите застават
отново и зад друга вече спо-
деляна от тях теза, че необос-
нованото автоматично админи-
стративно увеличение на МРЗ
е популистка мярка, която носи
вреди, а не ползи за икономи-
ката, и ако практиката в то-
ва отношение продължи, ефек-
тите от подобен подход ще
са ново намаление на работ-
ните места, по-малко изплате-
ни работни заплати и намале-
ние на диференциацията меж-
ду квалифициран и неквали-
фициран труд. МРЗ не тряб-
ва да служи за заместител на
социалното подпомагане, като
се обвързва с линията на бед-
ност според БСК.

 България е на второ място (след Латвия) сред страните
от ЕС по диференциация в доходите, измерена чрез т. нар.
Коефициент на Джини - 35,1 през 2011 г.

 На трето място сме (след Испания и Латвия) по поляри-
зация в доходите на 20-те % най-богати и 20-те % най-бедни
- съотношение 6,5 пъти;

 Препоръката на Европейския парламент от 2009 г. е - в
условията на криза страните членки, особено новоприсъеди-
нените, да се стремят към съотношение МРЗ-СРЗ 60%.

заплата” (а не за определяне и
консултиране със социалните
партньори), и второ - че от подо-
бен обективен механизъм се
нуждае и системата на социал-
но подпомагане, която “се кон-
сервира” вече 20 години в
обвръзка с напълно обезличения
и нищо не означаващ “гаранти-
ран минимален доход”.

Търсенията чрез диалог със
социалните партньори от 2010 г.
насам обаче не доведоха до при-
емлив резултат било заради не-
заинтересованост, било заради
“ината” на една или друга стра-
на в този диалог. Синдикалисти-
те от КНСБ изразяват становище
за необходимостта от обществен
дебат за цената на труда като
цяло, включително за прилага-
нето на обективни минимални
стандарти, за използването на
съвременни системи на запла-
щане в реалния сектор и не на
последно място - за

една по-реалистична
и справедлива

оценка на труда

на заетите в бюджетно финанси-
раните дейности. И въпреки раз-
минаванията оттам продължават
да смятат, че национално пред-
ставителните организации на
работодатели и синдикати могат
да се договарят в автономен ди-
алог за конкретния й размер,
съобразявайки се с общоприе-
тия механизъм, критерии и пока-
затели. Но процесът на консул-
тиране да се предхожда от пре-
доставяне на необходимата ста-
тистическа информация и 2-сед-
мичен срок за преговори между
социалните партньори за пости-
гането на Национално споразу-
мение по МРЗ. Такава е практи-
ката в Белгия и тя e доказала

своите предимства, дори и в ус-
ловията на продължителна ре-
цесия, и страната се отличава
със сравнително ниска диферен-
циация в работните заплати и
доходите, висок жизнен стандарт

редностатистическият българин също може да ста-
не милионер, ако пести от заплата. За това ще му
е нужен обаче трудов стаж от ни по-повече, ни по-
малко 250 години, както са пресметнали анализа-
тори на сп. “Икономист”, цитирани в пресата.

С
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На фокус

чават незабавни асоциации или
с концлагери, или с присвоява-
нето на малки обущарници и
кафенета. Въпросът обаче не е
чисто юридически или пък стро-
го “европейски”, а преди всич-
ко икономически.

Пазарната икономика, бази-
рана върху частна собственост,
се развива след 1450 г. Въпре-
ки над петстотингодишната си
история пазарната икономика
оставя стоки - материални бла-
га и услуги, които или са “за-
бранени” за притежание, или
оставени изключително като
“общонародна” или “държавна”
собственост. Например колкото
и да е богат един частник, той
не може да си напазарува роби
(в това отношение “капиталис-
тическият пазар” е по-свит в
сравнение с пазара при робо-
владелското общество) или пък
атомни бомби (някой полудял
частник може да ги задейства,
затова са били винаги и оста-
ват “държавна” собственост).

Икономическата
интерпретация

на различията на “частно”,
“държавно” и “обществено” оба-
че открива огромни разлики.
Например, ако планината Пи-
рин е оставена на пазара и е
единствено “частна собстве-
ност”, то тя ще е покрита с мал-
ки и средни владения, които ще
бъдат достъпни само за техни-
те собственици, но не и за по-
вечето граждани на България.
Затова тя не е “оставена на па-
зара”. Обратно, ако е изключи-
телно “държавна собственост”,
то държавата оставя части от
нея на концесионери, други ча-
сти - за държавни резиденции
(в които да отмарят “слугите на
народа”) и трети части - за сво-
боден достъп на граждани. В
този смисъл “държавната соб-
ственост” се оказва по-прогре-
сивна от частната. Накрая, ако

Христо КАЗАШКИ -
кор. на ВВС - Лондон
за България (1989-1993 г.)

Когато преди около
месец чух по едно от
българските национални
радиа изказването на
председателя на българ-
ския културен клуб в Ско-
пие г-н Лазар Младенов,
че в Македония “цари го-
ляма сиромашия”, невол-
но в съзнанието ми из-
плуваха спомените от
преживяното ми заедно с
група приятели от София
и Пловдив гостуване от 2
до 5 ноември миналата
2012 г. в Скопие, Охрид и
Струга.

В столицата Скопие
ме разочарова мръсния,
неугледен вид в албан-
ската част на града. На
следващия ден в Охрид
вече впечатлението ми се
промени: чист, приветлив
град, с лъчезарни, сър-
дечни хора. Нормално бе
в мен да заговори журна-

лудост или
необходимост?

НАЦИОНАЛИЗАЦИЯТА -

Одържавяването е изход при криза, но при корумпиран
управленски апарат има обратен ефект

Проф. д-р
Боян
ДУРАНКЕВ

Пирин е “обществена собстве-
ност”, то референдум ще реши
например, че 5% от планината
могат да бъдат застроени с хо-
тели и писти, но останалите
95% ще останат за свободен
достъп за “всички”. Очевидно е,
че в тези случаи “обществената
собственост” е по-прогресивна
от държавната и носи повече
ползи.

Макар че е силно идеологи-
зирана и героизирана, частна-
та собственост защитава огра-
ничения интерес, насочен към
Нейно величество “печалбица-
та” - сега и веднага! Именно
така изглеждат например про-
тестите на собствениците бан-
сканлии за още повече “разчи-
стване” на Пирин в ползу “об-
щината” и “”местните”, незави-
симо от авторитетната подкре-
па на мъдри и “проевропейски”
стратези като Цачева, Цветанов
или Добрев. Същото впрочем се
отнася и за застрояването на
плажовете в и около Несебър
във времената на тройната ко-
алиция и сега. Или за какъвто и
да било друг аналог.

С други думи равновесието
между частно, държавно и об-
ществено се мени през столе-
тията в полза на последното.
Джеферсън е можел да си ку-
пува роби, но Бил Гейтс или
Гриша Ганчев - не.

България не е и не може да
е изключение в това отноше-
ние, даже нещо повече. Във
времената на “прехода” доми-
ниращата идеология, изповяд-
вана от “пазарниците”, твърде-
ше: “приватизирайте всичко, ако
искате да имате конкуренция, а
на нейна база - благоденствие
за всички”! Оказа се, че това е
крупна схема на

обществена
криминална измама

от която се обогатиха единици
- 1%, както е популярно да се
казва. Ако преди държавата е

осигурявала и производството,
и разпределението, и транс-
портирането, и доставката до
дома на гражданина, например
на електроенергия, калкули-
райки си накрая 10% печалба
за инвестиции в бъдеще време,
днес времената са други. Един
доставя, калкулира си печалба,
друг му доставя суровините и
техниката, калкулира си печал-
ба, трети разпределя, калкули-
ра си печалба, четвърти доста-
вя, калкулира си печалба, пети
осъществява счетоводството,

И в Македония се живее по-добре
листическото ми любо-
питство. От дума на дума
в един от представител-
ните магазини на Охрид
си позволих да попитам
една от служителките,
има ли в семейството си
близък човек, който да е
в пенсионна възраст и
каква е минималната пен-
сия в Македония?

С усмивка госпожата
(ако не греша Лиляна се
казваше) сподели, че
нейната майка е с мини-
мална пенсия от 140 евро
на месец. И веднага ми
се завъртя съпоставката с
българската минимална
пенсия - 70 евро! Съотно-
шение - 2:1 за съседите.
И на изпроводяк допълни:

“Е па, ние сме си едно.
Лошо е, че и от вашите, и
от нашите политици нищо
не става!”

Любител съм на лите-
ратурата и заедно с мои
български приятели при-
вечер на втория ден от
пребиваването ни влязох-
ме в една от най- пред-
ставителните книжарници
на Охрид в близост до
красивото Охридско езе-
ро. Когато разбра, че сме
от България, книжарката
Александра с топлота ни
запозна с най-ценното
като книжен фонд в кни-
жарницата. Не се стърпях
и я попитах, ако не е тай-
на, какво месечно възна-
граждение получава?

- Няма никаква тайна,
с подкупваща усмивка
отговори Александра. Аз
съм с осемнадесет годи-
ни трудов стаж тук и ме-
сечната ми плата (възна-
граждение) е 370 евро
(740 лева).

И отново в мен се

завъртя съпоставката с
България. А тя отново
беше в полза на нашите
съседи - 370 евро за тях,
срещу 80-200 евро (око-
ло 400 лв.) заплата за
книжарка в България.

И се замислих - Маке-
дония не е член на ЕС,
но явно хората живеят по-
добре от България. Още
една вметка в тази посо-
ка: литър бензин А-95 при
нас е 2.60-2.70 лв. (1.35
евро) при съседите от-
татък “Деве баир” е 2.20
лв. на литър (1.10 евро).

Шест години след
влизането на България в
ЕС България продължа-
ва да е най-бедната не
само в Евросъюза, но и
извън него.

Това не са мои думи,
за да са лишени от
съдържание, това са дан-
ни от проучване на “ The
Caton Up Index”, което
честно показва къде се
намират най-бедните
страни в Европа. Данните

калкулира си печалба, шести
разрешава, калкулира си, хм,
пак нещо като скрита “печал-
ба” и т.н. А плаща печалбите по
веригата само един - крайният
потребител! Затова и сметките
му набъбват ежемесечно, за да
растат печалбите. Впрочем по-
вечето печалби се изнасят в
чужбина към фирмите-майки, а
не остават за инвестиции, как-

то преди в България. И не само
в енергетиката въпросът стои по
този начин.

Именно по тази причина
преходът от частна собственост
към държавна и от държавна
към обществена трябва да се
тълкува като облекчаващ бити-
ето на местното население, а
също и като възможност за ме-
стни инвестиции и натрупвания,
разбира се, ако ги няма частни-
ците по трасето. Може да се
каже, че този процес е “рена-
ционализация чрез обратно из-

купуване”, а не първична “на-
ционализация”, както желаят да
го представят. Че ще струва об-
ществени средства, ще струва,
при това много. Грешките вина-
ги се заплащат много скъпо. Но
си заслужава.

А това, че не ставали “наци-
онализации” в ЕС и по света,
просто не е вярно. Какво се слу-
чи на практика в САЩ в нача-

лото на кризата? Какво се слу-
чи в Испания с банките Банкия,
Каталуня Банк, Нова Галиция
Банк и Банко де Валенсия - на-
ционализираха ги в обществен
и в европейски (!) интерес.

Естествен процес

И още една бележка. Одър-
жавяване при корумпиран
държавен апарат (сред страни-
те от ЕС България е с най-ви-
сок индекс на корупция) би оз-
начавал печалбите да потекат
по друг начин и други канали
“към когото трябва”, а не към
обществения интерес. Сметки-
те ще останат високи и даже

ще “набъбват”.
Затова е нужна цяла смяна

на икономическата и политиче-
ската система и тотален обще-
ствен контрол върху държавния
апарат. В смисъл на преход от
частна и държавна към обще-
ствена собственост, полза и ин-
терес. А това е “радикална про-
мяна”.

Има ли желаещи?

К
огато в България се
спомене думата “на-
ционализация”, в
съзнанието на доста
“демократи” се полу-

поставят България на
опашката по четирите
основни критерии на ин-
декса - икономика, демо-
крация, качество на жи-
вот и добро заплащане. И
като за финални думи в
потвърждение на моята
теза - България се пред-
ставя най-зле в показате-
ля “качество на живот”,
където по този показател
е изпреварена дори от
страни като Черна гора,
Сърбия и Македония.

И може би тук му е мя-
стото да се каже, че се-
гашното българско пра-
вителство трябва да
постъпи по същия начин
спрямо Република Маке-
дония, така както поста-
ви въпроса за членство
на Сърбия в ЕС. Така ще
засвидетелства не само
на думи, но и на дело до-
бросъседските си при-
оритети спрямо населе-
нието на съседната, суве-
ренна държава - Репуб-
лика Македония.
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Сбогом
на чудотворците!

16
Датата

Реализмът е
задължителен!

КРУМ
ВАСИЛЕВ

Анатолий СТАНКУЛОВ

Не само очите на
партията, очите на
България се обръщат
сега към зала 1 на НДК.
Защото  Българската со-
циалистическа партия е
голямата надежда на
страната ни в днешното
трудно време. И защото
само преди няколко дни
Висшият съвет на парти-
ята категорично и еди-
нодушно се обяви за
радикална лява полити-
ка. Три думи, които рад-
ват всеки убеден социа-
лист. Но тези три думи
могат да означават и
много, и малко - кон-
гресът е овластен трез-
во да отмери и да реши.

ЗА радикални леви
реформи - това е естест-

вената и единствено ра-
зумна позиция на партия,
която се нарича социа-
листическа, и която е на-
следник на партията на
Димитър Благоев. Защо-
то няма нищо по-абсурд-
но от лява партия с дяс-
на политика - самоубий-
ствено положение, в ко-
ето БСП изпадна не-
веднъж през годините
на така наречения пре-
ход, и плати с отлив на
членове, на симпатизан-
ти, на доверие.

Пътят на радикални-
те леви реформи е вер-
ният път. Но той е и
трудният път. Осеян е с
безброй препятствия, с
вълчи ями. Срещу реше-
нието на Висшия съвет
БСП да поеме по този
път вече гракнаха в хор
и гербери-велможи, и
послушни медии, и зад-
гранични съветници.

Например срещу обя-
веното категорично ста-
новище на БСП за отме-
няне на плоския данък
финансовият министър
Симеон Дянков реагира
мигновено с “не”! Плос-
кият данък - заяви той -

трябва да действа в
България още 15-20
години,   за да привлича
инвестиции. Но Дянков
си затваря очите пред
голия факт, че въпреки
плоския данък инвести-
циите в България не рас-
тат, а намаляват.  Защо-
то този данък не е пана-
цея, неговата привлича-
ща роля бледнее пред
отблъскващата сила на
други фактори, особе-
но на две съвременни
“гранддами” - вездесъ-
щата Корупция и неряд-
ко  блудсващата Теми-
да...

Неминуемо ще има и
критики “отляво” - вече
се чуха гласове, че БСП
трябва да се обяви не за
ограничаване, а за не-
забавна национализа-
ция на ЕРП-ата и други-
те монополисти-кърле-
жи. Звучи привлекател-
но, но дали е постижи-
мо? Годината не е
1947-ма, а е 2013-та и
България не е в  социа-
листическия лагер, а в
Европейския съюз. Реа-
лизмът в политиката е
задължителен.

Чуха се вече и язви-
телни гласове - БСП за-
почнала да раздава ще-
дро предизборни обеща-
ния. Но партията без-
гласна, няма ли да бъ-
де? Нали трябва да опо-
вести своите ангажимен-
ти, чрез които възнаме-
рява да осъществи обе-
щаните радикални леви
реформи!

Главното е друго: да
се поемат ангажименти,
които са осъществими, но
заедно с това са внима-
телно, компетентно пре-
ценени. Ангажименти,
които могат да бъдат
изпълнени. Тази крайно
отговорна задача стои
пред делегатите на 48-
ия конгрес. Ако имах
възможност аз, членът
на БСП със 70-годишен
стаж, бих им казал:
“Мили другарки и друга-
ри, помнете приказката
за умната маймуна, коя-
то внимателно преценя-
вала колко голям орех
да глътне, но не забра-
вяйте и мъдрата народ-
на поговорка - който се
бои от врабци, жито не
сее, но гладен живее.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ПОЩАЛЬОНИТЕ
И КУРИЕРИТЕ. На този ден

празнуват хората, благодарение на
които писмата и пратките ни
достигат до своите получатели.
Още в древна Гърция, Римска-
та империя, Египет, Персия и
Китай съществува добре раз-
вита държавна пощенска
връзка, която се осъществява с пе-
шеходци или конници посредством
щафета. Днес куриерските услуги са неизменна
част от всекидневието ни.

1887 - ИЗБУХВАТ БУНТОВЕ НА БЪЛГАРСКИ-
ТЕ ОФИЦЕРИ РУСОФИЛИ.

Най-напред се надигат воен-
ните в Силистра, следват тези
в Русе. Поводът за недоволст-
вото им е антируската полити-
ка на управляващите. Регент-
ството начело със Стефан
Стамболов предприема гоне-
ния срещу проруски настрое-
ните офицери, в резултат на
което много от тях емигрират
в Румъния. В Букурещ образуват емигрантски
офицерски комитет, който взема решение за
бунта. Той е потушен, а ръководителите му -
осъдени на смърт и екзекутирани.

1920 - В ОРЯХОВО СЕ РАЖДА АНДРЕЙ
ЧАПРАЗОВ, АКТЬОР (УМИРА 1999 Г.). Учи

право, музика и актьорско май-
сторство. Незабравими са пре-
въплъщенията му в драматични
роли в “Дон Карлос”, “Ромео и
Жулиета” и др. Има над 5000
записа в радиотеатъра и е създа-
телят на този жанр у нас.
Изпълнява десетки роли в телевизионния театър.
Сред най-известните филми с негово участие са
“Големанов”, “Зарево над Драва”, “Следите ос-
тават” и др.

1924 - В ПОПОВО СЕ РАЖДА ДИМО КОЛА-
РОВ, КИНООПЕРАТОР (УМИРА 1997 Г.).

Завършва Академията за изящ-
ни изкуства в Прага. Снима те-
левизионни, игрални и докумен-
тални филми. Оператор на 30
филма, сред които игралните
“Инспекторът и нощта”, “Бялата
стая”, “Няма нищо по-хубаво от лошото време”,
“Козият рог”, “Капитан Петко войвода”. Удосто-
ен с десетки награди у нас и в чужбина. От 2004-
та посмъртно е почетен гражданин на Попово.

1937 - ПАТЕНТОВАН Е НАЙЛОНЪТ. На тази
дата изобретеният от
химика Уолъс Ка-
ротърс полиамид 66
получава патент чрез
фирмата “Du Pont”.
Найлоните са термо-
пластични материали
с висока температура на топене, с голяма якост
и ниска степен на износване. Някои версии из-
веждат етимологията на “найлон” от съкращени-
ето на Ню Йорк (NY) и първите букви на Лондон
(LON), тъй като е продукт на съвместна разра-
ботка на американски и английски учени.

1970 - УМИРА ЛАЗАР ДОБРИЧ, ЦИРКОВ
АРТИСТ И ПЕДАГОГ (Р. 1881 Г.). Единствени-

ят българин, удостоен с най-висо-
кото световно отличие “сеньор” в
областта на цирковото изкуство.
Брат му Александър също е цир-
ков артист. Двамата построяват
цирк “Колизеум” в София. Създа-
ва цирк “Роял-Добрич”. Автор е на
номерата “Жокейска езда”, “Танц
върху опъната тел” и др. Носител с
трупите си на множество награди.

2005 - ВЛИЗА В СИЛА ПРОТОКОЛЪТ ОТ
КИОТО (ЯПОНИЯ). През 1997 г. на срещата,

посветена на
глобалното за-
топляне, пред-
ставители на
над 160 страни
приемат кон-
венция. Тя за-
дължава дър-
жавите да на-
малят нивото
на изхвърля-
ния въглеро-
ден диоксид до 2012 г. Протоколът влиза в сила
през 2005 г., едва след като е ратифициран от
най-малко от 55 страни, които са отговорни за
най-малко 55% от общото количество емисии на
въглероден диоксид през 1990 г. България ра-
тифицира “Киото” на 17 юли 2002 г. В края на
м.г. срокът на действие на протокола бе удължен
с 8 години - до края на 2020 г.

След три години безо-
бразно управление, след
като придадоха глобално
звучене на думата “гаф”,
логичното най-накрая ста-
на - рейтингът на ГЕРБ се
срина като небостъргач,
ударен от самолет. По-
следните три месеца са
кошмарни за държавата и
обществото, защото Бълга-
рия заприлича на полити-
чески психодиспансер, ос-
тавен без всякакъв надзор.

И най-накрая, след три
години опиянение и медий-
но безвремие, логиката все
пак проработи и ГЕРБ се
срина на рекордно ниски
нива на доверие. Социоло-
зите са категорични, че
всякакъв шанс за техен вто-
ри мандат е напълно изгу-
бен. А част от агенциите за
първи път от много години
насам отчетоха, че БСП из-
преварва като резултат

ГЕРБ. Това със сигурност
означава, че ни очакват
повече от напрегнати из-
бори и най-вероятно - па-
нически действия от стра-
на на управляващите да за-
крепят на повърх-ността
своя потъващ кораб.

Хубаво е човек да на-
блюдава как едно общест-
во отново започва да мис-
ли рационално. Данните
на социолозите са като
махане за сбогом на по-
редните чудотворци, кои-
то се провалиха с гръм,
трясък, скандали и калин-

ки. Но всъщност това е
най-лесната част - да про-
гледнеш за истината и да
осъзнаеш, че си живял в
лъжа.

Данните показват още,
че хората започнаха да
гледат отвъд ГЕРБ. Стрес-
нати от непосилния терор
на монополите, от дикта-
турата на банките, от без-
наказаната гавра на ЕРП-
ата, от постоянната на-
глост, хората вече търсят
нова алтернатива за себе
си, страната, за мястото на
България в Европа. Това е,

като да се събудиш от
кома и да разбереш, че
светът е дърпал напред,
докато ти си живял от сут-
решен блок с участието на
премиера до сутрешен
блок с участието на финан-
совия министър. И е раз-
бираемо, че сега погледът
е обърнат към БСП. Това е
кармата на левицата - тя
има санитарни функции в
българското общество, за-
щото е силата, която тряб-
ва да установи здрав ра-
зум и подредена държава
след четири години исте-

рична лудост. Заради това,
въпреки че мнозина няма
да си го признаят, всички,
които са изтощени от
ГЕРБ, ще слушат днес по-
сланията на левицата и ще
търсят начин да се разпоз-
наят в тях, да намерят
смисъл, да открият идеи,
които биха работили за
тях, да видят визия за нор-
мална държава, а не за
безкрайно телевизионно
шоу.

Можем да разчетем
социологическите данни
обаче и по тревожен на-
чин. Защото отвъд факта,
че левицата изпреварва
ГЕРБ, трябва да си дадем
ясна сметка, че БСП не
мърда много напред като
резултат. В числата на со-
циолозите човек може с
тревога да види, че парти-
ите си делят гласовете на
една трета от хората. Ос-
таналите две трети са
потънали в депресивен
мрак, уличен гняв и висо-
ки сметки. Заради това
можем да четем данните
от проучването и като на-
чалото на хорър-трилогия,
в която никой не знае как-
во ще стане. Свиването на
цялата политика в кьоше-
то на обществото е симп-
том за нещо много лошо.

Това е болестно състояние
на абсолютно разочарова-
ни и отвратени хора, които
видяха как държавата ра-
боти срещу тях, а полити-
ката стана средство за
обогатяване на един само-
затворен олигархичен
елит. Ако някой не обърне
внимание на този факт,
България ще заприлича на
барутен погреб, в който
всички небрежно са запа-
лили цигари.

Ето този е вечният
ефект на лудите чудо-
творци.
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Ако щете - вярвайте

Съкровища за
милиарди лежат
на морското дъно

Безброй потънали кораби, натъпкани със злато и
диаманти, изкушават авантюристи от цял свят и бавно
изчезват завинаги под планини от пясък и тиня

Английската фрегата
“Черният принц”,

пълна със златни
монети, е потънала

преди 160 години
може би край

българските брегове

Пиратът Черната брада, чиито съкровища,
изчезнали във вълните, и днес остават
блян за търсачите на силни усещания

Специалисти, занимаващи се
с подводна археология, твърдят,
че съществуват места, където
лежат потънали цели флотилии.
Посочват бреговете на Средна
Америка, откъдето е минавал
т.нар. Златен път на испанските
кораби, превозващи съкровища-
та на ацтеките към Европа. Зато-
ва не е чудно, че тъкмо крайбре-
жието на полуостров Флорида
привлича най-много професио-
налните водолазни компании и
любители-водолази, търсещи ма-
сови гробници на потънали кора-
би в миналото. Особено голям ин-
терес предизвика преди доста
години съобщението за открива-
нето на галерата “Санта Роса”,
потънала край бреговете на
Средна Америка през 1520 г.
Според намерените стари доку-
менти, тя превозвала огромно
съкровище, което Кортес получил
от ацтеките срещу обещанието да
освободи техния върховен вожд -

На дъното има цели градове, погълнати от морето

1715 г. и доста упорито проучвал
местата, за които се споменава-
ло в тях. Най-сетне трудът на
Вагнър бил възнаграден - през
1962 г. той намерил останки от
потънал кораб. През същата го-
дина открил две камари
сребърни монети, а през лятото
на 1963 г. -  дори рядък китайски
порцелан от ХVI век и множест-
во златни монети. Цената на
съкровищата от този кораб над-
минавала един милион долара.

Към най-ценните потънали
съкровища безспорно спадал
товарът на английската фрегата
“Гросвенър”, собственост на бри-
танската Източноиндийска ком-
пания, потънала при последното
си пътуване от Коломбо (Цейлон)
до източното крайбрежие на
Африка. Пътуването става през
март 1782 г. Тогава фрегатата
превозвала 1450 сребърни и 720
златни плочки, слонова кост,
множество монети и цели десет
сандъка с диаманти. Освен това
на борда на кораба се намирал

кораба. Състоянието на потъна-
лата фрегата с всяка година ста-
вало все по-безнадеждно, тъй
като с течение на времето слоят
от пясък над нея се увеличавал
значително. През 1842 г. пластът
пясък бил цели три и половина
метра, поради което и пропад-
нал поредният опит за отстраня-
ването му. В град Йоханесбург
през 1905 г. се създава акцио-
нерно дружество, целящо изваж-
дането на останките с най-модер-
ната тогавашна техника. Този
опит също бил обречен на неус-
пех. Последвал друг - чрез гале-
рия, прокопана под останките, но
и той завършил с неуспех.

Голям интерес бил проявен и
към британския кораб “Лютайн”,
потопен по време на Англо-хо-
ландската война през 1779 г. при
Фриските острови, който превоз-

вал товар от златни кюлче-
та на стойност около 50

милиона долара.
 Друг потънал

кораб със зла-
тен товар на

Първата световна война) попа-
да на мина, поставена от гер-
манска подводница. По това
време руският цар искал помощ
от Англия и кръстосвачът му
носел освен “железния маршал”
и победител в турската война
лорд Киченер, и 10 милиона
лири стерлинги в златни пръчи-
ци. Оттогава най-добрите водо-
лази в света, най-опитните еки-
пажи на спасителни кораби,
дори и международни компа-
нии, се мъчат да отворят “стома-
нения ковчег” на лорд Киченер.

Запознати коментират за го-
леми съкровища на борда на
потънал руски кръстосвач през
1905 г. край бреговете на Япо-
ния, за огромни богатства във
вътрешността на “Титаник”, за
пари и скъпоценности в най-мо-
дерния за времето си (около
1950 г.) транспортен кораб в све-
та “Андреа Дориа”.

Интересно е да се спомене
за големия късмет през 70-те
години на любители на подвод-
ното гмуркане - шведският ин-

женер Густафсон, биологът Пер-
сон и собственикът на магазин
за водолазни костюми Крон
Дале. Това скандинавско трио
само за шест дни успяло да из-
вади от корпуса на потъналия
холандски кораб “Акерендам” 40
000 монети, между които имало
златни дукати, сечени през 1715
г. в Утрехт, тежки холандски
сребърници и испански талери
от ХVII век. Но още десетки хиля-
ди от тези редки монети остана-
ли да лежат под пясъка.

От намерените архиви се ус-
тановило, че тримачтовият ко-
раб “Акерендам”, принадлежал
на холандската Източноиндий-
ска компания, бил дълъг 45
метра, разполагал с 40 оръдия,
а в трюма му имало 16 каси с
230 хил. златни монети. Катаст-
рофата станала на 8 март 1725
г. на скалите край остров Рунде
(северното крайбрежие на Нор-
вегия). Съобщението гласяло, че
от 200 пътници не се спасил
нито един. И още, че половина-
та от спасения товар и пет от
касите изчезнали безследно
при пренасянето. Така в остан-
ките на кораба трябвало да има
още единадесет каси със злат-
ни и сребърни монети.

Според изследователите
край бреговете на Европа са
потънали 217 кораба, като от
тях 63 са на прочутата испанска
армада, потопена от англичани-
те през 1588 г. Край бреговете
на Северна Америка - 213 ко-

раба, Средна Америка - 900 ко-
раба, всичките испански, потъ-
нали между 1501 и 1820 г.;
Южна Америка - 80 кораба,
главно испански каравели и
галеони; Южна Африка и Индий-
ски океан - 41 кораба, главно
холандски, английски и порту-
галски, потънали между 1502 и
1870 г.; Атлантически океан -
най-малко 70 кораба, повечето
потънали край Азорските остро-
ви, Канарските острови и запад-
ния нос на Африка; в Тихи океан
и Австралия - 324 кораба, Из-
точна Азия - 60 кораба, потъна-
ли край бреговете на Япония,
Китай и Филипините.

Според български учени-ар-
хеолози на дъното на Черно
море стопроцентово съществу-
ват останки на потънали древни
кораби, както и останки от ан-
тични гръцки храмове, градени
преди хиляди години на остров
“Св. Кирик и Юлита” край Созо-
пол. Поради липса на средства
не се организират подводни ек-
спедиции с цел откриването им.

император Монтесума.
Галерата “Санта Роса” била

открита на дълбочина само 17
метра, но била защитена от
твърда коралова обвивка. Огро-
мен брой водолази са правили
неуспешни опити да достигнат
до вътрешността й, провалило се
и подготвяното й скъпо изважда-
не през далечната 1946 г.

Интересно е да се спомене
големият шанс, споходил амери-
канския строителен предприе-
мач Кил Вагнър, който, повлиян
от романа на Стивънсън “Ост-
ровът на съкровищата”, се сдо-
бил с документите за катастро-
фите на испанските кораби през

и един предмет,
“пред който цяла Анг-
лия ще онемее от възхи-
щение”, както писал в
дневника си капитанът на
фрегатата Коксън. Този скрит
в трюмовете предмет бил при-
казният Паунов трон от храма
“Диван-и-Ам” в Делхи.

От деня на катастрофата ос-
танките на фрегатата “Гросвенър”
със сандъците злато и скъпоцен-
ни камъни лежат под водата меж-
ду скалите, като постепенно се
срастват с тях. Всичко това неиз-
менно е привличало авантюрис-
ти още от ХVIII век, но никой не е
успял да проникне в трюма на

борда си била испанската ка-
равела “Елдорадо”, потънала
през 1502 г. край бреговете на
Санто Доминго.

Трябва да се спомене и за
кръстосвача “Хемпшир”, който
през лятото на 1916 г. (през

Безброй потънали кораби лежат под пластове пясък, тиня и
сол на дъното на морета и океани. Те привличат немалко
авантюристи и кандидати за забогатяване, които всячески
се опитват да извадят скъпоценности от трюмовете им, още
повече, че много от корабите са обвеяни с легенди за
несметни богатства. Морското дъно е не само съкровищни-
ца на сандъци, пълни със злато и сребро, но и огромен
музей от паметници на културата на древни народи: фини-
кийци, викинги, египтяни, елини, араби, римляни и др.

Иван БЕЛОВСКИ
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Не само над Софийско - над цяла

България се носи камбанен звън в па-
мет на Апостола. Въпреки това дълго
време нашите кабинетни изследвачи
на народното творчество са под-
държали становище, че Апостола
Левски е останал извън фолклорно-
то съзнание на народа ни поради
своята изключителност. Това тяхно
убеждение се оказа прибързано и
невярно.

През 1962 г. фолклористът
Илия Манолов от Благоевград -
един от организаторите на
първия народен събор “Пирин
пее”, записва в село Полена край
Симитли от Илинка Заякова на-
родната песен “Е, комита, море,
Васил Левски”. Изпята от мъжки
хор върху основата на неговия
нотен запис, тя многократно е
излъчвана по Българското нацио-
нално радио.

Друга народна песен Илия Ма-
нолов записва в село Мулетарово -
тя е посветена на предателството
към Дякона. Изпълнява я камерният
хор “Иван Кукузел” с художествен
ръководител Таня Христова, без да й
бъде направен студиен запис.

През лятото на 1987 г. Младежката
редакция на БНР и редакцията на в. “За
буквите” предприеха символично пътеше-
ствие по повод на 150-годишнината от рож-
дението на Левски с пътуващата книжар-
ница “Матей Преображенски”. Анета Яна-
киева записа на магнетофон десетина не-
известни песни за Апостола от Южна
България. Те бяха представени докумен-
тално в поредица  радиопредавания и
включени в скромна книжка на Младежко-
то издателство от Мирослав Иванов. Пона-
стоящем се съхраняват в личен архив, като
се нуждаят от допълнителна техническа об-
работка.

ВАСИЛ ЛЕВСКИ НАКАРА ДА
ПОТРЕПЕРИ ЦЯЛАТА ИМПЕРИЯ
Ревностно държал да се установи републиканско управление и означавал паролите си с главните букви Д.Р. („Да живее Републиката!”)

Пред членове на Троянския революционен комитет Левски
казва:

“На моя лична отговорност заявявам: лъжете и крадете за
народност! А който лъже и краде за своя лична облага, аз сам
ще го промуша с моята кама...”

 Тази кама днес се съхранява в Националния военноистори-
чески музей, предадена там от ловчанлии. Един младеж от
Варна неотдавна поиска разрешение да я целуне.

“Ако трябва, ще станем ортаци и с Дявола” - изповядва
Левски в едно от писмата си.

В Царацово се разисквали и въпроси относно политическо-
то устройство на България. Левски ревностно държал да се
установи републиканско управление. Той означавал паролите
си с главните букви Д.Р. (“Да живее Републиката!”). Посочвал
за пример Швейцария и още една страна - Америка. Казвал:

“Там хората си избират президент само за няколко години:
ако им харесва - преизбират го, ако ли не - търсят си друг”.

В Царацово (а не в софийските села) му е бил зададен
историческият въпрос какъв ще стане, след като се освободи
България: “Какъв ще станеш ти, бай Василе, когато се освобо-
дим?”, попитал го веднъж Божил Ходжев в присъствието на
Ангел Кънчев, Сава Младенов и Димитър Общи. Левски
отвърнал:

“Когато се освободи България, за мен не остава вече
работа помежду ви. Тогава аз ще да отида в Русия и ще
съставлявам комитети, защото там, макар и да няма чалми,
народът е потиснат от нас повече”.

А неговият стар приятел и много доверен човек Иван
Арабаджията разказва:

- Който от вас го помни, нека каже виждал ли го е някога
тъжен. Винаги беше засмян и радостен, като че ходеше да
калесва за сватба. Човек като Дякона не ще се намери! Кой
друг можеше да създаде такава здрава организация - с тайна
поща и тайна полиция, с правилници и наредби, та да накара
да потрепери цялата империя...

(Из книгата на Владимир Игнатов “Бащата на апостолите.
Спомени за Иван Арабаджията”, изд. “Веда словена” - Плов-
див, 1998 г.)

поред православната
традиция при замо-
нашването си човек
най-често избира за
покровител някой го-

Хаджи Васил - поема пътя на
Божи служител. С духовния си
кръстник отец Кирил, изповед-
ник на Рилския манастир, той
определя като свой небесен
закрилник св. Игнатий Богоно-
сец. В карловското килийно
училище, сетне в свещеничес-
кото класно училище на Стара
Загора и в новосъздадения курс
за свещеници той вече бил уз-
нал за този светец, пострадал
за вярата от император Траян,
който го подхвърля на озвере-

ли лъвове, за да бъде умъртвен
заради непреклонността си.
Имал е възможност да направи
съпоставка и с подвига на Иг-
натий Старозагорски - светого-
реца, убит от поробителя, за да
бъде причислен към сонма на
новомъчениците.

През 1864 г., навръх Велик-
ден, ръкоположеният преди пет
години за дякон захвърля расо-
то и поема пътя на бунта, като
за няколко години изгражда
единствената за ХIХ столетие
революционна организация от
200 комитета, която чуждест-
ранни историци, изследвайки
Българското възраждане,  оп-
ределят като революционно-
демократична народна партия.

Той остава в паметта на
българския народ с прозвище-
то ЛЕВСКИ или ЛЪВСКИЙ, как-
то се подписва самият той в пи-
смата си.

Участници в Първата бъл-
гарска легия в Белград през
1862 г. твърдят, че той е наре-
чен по този начин заради своя
лъвски скок по време на воен-
ни гимнастически упражнения
край Варош капия, предизви-
кайки истинско възхищение
сред другарите си и у народния
войвода Георги Раковски със
своята храброст.

Но дали при утвърждаване-
то на това название не е вгра-
ден и християнският култ за
Богоносеца, и примера на ста-
розагореца от Атон също? А
могат да се открият и доста по-
дълбоки основания за това.

Лъвът е неизменен древен
символ на властта, както на
Изток, така и в Европа. Бащата
на историята Херодот описва
нападения на лъвове над ка-
мили в похода на персийския
цар Ксеркс I, западно от река
Места:

“Никой не е виждал лъвове
в тази част на Европа, която е
на юг от Нестус, нито по целия

континент. Но цялата област
между тях е пълна с лъвове”.

Аристотел в своята “История
на животните” и Плиний Стари
в своята “Естествена история”
също потвърждават съществу-
ването на лъвове в спомената-
та област. И гръцкият историк
от IV в. пр. Хр. Ксенофонт съоб-
щава за лъвове в Македония по
онова време. В наши дни край
река Луда Камчия  са открити
лъвски кости.

Лъвове има върху каменна
плоча от ХI век, открита край
Берое, върху печата на Второ-
то българско царство, върху
дрехата на севастократица Де-
сислава от Боянската черква.

И върху печата на Българ-
ския революционен централен
комитет (БРЦК).

А освен всичко друго спо-
ред народното поверие на
празника Игнажден започват
родилните мъки на Божията
майка...

Левски захвърля расото, но
си остава вярващ християнин и
при най-трудните обстоятелст-
ва на непрестанното си скита-
не из Българско - “навсякъде
гонен, всякъде приет”, проявя-
вайки лъвско безстрашие.

На 6 февруари 1873 г., втор-
ник, пазарен ден, Апостолът на
българската свобода, приел
приживе от народа сравнение-
то с първите Христови ученици,
се обръща под бесилото към
своя изповедник поп Тодор, то-
гавашен предстоятел на  черк-
вата “Св. Крал”, с думите:

“Отче, поменувай ме в мо-
литвите си като дякон Игнатий!”

При реформата на календа-
ра датата 6 февруари се
превръща на 18 февруари.
Само след пет години, точно на
същата дата,  според Сансте-
фанския мирен договор Бълга-
рия се появява отново като са-
мостоятелна държава върху
картата на Европа!

Избира за свой небесен закрилник св. Игнатий Богоносец

С
лям светец от първите векове
на християнството, чието име
съвпада с неговото собствено
име.

На 7 декември 1858 г. в Со-
потския манастир “Св. Спас”
младият карловец Васил Ива-
нов Кунчев - по внушение на
майка си Гина и на вуйчо си

След като създава революционния комитет в Орхание (дн.
Ботевград), през една есенна вечер на 1870 г. Левски идва в
София. В една от стаите на училището при храма “Св. Крал” той
основава комитет с председател Христо Стоянов, секретар Хри-
сто Ковачев и касиер Димитър Ножаров.

През тази своя обиколка Левски установява и първите си
връзки с някои софийски села. Тогава той поставя начало на
комитета в Костинброд и често отсяда в Драгалевския манастир,
където бил игумен неговият другар от легията в Белград отец
Генадий Ихтимански - Скитника. По време на втората си обикол-
ка, придружен от отец Генадий, той основава комитети във
Враждебна и Бистрица. Посещават също селата Илиянци, Тре-
бич и Мировяне. С тях е и Димитър Общи, с когото се отправят
по-късно за Орхание и Ловеч.

На 2 ноември 1871 г. Левски и отец Генадий пристигат на
коне в Биримирци и спират пред къщата на поп Георги Велич-
ков. Тогава те разговарят по тайни работи с някои от по-първите
хора в селото - Нако Спасов, Петко Ристаков, Младжо Велев и
Веле Митров.

Поп Георги свидетелства в спомените си:
“След една седмица, за празника Архангеловден, аз тръгнах

по селото да светим вода и с мене тръгна по къщите да ми
псалтва Васил Иванов Левски. Когато отидохме в къщата на
Веле Митров, там заварихме паднал на конак Али ага тапиджи-
ята (чиновник в община, който издава документи - тапии, б.р.)
с още други двама заптии. Тапиджията ни каза: “Домниче, върше-
те си работата, както си му е реда”. И ние почнахме водосвета.
Дяконът така сладкодумно четеше от требника, че който го
слушаше, косата му настръхваше и от радост не можеше да не
му потекат сълзи. Като свършихме водосвета, тапиджията каза:
“Машалла, момче, халал да ти е вярата и майчиното мляко”. И
го попита откъде е. Без да се стеснява, той отговори: “От Кар-
лово съм, ага, избягах от тоя Левски и затова съм тъдява, пък и
книга малко знам - може и даскал да стана”. Като се сбогувахме,
тапиджията каза: “На добър път да ви води Господ!”

Празничен ден е този - вечерта хората са се събрали на
гости да хапнат на скромна трапеза, да пийнат... С пламенно
слово Левски въодушевява съзаклятниците и те като омагьоса-
ни повтарят след него огнените слова на клетвата, целуват
револвера, евангелието и кръста, а после и десницата на Апо-
стола. За председател на комитета е избран поп Георги, а за
касиер Геле Китов. Скоро след това хората се свързват с коми-
тетски дейци от околните села. Събират членски внос и “хариз-
мо” (дарения).

На следната година Геле Китов и някой си Донко от село
Погледец отнасят на комитета в Букурещ солидна сума пари “за
народни работи и дела”.

След залавянето и осъждането на Левски става ясно, че той
ще бъде откаран в Цариград. В Биримирци пристига отец Гена-
дий и споделя плана за неговото освобождаване. Според него
Кола Новачки, Веле Митров и Младжо Велев потърсват коми-
тетски хора от Слатина и Долни Богров и заедно отиват до
Вакарел да освободят Левски. Страхувайки се от нападения и
бунтове, обаче, софийският мютесариф изпраща телеграма до
Високата порта и оттам решават Левски да бъде обесен в Со-
фия.

На връщане тримата шопи присъстват като очевидци на обес-
ването и се прибират сломени и посърнали в Биримирци. Там
вече били узнали новината. Събират се в механата и Кола
Новачки мрачно разпоредява всички да отиват по домовете си.

 След малко над притихналото Софийско поле и над цяла
поробена България се понася камбанен звън. Със сълзи на очи
старият псалт Кола удря камбаната на черквата, в която е пял
Левски...

Камбанен звън над България
в памет на Апостола

Народът го опява,
народът го възпява

ВАСИЛ НА МАЙКА ГОВОРИ*

- Мамо ле, стара мамо ле,
мене ме хабер достигна
да идем, мале, да идем,
земята да разлюлеем,
българско царство да стане.

Майка му тихом говори:
- Да идеш, сине, да идеш
още на здраво да дойдеш
и да докараш, Василе,
църна робиня със робче
и биволица с биволче.
Васил й тихом говори:
- Мамо ле, стара мамо ле,
аз като, мале, отида
и жив нема да дойда -
млад ще да ме уловят,
та млад ще да ме обесят

във тая пуста София
на черна, мамо, бесилка.
Да слушаш, мале, да слушаш
гарван кога да заграчи
на наште порти големи,
тогаз ще мене да хванат,
ще хванат и ще обесят.
Па ойде Васил хайдуче,
седем години походи,
та си дружина поведе
по тая гора зелена.
Па си Василя хванали,
та закарали млад Васил
у тая пуста София,

та обесиха млад Васил
на черната бесилка.

Гарван грачи на порти.
Като го майка видяла

дребни си сълзи порони,
че си са Васил хванали,

хванали и обесили.

*Тази песен е  изпята от народната
певица Бона Василева от софийското село
Негован. Записана е през 60-те години на
миналия век от проф. Стойко Стойков. Об-
народва я Николай Ликовски във в. “Девети
септември” (бр. 27 от 16 юли 1987 г.).

Певицата Найда Анджарлийска от село
Войняговци е пяла две непознати песни за
Левски. В село Долни Богров също е пята
подобна песен.

Народният певец Данаил Кехайов от
Несебър изпълнява народна песен от
Стрелча.

Оказа се, че в Софийско са пети четири
други песни.

Вероятно другаде съществуват и могат
да бъдат документирани още песни за Ва-
сил Левски.

ГОЛЯМ СЪБОР
НА 19 ФЕВРУАРИ
И НА 18 ЮЛИ

Всяка година на 19 февруари в Манас-
тира с 40-те извора “Св. Петка” в
Родопите над Асеновград става един-
ствен по рода си народен събор в
памет на Апостола.

Жените от карловското село Войняго-
во, където Левски е учител две годи-
ни след разкалугеряването си, носят
цяла година след смъртта му черни
забрадки, жалеейки го като най-
близък човек. На Гергьовден става в
негова чест годишният селски събор.

Народен събор става на рождения
ден на Левски - 18 юли, в село
Ябълково край Марица, където на
строежа на Барон-Хиршовата желез-
ница Левски основава първия интер-
национален комитет на Вътрешната революци-
онна организация с участието на чешките
инженери братя Прошек и полския граф Домб-
ровски.

Географският център на България е отбелязан
с каменен знак при гроба на Гина Кунчева -
майката на Левски, до черквата “Св. Богороди-
ца” в Карлово, поставен през 30-те години на
ХХ век.

Родопчанинът Згуро Згуровски от Широка лъка
е запаметил от свой учител любимото песнопе-
ние на Левски “Достойно есть”, което е рестав-
рирано и изпято от камерния ансамбъл “Иван
Кукузел” и издадено за пръв път през 1976 г.
на грамофонна плоча.

НЕИЗПЪЛНЕН
ДЪЛГ, ВИНА И
МНОГО ВЪПРОСИ

На 6 февруари - в деня, когато по
календара на ХIХ век отминава във
вечността Апостола на българската
свобода - в препълнената първа зала
на Софийския университет “Св. Кли-
мент Охридски” историци от цялата
страна се събраха на разговор за 140-
ата годишнина от процеса в София и
гибелта на Васил Левски. Обсъждани-
ята водеше доц. Пламен Митев, декан
на Историческия факултет и замест-
ник-председател на Общобългарския
комитет.
Проф. Дойно Дойнов представи процеса
в София през 1872 г. в светлината на
османотурските документи и на новоот-
критите дипломатически донесения.
Доц. Пламен Митев засегна неизяснени
и спорни въпроси по Арабаконашкото

приключение и поведението на Димитър Общи,
на подсъдимите и на Васил Левски пред Извъ-
нредната следствена комисия. Темата бе
продължена от проф. Иван Стоянов и ст.н.с.
Огняна Маждракова-Чавдарова.
Директорът на градския музей в Пирдоп д-р
Иван Иванов изложи своите изследвания за
изповедника на Левски поп Тодор Митов. Доц.
Димитър Цанев изнесе доклад на тема “София
в полезрението на европейската дипломация
през 70-те години на ХIХ век”.
В заключение Елинка Бояджиева представи
паметните места в София и Софийско, свърза-
ни с дейността и гибелта на Левски.
Кръглата маса завърши с общото убеждение
за неизпълнен дълг, за вина към Апостола, но
и с огромна почит и преклонение към делото
му. Освен това - и с много въпроси, които
чакат своя отговор.

Страниците подготвиха
Николай ЛИКОВСКИ и Илия ПЕХЛИВАНОВ

Васил Левски с Христо Иванов Кунчев и Христо Иванов-Големия

Св. Игнатий Богоносец. Възрожденска икона

“Обесването на Левски”, худ. Борис Ангелушев

Лист от
знаменитото

тефтерче на Левски
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Съдържанието на материалите в „Здраве” дава обща информация за здравето и болестните състояния на достъпен немедицински език. Тя не може
да замени консултацията с лекар за поставяне на диагноза и за лечение. Екипът на вестника не носи отговорност за самостоятелно поставяне на
диагноза и самолечение, основани на публикациите. Страница на Аида ПАНИКЯН

се разчита за лечебен ефект
върху бъбреците, категоричен
е проф. Емил Паскалев, пред-
седател на Българското неф-
рологично дружество и начал-
ник на клиниката по нефроло-
гия и трансплантация в Алек-
сандровска болница.

Между 375 и 750 хил. бълга-
ри са с хронично бъбречно
заболяване (ХБЗ). Честотата на
заболеваемост у нас е 12,89%,
което е значително повече от
други страни - в Португалия е
6,8%, в Норвегия - 8,1%, в Ан-
глия - 7,2%. Тоест

всеки осми българин е

с хронично бъбречно заболя-
ване. Средностатистически в
света заболеваемостта от ХБЗ
е около 10%. Една от причини-
те за мрачната статистика е
късното откриване на хронич-
ните бъбречни заболявания,
категоричен е проф. Паскалев.
Обяснението му е, че заради
липсата на оплаквания в ран-
ния стадий мнозина от болните
не знаят за съществуването на
болестта, което води до заба-
вяне на лечението. Успехът за
лечението е почти 100%, ако
заболяването бъде открито в
първия му стадий, но открито

Бъбреци не се
лекуват с бира
Човешки белтък от рекомбинантна технология се прилага
при хронична бъбречна недостатъчност

късно, то може да хронифицира
и лечението е доста по-трудно,
категоричен е проф. Паскалев.

Крайният стадий на заболя-
ването е хроничната бъбречна
недостатъчност (ХБН). Тогава
увреждането на бъбречната
функция е достигнало до сте-
пен, когато тези органи не
могат да изпълняват своята
работа. В света 120 на 1 млн.
души население са с такава
диагноза. Според специалис-
тите у нас около 9 хил. души са
с ХБН. Към 1 януари т.г. 935
души са в листа на чакащи за
трансплантация на бъбрек, со-
чат данните на Изпълнителна-
та агенция по трансплантации.

Сърцето страда

когато бъбреците не работят.
Загубата на бъбречната функ-

ция дава отражение върху фи-
зиологичните процеси в орга-
низма в множество аспекти.
Бъбрекът не само регулира
водно-електролитното и алкал-
но-киселинно равновесие, но
има и важни ендокринни функ-
ции. Една от тях е синтезата на
еритропоетин - хормон, стиму-
лиращ кръвотворенето на ко-
стния мозък. С развитието на
хронична бъбречна недо-
статъчност, независимо от при-
чината за нея, ендокринната
роля на бъбрека също е опо-
рочена, водейки до анемия.
Долната референтна граница
за стойността на хемоглобина
е около 120 г/л за жените и
140 г/л за мъжете. При стойно-
сти на хемоглобина под тези
се говори за анемия, чиито
признаци са лесна  уморяе-
мост, намален физически капа-
цитет и др. В условията на ане-
мия организмът не получава
достатъчно количества от жиз-
нено важния кислород, а за
компенсирането на този недо-
стиг работи преди всичко
сърцето. Затова медиците каз-
ват, че сърдечносъдовата сис-
тема е обременена при
бъбречни заболявания. Паци-
ентите с ХБН са в тежко здра-
вословно състояние заради
интоксикацията, промененото
алкално-киселинно равнове-
сие, загубата на калций, уве-
личения креатинин.

В края на миналия век за

първи път започна приложени-
ето на рекомбинантно произ-
веден човешки протеин, след
като е открит ген, който отго-
варя за синтезата на еритро-
поетин. Заместването на  хор-
мона при ХБН е въведено в
САЩ преди близо четвърт век.
В наши дни благодарение на
биотехнологичните лекарства
и наличието на рекомбинантен
еритропоетин пациентите мо-
гат дори сами да си поставят
инжекции.

“Биотехнологичните меди-
каменти са продукт на живи
клетки и организми, върху кои-
то е въздействано по рекомби-
нантен път. Докато традицион-
ните лекарства са химически
съединения, получени чрез
синтез в лабораторни условия”,
обяснява д-р Борислав Бори-
сов, експерт по лекарствена
политика и управител на “Пре-
скрипция” ЕООД. В момента
около 400 млн. пациенти по
света с онкологични, хемато-
логични и ревматични заболя-
вания, остеопороза и метаста-
тична костна болест, хронично
бъбречно заболяване и
бъбречна анемия, възпалител-

ни заболявания се лекуват с
биотехнологични препарати,
уточни д-р Борисов.

В същността си рекомби-
нантната технология представ-
лява включване на изолиран
човешки ген, отговорен за син-
теза на определена белтъчна
молекула, в микроорганизми,
които придобиват способност-
та да произвеждат съответст-
ващия човешки белтък. Полу-
чените молекули се прилагат
като заместващо лечение при
болести, породени от недости-
га или липсата на въпросните
проетини в човешкия орга-
низъм.

Съвременната медицина
може да предотврати заболя-
ването или да забави с години
настъпването на бъбречна не-
достатъчност. Затова са необ-
ходими редовни профилактич-
ни прегледи, препоръчва проф.
Паскалев.

Сред водещите причини за
ХБН са диабетът (38% от слу-
чаите) и артериалната хипер-
тония (28%). Смята се, че у нас
около 300 хил. души са с диа-
бет, а около 1 млн. са хиперто-
ници.

Първата перорална терапия
при множествена склероза (МС)
скоро ще е достъпна и за българ-
ските пациенти, след като бе вклю-
чена на 1 февруари в лекарстве-
ния списък на НЗОК. Очаква се
критериите на здравната каса за
достъп до лечението да станат
ясни през март.

Новият медикамент финголимод
има специфичен механизъм на
действие като ограничава автоаг-
ресивните атаки на имунната сис-
тема върху централната нервна
система. Проучвания показват, че
препаратът намалява с 61% годиш-
ната честота на пристъпите, в
сравнение с интерферон бета-1a
за мускулно приложение. Медика-
ментът забавя прогресията на ин-
валидизация с 30% до 37% за

еотдавнашно проучване
показва, че американските
майки прекарват дневно
около час и 6 мин. в грижи за
детето до 6 г. (къпане, хране-
не и пр.), а бащите - около 26
мин. Според учените причина-
та за това е в нивата на
тестостерона. Резултатите от
проучване, водено от проф.
Кристофър Кузауа, показва,
че веднага след раждането
на дете нивата на “мъжкия”
хормон падат почти наполови-
на, а татковците, които актив-

Първото хапче за лечение на множествена
склероза е достъпно и в България

Безплатни прегледи
на 8 март

период от 2 години и намалява до
40% степента на мозъчната атро-
фия в сравнение с интерферон
бета-1a. Според данни от медицин-
ски проучвания ефектът се
поддържа над 4 години за пациен-
тите на продължително лечение с
препарата.

Към август 2012 г. лекарството
е използвано при над 49 000 па-
циенти в света.

Медикаментът се отпуска по ле-
карско предписание за лечение на
пристъпно-ремитентна форма на
МС при възрастни. Той не лекува
МС, тъй като засега не е открито
дефинитивно лечение на това за-
боляване, но дава на болните нова
надежда за по-малко пристъпи, ог-
раничаване на физическите про-
блеми и осигурява по-добро каче-

ство на живот.
Множествената склероза е хро-

нично автоимунно заболяване, ко-
ето засяга централната нервна си-
стема - главен и гръбначен мозък
и очните нерви. В България болни-
те от МС са над 5000, а тези от тях,
които се лекуват, са около 1300.

Част от симптомите са: скова-
ност на крайниците, нарушена
походка, загуба на зрение, мускул-
ни болки и тремор, парализа, за-
маяност, умора, затруднения в го-
вора, проблеми с пикочния мехур,
депресия, загуба на слуха и други.
Въпреки че МС може да се появи
и в юношеска възраст, заболява-
нето обикновено се диагностици-
ра на 20-40 г. МС се среща 2-3
пъти по често при жените, откол-
кото при мъжете.

Ã¡¿À ì¬ËÚ‡î ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ˇ‚‡ Í‡ÏÔ‡ÌËˇ ÔÓ ÔÓ‚Ó‰ —‚Â-
ÚÓ‚ÌËˇ ‰ÂÌ Á‡ ÔÓÙËÎ‡ÍÚËÍ‡ Ì‡ ·˙·Â˜ÌËÚÂ Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌËˇ.
“ˇ ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ 8 Ï‡Ú (ÔÂÚ˙Í), ÓÚ 14.30 ‰Ó 17.30
˜.  ÓÌÒÛÎÚ‡ˆËËÚÂ ˘Â ·˙‰‡Ú ‚Ó‰ÂÌË ÓÚ ‰- ÕËÍÓÎ‡È ÃËÎÛ-
¯Â‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ”ÓÎÓ„Ë˜ÌÓÚÓ ÓÚ‰ÂÎÂÌËÂ ‚ ·ÓÎÌËˆ‡Ú‡.

Желаещите могат да запишат час за преглед
на тел: 960 49 50 или 960 49 51.

¡˙·Â˜ÌÓ-Í‡ÏÂÌÌ‡Ú‡ ·ÓÎÂÒÚ (ÌÂÙÓÎËÚË‡Á‡) Â Á‡·Ó-
Îˇ‚‡ÌÂ, ÔÓÚË˜‡˘Ó Ò Ó·‡ÁÛ‚‡ÌÂ Ì‡ ÍÓÌÍÂÏÂÌÚË (Í‡Ï˙-
ÌË) ‚ ·˙·Â˜ÌÓÚÓ ÎÂ„ÂÌ˜Â Ë ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ˜‡¯ÍË, ÍÓËÚÓ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡Ú ÓÔÎ‡Í‚‡ÌËˇ ÓÚ ·ÓÎÌËˇ ÔË ÔÓÏˇÌ‡ ‚
ÏÂÒÚÓÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ ÒË ‚ ÎÂ„ÂÌ˜ÂÚÓ, ÌÓ Ì‡È-˜ÂÒÚÓ ÔË
ÂÍÒÔÛÎÒË‡ÌÂ ÔÂÁ ÛÂÚÂËÚÂ, ÔËÍÓ˜ÌËˇ ÏÂıÛ Ë ÛÂÚ‡Ú‡.

¡˙·Â˜ÌÓ-Í‡ÏÂÌÌ‡Ú‡ ·ÓÎÂÒÚ ÒÂ ÒÂ˘‡ Ì‡È-˜ÂÒÚÓ ‚
ÒÚ‡ÌË Ò ÚÓÔ˙Î Ë ÒÛı ÍÎËÏ‡Ú, Í‡ÚÓ ¡‡ÎÍ‡ÌÒÍËˇ ÔÓÎÛÓÒÚÓ‚
Â ÂÌ‰ÂÏË˜Ì‡ ÁÓÌ‡ (Ú.Â. ·ÓÎÂÒÚÚ‡ Â ˜ÂÒÚÓ ÒÂ˘‡Ì‡) Ë ÒÂ
ÒÏˇÚ‡, ˜Â 2% ÓÚ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂÚÓ Á‡·ÓÎˇ‚‡Ú „Ó‰Ë¯ÌÓ. ◊ÂÒÚÓ-
Ú‡Ú‡ Â Â‰Ì‡Í‚‡ ÔË ‰‚‡Ú‡ ÔÓÎ‡.

Любопитно

Когато мъжът спи до детето си,
тестостеронът му намалява?

ННННН
но се грижат за бебетата си,
произвеждат доста по-малко
от хормона, отколкото тези,
които полагат по-малко грижи
за детето си. Репортер на
“Гласът на Америка” попита
Томас МакДейд - друг участ-
ник в проучването, дали
нивата на тестостерона нама-
ляват и при бащите, които
осиновяват деца. По думите
на специалист предстоят
проучвания, които да дадат
отговор на този въпрос.

Друго проучване доказва,

че бащите, които спят в едно
легло с детето си, нощем
имат по-ниски нива на тестос-
терона, отколкото тези, които
спят в една стая с детето. Но
татковците и в двата случая
произвеждат по-малко от
мъжкия хормон, отколкото
тези, които спят в отделни
стаи с детето. Това сочат
данни от проучване на антро-
полога Лий Гетлър, проведено
в продължение на около
5 години сред 362 бащи на
възраст 25-26 г.

М
ит е, че бирата е
полезна за бъбреци-
те - тя е алкохолно
питие, поради което
на нея не може да

Проф. Емил Паскалев
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България няма да по-

лучи парите, които през
последната година прави-
телството предвиждаше
по структурните фондове
от бюджета на ЕС за след-
ващия седемгодишен про-
грамен период. Предвари-
телните изчисления на
министър Дончев бяха за
над 8 млрд. евро, а ще се
окажат дори под 7 млрд.
евро. По-малко дори ще
бъдат парите за селските
райони за 2014-2020 г. в
сравнение със сегашния
период. Незначителното
увеличение на средствата
от ЕС за рибарство - око-
ло 40 млн. евро  - няма да
може да компенсира по-
ниските постъпления от
структурните фондове и от
фонда за развитие на сел-
ските райони. Единствена-
та по-висока сума, която
ще получи България от
бюджета на ЕС, ще бъде
за директните плащания
по Общата селскостопан-
ска политика. Но тези пари
нямат нищо общо с пари-
те за структурните фондо-
ве, нито увеличението им
се дължи на преговорни-
те умения на управлява-
щите. За новия програмен
период България, която е
най-бедната държава в

който се проведе в
пленарната зала на
Европарламента за
свободата и върхо-
венството на закона
в България. Първона-
чалната идея на ко-
легите от Либералния алианс
беше свързана с покушението
над лидера на ДПС Ахмед До-
ган. Председателският съвет
реши да разшири темата, шо-
кирани от това, което става в
държавата ни.

Дни преди дебата колегите
ни от различни политически
формации питаха с тревога,
какво става у нас, защото но-
винарските емисии показваха
и покушението, и стрелбата
пред Съдебната палата, а спо-
ред  “Репортери без граница”
по свобода на медиите сме се
сринали на 87-мо място.

Когато се задават въпроси,
те трябва да получат категори-
чен отговор. Няколко полити-
чески групи в ЕП изразиха
притеснения за това, че у нас
няма разделение на властите,
независима съдебната систе-
ма, нарушени са основни де-
мократични принципи. Всъщ-

Áúëãàðèÿ ùå ïîëó÷è ïî-ìàëêî
îò 7 ìëðä. åâðî îò ÅÑ
Новата финансова рамка на Европейския съюз за политиката
на сближаване не ни дава основание за оптимизъм

ЕС, няма да получи
допълнително нито едно
евро за своите най-бедни
региони, за разлика от
други държави, сред кои-
то е дори Германия, защо-
то правителството не съу-
мя да издейства нещо по-
вече от това, което и пре-
ди седем години ни бе
отпуснато по политиката
на сближаване.

Можем да споменем
само част от промените,
които са заложени в при-
етата от Европейския
съвет на 8 февруари Мно-
гогодишна финансова
рамка (МФР), за да се
види, че в бъдеще полу-
чаването на еврофондо-
ве за сближаване ще
бъде обвързано с тежки
условия.

По този въпрос има
съществени разминавания
между позицията на Евро-
пейския съвет и позиция-
та на Европейския парла-
мент. Най-важните от тях
засягат въвеждането на
макроикономически усло-
вия и резерва за изпълне-
нието, на които Европар-
ламентът се противопос-
тавя. Категорично против
макроикономическите ус-
ловия е Групата на социа-
листите и демократите в
ЕП (СиД). С тези условия
е заложен капан за спи-
ране и дори загубване на
средства от всички струк-
турни фондове при не-
изпълнение на критерии-
те за макроикономическа
стабилност на еврозоната.
Правителството ги подкре-
пя, въпреки че тези усло-
вия не са в наш интерес.

В МФР от 8 февруари
се предвижда 7% от сред-
ствата за политиката на
сближаване за всяка стра-
на да бъдат заделени в т.
нар. резерв за изпълне-
ние. Идеята е те да бъдат
дадени като награда за
най-добре представилите
се програми, без да има
яснота по критерите за
“доброто представяне”.
Късният момент, от който
ще могат да бъдат използ-

вани, след 2019 г., поста-
вят под съмнение и ефек-
та на този резерв. Може
да се окаже, че заради от-
ложеното му изразходва-
не, той изобщо да не
може да бъде ползван.
Като се има предвид, че
към момента България не
е показала добро
изпълнение, парите от
резерва биха се загубили
и след преразпределени-
ето им към програми в
други страни, по-развити

от нашата. Затова Групата
на социалистите и демо-
кратите е против създава-
нето на такъв резерв, но
предстои при преговори-
те между ЕП и съвета да
се реши неговата съдба.
Това, че съветът е твърдо
зад резерва, личи от фак-
та, че първоначално бе
предлагано заделяне на
5% за него, а сега той е
увеличен на 7%.

Може да се каже, че в

много по-голяма степен
МФР след 8 февруари
представлява израз на
надмощието на държави-
те, обявили се за “Прияте-
ли на доброто харчене”
над държавите “Приятели
на сближаването”. Наша-
та група твърдо застана и
продължава да отстоява
принципите на политика-
та на сближаване като
солидарност, партньорст-
во и подкрепа за по-изо-
станалите региони и дър-

жави в ЕС за догонване
на по-развитите. Ние на-
стояваме средствата за
политиката на сближава-
не за 2014-2020 г. да не
бъдат намалявани, а дори
увеличени. След приетата
МФР миналата седмица
обаче виждаме, че държа-
вите членки решиха да на-
малят средствата за тази
политика. Това тяхно ре-
шение изглежда неоправ-
дано, след като не само
съюзът е изправен пред
повече проблеми, чието
решаване се подпомага от
бюджета на ЕС, но и са-
мите държавите поставят
нови приоритети, които
трябва да бъдат преслед-
вани до 2020 г. от оряза-
ния от тях бюджет. И за
целия ЕС, и за България,
това означава, че с по-
малко средства се пре-
движда изпълнение на
повече цели и задачи и
при по-строги правила.

Затова няма как да се
говори, че България ще
получи повече пари от
структурните фондове
през следващия период,
когато не само количест-
вено те са същите, но и
трябва да се използват за
преодоляване на нарас-
нал брой проблеми. През
изминалите четири годи-
ни управляващите не съу-
мяха да намалят неравен-
ството във всички сектори
на икономическия и соци-
алния живот у нас спрямо
тези в останалите държа-
ви членки. Напротив, в
редица сфери проблеми-
те се задълбочиха - без-
работицата се увеличава,

нивото на образованието
и научните изследвания
спада, бизнесът и особе-
но малките и средните
предприятия са изправяни
непрекъснато пред нови
пречки за развитие, а
жизненият стандарт на
сънародниците ни върви
надолу.

Неизпълнените цели от
управляващите днес ще
останат като задача за
следващия програмен пе-
риод. Пропуснатите ползи
от доброто усвояване на
еврофондовете през на-
стоящия период няма да
бъдат възстановени, а не-
усвоените средства няма
бъдат прехвърлени за
следващия. Потърпевши от
този пропуск са българ-
ските граждани и те усе-
щат във всекидневието си
негативните последици от
неумелото използване на
евросредствата.

Парите от ЕС ще
продължат да бъдат ва-
жен инструмент за борба
с редица нерешени про-
блеми, но е изключително
важно в момента, когато
се кове бъдещата законо-
дателна рамка за полити-
ката на сближаване, да се
вземат мерки, така че
грешките от миналото да
не се повторят. Досега
отговорните институции не
са излезли с анализ на
изпълнението на полити-
ката на сближаване, кой-
то да отчита научените
уроци от грешките. Без
такъв безпристрастен ана-
лиз обаче рискуваме след
2014 г. да се окажем пак
на страната на губещите.

Евгени
КИРИЛОВ

ност, евродепутатите, предста-
вители на ГЕРБ, останаха сами
да се защитават. Не им помог-
наха предварително написани-
те изказвания, които услужли-
во бяха предоставили на коле-
гите си от ЕНП. Основната им
теза беше добре познатата -
водите предизборната кампа-
ния на терена на Европарла-
мента. Други аргументи лип-
сваха.

Каква предизборна кампа-
ния на гърба на България, ко-
гато повече от половината ни
сънародници не вярват, че
предстоящите парламентарни
избори ще бъдат честни и про-
зрачни?!

Народът вижда как се
връщат практики, които се на-
дявахме, че са останали далеч
назад в историята. Нещо пове-
че - откакто ГЕРБ управлява,
при всяко допитване, било то
за президентски и местни из-

бори или “за” или “против” яд-
рената енергетика, оживява
безсмъртният герой  на Алеко
Константинов Бай Ганьо. Опи-
тите за манипулация на рефе-
рендума от страна на ГЕРБ и
нелепото тълкуване на резул-
татите от премиера и вътреш-
ния министър нагледно показ-
ват как “Бай Ганьо прави избо-
ри”. Смразяваща е мисълта, че
Алековият сюжет може да се
повтори след броени месеци.
Това не трябва да допуснем
през 2013 г., шест години след
присъединяването ни към ЕС.

Нямаме основание за пре-
кален оптимизъм, след като ав-
торитетен международен ор-
ган като ОССЕ видя заплахата
за демокрацията в България и
излезе с много ясни 32 пре-
поръки за изборния ни процес.
Реакцията на управляващото
мнозинство - “Кучетата си лаят,
керванът си върви”. Резултатът
- блокиран изборен кодекс в
Народното събрание. Само ос-
трата европейска реакция, ка-
тегоричното становище на ев-
ропейските посланици прину-
диха управляващите от ГЕРБ
да разблокира закона и да се
вслуша в мнението на българ-
ската опозиция.

Колко демократично от
страна на така наречените
“граждани за европейско раз-
витие на България”! Впрочем
основният “гражданин за евро-
пейско развитие на България”
- министър-председателят Бо-
рисов - не благоволява дори

да се яви на парламентарен
контрол в парламентарната ни,
а не премиерска република.

Какво европейско има в по-
ведението на управляващата
партия и нейното правителст-
во, когато обвини протестира-
щите хора срещу високите
сметки за ток, че изпълняват
политически поръчки. Протес-
ти има не защото идват избо-
ри, а защото когато пенсията е
180 лева, няма как да платиш
ток за 240 лева.

Какво европейско има, ко-
гато министри от кабинета Бо-
рисов се разследват от Евро-
пейската служба за борба с из-
мамите с еврофондове
(ОЛАФ)? Вместо оставка земе-
делският министър Мирослав
Найденов обвини собственото
си министерство и пак се скри
зад чужда отговорност. Когато
миналата година ОЛАФ започ-
на разследване на еврокоми-
саря по здравеопазването за
“търговия с влияние”, той пода-
де оставка. Когато Мирослав
Найденов продаде защитени-
те територии на несебърските
дюни, обвиниха кмета на об-
щината. Не очаквам министър
Найденов да си подаде остав-
ката. Той не е такъв човек. А и
не е сам. Случаят, разследван
от ОЛАФ, показва начина, по
който работи властта в Бълга-
рия, управление без морал,
чест и достойнство. Но за сто-
тици хиляди българи тези ка-
тегории са много важни. Това
са хората, които участваха в

референдума. Тези, които из-
лязоха да протестират по ули-
ците. Това са всички мъже и
жени, които искат гласът им да
бъде чут, а мнението зачете-
но. Те са гражданите за евро-
пейско развитие. В тяхно име
са се водили и ще се водят
дебати в Европарламента.

Накрая искам да разкажа
следната история. Наскоро се
запознах с българка от Стара
Загора, емигрирала в Белгия
преди 13 години, устроила ня-
как живота на своето семейст-
во тук, и през миналата година
за първи път се е прибрала за
няколко месеца в България.
Шокираха ме  думи й: “Илияна,
видях България през 2000 г.!”
Как да й обясня, че само за
няколко години направихме
ужасен скок назад, че не беше
чак толкова зле до съвсем не-
отдавна?! И нима наистина
България днес прилича на
България от 2000 г.??? Това е
една тягостна мисъл, с която
не само е трудно човек да се
примири, а и не трябва. И ако
България от 2013 година при-
лича на тази от 2000 г., то
трябва сериозно да се замис-
лим. От Европа могат да ни
регулират с резолюции, с мо-
ниторинги, с наказания пред
Европейския съд. Ако ние оба-
че замълчим, ако с безразли-
чие гледаме как се отнемат
правата ни всеки ден, изборът
на жената от Стара Загора ще
бъде последван от младите
хора на България.

Илияна ЙОТОВА,
евродепутат
от Групата
на социалистите
и демократите

П
овод за тези
мои редове е
съвсем скоро-
шният дебат,

Властта в България управлява без моралВластта в България управлява без моралВластта в България управлява без моралВластта в България управлява без моралВластта в България управлява без морал
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Седим с отец Герасим в манастир-
ската магерница и пием мека манас-
тирска ракия с четиридесет билки. По
някое време отец Герасим изпадна в
размисъл.

- Какво си се замислил, отче? - пи-
там го.

- Мисля си, чадо, как и ти да се
сдобиеш с архонтска титла...

- Ти майтап ли си правиш, отче Ге-
расиме? - попитах го.

- Защо да си правя майтап?! - вдиг-
на рошавите си вежди отецът. - Като
гледам какви люде станаха архонти...
Ти мигар си по-недостоен от тях?! В
Бога вярваш ли? Вярваш! Правосла-
вен ли си? Православен си! Дарения
на църквата правиш ли? Правиш!

- Какви дарения?! - учудено го по-
гледнах аз.

- Как какви? - разпери ръце отец
Герасим. - Колкото пъти си дошъл при
мен, все си ми донесъл по нещо. Кога
кутия чуждоземски цигари, кога шише
чуждоземска мастика. Ей и сега - мази-
ло за лумбагото ми донесе...

- Малки са тия дарения, отче! Много
са малки... Не стигат за архонтство...

Той назидателно вдигна показалец:
-Ааа, не така, чадо! Да ти припомням

ли Светото евангелие от Марка? “И сед-
на Исус срещу съкровищницата и гледа-
ше как народът пуска пари в съкровищ-
ницата. Мнозина богати пускаха много.
А една бедна вдовица, като дойде, пус-
на две лепти, сиреч един кодрант. Като
повика учениците Исус им рече: “Истина
ви казвам, че тая бедна вдовица тури
повече от всички, които пуснаха в съкро-
вищницата; защото всички пуснаха от
излишъка си, а тя от своята немотия тури
всичко, що имаше...”  Та и ти така, чадо...
Не, ще те направя аз тебе архонт, та
каквото ще да става! - инатчийски пови-
ши глас отецът. - Ако не те направя
архонт, ей на - тая брада, обръсвам я!

От жегата ли в магерницата, от що
ли, но явно този път билковата ракия го
бе ударила в главата по-рано от оби-
чайното.

- Сакън - рекох, - отче Герасиме,
не пипай брадата! Има две много важ-
ни причини, поради които не можеш
да ме направиш архонт!

- Изречи ги, да ги чуя!
- Ами, за да ме направиш архонт,

първо  трябва да си митрополит и вто-
ро - аз трябва да съм милионер! А нито
ти си първото, нито аз съм второто!

- Брех, верно, мама му стара, про-
сти ми, Господи, сквернословието! -
удари се с длан по коляното отецът.

После отвори още едно шише от
билковата и предложи докато пием,
да мислим - как той да се сдобие с
митрополитски сан и как аз да се сдо-
бия с първия си милион. Пихме, мис-
лихме, пихме, мислихме, но не даде
Бог да измислим нищо... Та по тая
причина още не съм архонт.

Узнах, че общинската
фирма “Кучешки приюти”
обявява конкурс за лов-
ци на безстопанствени
псета. Веднага подадох
молба за назначаване,
толкова години съм без-
работен и гладен не се
седи. Приложих и меди-
цинско, издадено от лич-
ния лекар.

Бизнесът с бездомни-
те кучета е доста проспе-
риращ. В него яки пари
наливат разни фондации
и екоорганизации, а на-
шенските общинари от-
лично ги усвояват, като
броят на кучешките при-
юти непрекъснато расте.
Имам чувството, че след
време тези хосписи за че-
тириноги ще се конкури-
рат по численост с хоте-
лите на Черноморието.

 Воден от подобни по-
ложителни чувства, пре-
крачих прага на общин-
ската фирма, където с ши-
рока усмивка ме посрещ-
на лично шефът й. Той ми
съобщи, че от всички кан-
дидати са се спрели на
мен, защото единствен
съм отговарял на високи-
те изисквания.

- Не можем съпартий-
ците от ГЕРБ да оставим!
Честито назначение! -
обяви директорът и свой-
ски ме прегърна.

Опитах се да кажа
нещо, но ларинксът ми
беше блокирал.

- Браво! ГЕРБ! Това е
записано в подадените
документи. - добави
шефът и ми подаде меди-
цинското свидетелство,
където лекарят беше под-
чертал тази абревиатура.

Направих се на уда-
рен. В края на краища-
та безработен не мога
да седя цял живот. Пък
и срамна професия за
висшист няма, макар и
кучкар...

Отбих се при джипи-
то, който ми обясни, че
написаната диагноза
ГЕРБ означава Гастро
Езофагиална Рефлуксна
Болест, която в действи-
телност ме мъчи вече
няколко години. Благо-
дарение пък на тази не-
приятна диагноза си на-
мерих работа. Какво да
се прави - всяко зло за
добро...

Всяко зло
за добро
Иван БЕЛОВСКИ За разлика от повечето хора,

които четат вестници сутрин, аз
ги чета по цял ден... С мазохис-
тична страст и необяснима после-
дователност.

Започвам с хороскопите. На
едно място ме предупреждават да
не правя едри инвестиции. Тъкмо в
момента, когато мисля дали да ин-
вестирам последните си два лева
в кюфтета с намалена цена в
съседния супермаркет. На друго
място ме предупреждават за вне-
запно  избухваща интимна връзка
с руса дама. Подразбира се и кра-
сива. На моите години това само
ме натъжава. И така нататък...

След това вестниците ми дават
нова, богата информация. В една
медия описват разочарованието на
фолкдивата Гладиола от новия й
любим. В смисъл такъв, че не бил
богат бизнесмен, а скромен гей,
любител на декоративни рибки... И
за последния албум на рок група
“Пияни вишни” научавам. Той носи
поетичното заглавие “Клани-недо-
клани”. После идва ред на крими-
налната хроника. Изнасилена баба
на гара в Югоизточна България.
По-нататък учителка се залюбила
с десетокласник-двойкаджия. Но не
чакала дете от него, защото сама-
та тя била три години преди пен-
сия... Дядо от Силистренско си
допил след посещение в кръчмата

КАК НЕ СТАНАХ

АРХОНТ
Благовест МИТКОВ

Четиво преди

избора на патриарх

За тока, за водата, за парите
виновни търсим вече цял един мандат.
За бонусите във властта и за колите,
дори за логото “Стани богат!”

Виновник има в нашата държава,
макар държавата отдавна да издиша...
Най-лесно е на ГЕРБ да управлява...
За всичко е виновен днес Станишев!

ЗА ВИНАТА

Лозан ТАКЕВ

- КОЦЕ, ВИЖДАШ ЛИ РАЗВИТИЯ КАПИТАЛИЗЪМ?
- ЗА ТОЯ ОТТАТЪКА ГО ВИЖДАМ, АМА НА НАС ЩЕ НИ

РАЗВИЯТ ГЛАВИТЕ И ПАК НЯМА ДА ГО СТИГНЕМЕ...

Людмил  АСЕНОВ

Ж
ей

но
 Ж

Е
Й
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О

В

- ЯНЕ, ГОЛЯМ
МАЙТАПЧИЯ СИ,
УПЛАШИХ СЕ,
КОГАТО ИСКАШЕ
ДА МЕ УВОЛНЯВАШ!

Петър ПОПОВ с политура. След което правил не-
прилични предложения на меди-
цинска сестра в токсикологията.

Към обяд задрямвам претова-
рен от информация. Присънва ми
се медицинска сестра с мустаци,
която тръгва към мен с бичкия в
ръка и нежно ме пита: “С дрехите
ли да ви разбичвам, или ще се
съблечете?”

Будя се полудял от страх и пак
чета вестници. Вече имам зависи-
мост от тях, като български пенси-
онери, които не знаят какво да пра-
вят с многото свободно време. За-
читам материал за международно-
то положение. Някакви азиатци се
заканват на някакви американци,
като търсят помощ от африканци,
за да закупят оръжие от австра-
лийци. Само Антарктида не е за-
месена като континент. После про-
читам от край до край и материал
за финансовата криза. С умиление
научавам, че тя ще приключи, ко-
гато навляза в стогодишнината си.
И пак чета, чета, чета...

Привечер с натежала глава и
несигурна крачка излизам навън.
На стълбището ме посреша
съседката Гичка.

- Бледичък и уморен ви нами-
рам, комшу - загрижено ми пропя-
ва тя. - Мислете позитивно, търсете
хубавите новини из пресата и ще
се почувствате по-добре.

- По цял ден това правя! - отвръ-
щам ядно и отминавам...

ДОБРА НОВИНА

ИЗЛЕЖАЛ

ПРИСЪДАТА СИ

ЗА УБИЙАСТВО

ВЕЧЕ КРАДЕ

САМО КНИГИ!

В търсене на
позитивни новини
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Еврокласици Збигнев ДОМЕЦКИ � ПОЛША

Знаете ли, че:
Ако си се скитал три дни и се прибе-

реш сутринта вкъщи пиян и целият в чер-
вило, то най-добрият вариант за теб ще е,
жена ти в момента да е с любовник.

☺
- Сигурно е ужасно да си сакат - каза-

ла със състрадание една жена, пускайки
монета в шапката на просяк.

- Уви, мадам!
- Но сигурно е много по-лошо да си

сляп?
- Много, много по-лошо - въздъхнал

просяка. - Когато бях сляп, в шапката ми
хвърляха кви ли не неща...

☺
Българан е галант:
Някои хора не приемат комплименти-

те. Веднъж направих комплимент за кра-
сиви мустаци. Тя ми се разсърди за цял
живот...

☺
- Докторе, трябва ли да откажа цига-

рите и алкохола?
- Разбира се! Нали ви казах това още

миналия месец!
- Помня, но просто се надявах, че през

това време науката е напреднала!
☺

Говорят си двама мъже:
- Моята жена много обича кучета и

особено котки.
- А моята е вегетарианка.

☺
- Келнер, какво вино ще ми препоръ-

чате със специалитета? Сухо или полусу-
хо?

- С дама ли сте?
- Разбира се.
- С тази, дето току-що отиде да танцу-

ва ли?
- Да.
- Вземете си водка!

☺
Наскоро се провело първенство по

пиене. Първо място заели...
- Руснаците?
- Не, финландците. На второ място се...
- Руснаците?
- Не, поляците. На трето място...
- Руснаците?
- Успокой се де, руснаците бяха жу-

рито...
☺

Катаджия проверява кола:
- А бейзболната бухалка за какво

ви е?
- Занимавам се с бейзбол.
Катаджията намира малко пакетче,

мирише го, опитва малко на пръста си.
- Виждам, че и с органична химия се

занимавате. Сто лева глоба, моля.
- А защо?
- Аз пък се занимавам с нумизматика.

☺
В чудния свят на алкохолиците:
Водещият на прогнозата за времето

излезе пиян в ефир и показа не само
откъде идва циклонът, но къде е служил
и къде ходят с кума за риба.

☺
Хванал Батман златната рибка и тя му

се примолила:
- Пусни ме, Батмане, и ще ти изпълня

едно желание!
Съгласил се Батман и я пуснал, а тя го

попитала:
- Кажи сега какво ти е желанието!
Помислил Батман и казал:
-Амииии, искам да ме върнеш няколко

века назад във времето.
Златната рибка изпълнила желанието

му и го върнала назад във времето.
Тръгнал Батман по улицата и изведнъж
до него застанал един човек със сълзи на
очи, прегърнал го и му казал:

- Еееех Зоро, Зороооо... казах ли ти,
че тая курва ще ти сложи рога...

☺
Разправят, че жените харесват мъже в

униформи. Три пъти излизам петък вечер
с униформата си от “Макдоналдс” и три
пъти без успех.

☺
Телефонно обаждане през нощта:
- Ако не намалите или спрете музика-

та, ще извикам полицията!
- Ако не ви харесва, отидете да спите

в друг квартал.
- Аз се обаждам от друг квартал!

☺
Малки хитрини:
Ако твоят шеф е пълен идиот, не каз-

вай на никой! По-добре изчакай, докато
го каже някой друг и тогава кажи на
шефа си.

☺
Жена влиза разтревожена вкъщи и се

обръща към мъжа си:
- Ужас, разбрах, че синът ни е чукал

Пена от другия вход.
- И какво от това, когато бях на него-

вата възраст и аз я чуках.
☺

Пешо се прибира се в четири през
нощта кьор кютюк пиян, подкрепя го също
доста пийнал негов приятел, който му е
помогнал да се добере до дома си. Съпру-
гата отваря сънена вратата на апартамен-
та и казва:

- Пешо, как може да се прибираш в
такова състояние! Наказвам те - един
месец без секс! - после се обръща към
съпровождащия го. - И тебе, Жоро, също...

☺
- Защо хората толкова обичат да гле-

дат футбол?
- Защото футболът е уникално зре-

лище, когато милиони бедни могат да
се посмеят над двадесет и двама мили-

онери...
☺

В чудния свят на топлофикаторите:
Софийската топлофикация е пуснала

книжка “Пътвеводител на потребителя”. В
раздела “Какво да направя, ако мисля, че
месечните ми сметки са високи?” има
снимка на арменския поп говорещ по
телефона.

☺
От рубрика “Произшествия”:
“Пиян пожарникар падна от триде-

сетметрова пожарникарска стълба, но
остана цял и невредим! Спаси го това,
че е успял да се качи само до второто
стъпало.

☺
Майката казва на Иванчо:
- Посвири малко на пианото, сине, и

ще ти купя сладолед!
- Тате каза, че ще ми купи два сладо-

леда, ако не свиря.
☺

- Обичам мислещите хора! - вметна
Учения.

- А аз вярващите! - възрази Попа.
- А аз деловите! - каза Банкера.
- А аз харесвам всеки, които носи гла-

ва на раменете си - възкликна Палача.
☺

Модерни времена:
1999 година:
- Мимее, спри се с туй чистене ма, че

детето реве, дай му да суче!
2013 година:

- Надее, спри се с тоз чат ма, че де-
тето реве, забъркай му малко сухо мляко!

☺
- Що си толкова омърлушен?
- Одеве питах баща ми кое е най-глу-

павото нещо, което е направил...
- И?
- Само ме погледна, без да каже

нищо...
☺

Отива един в еднa туристическа аген-
ция и казва:

- Искам да си поотпочина някъде, но
да има там библиотека, билярд, басейн,
сауна, фитнес. Храната да е добра. А в
стаята си да имам компютър, телевизор,
dvd и да не е много скъпо чак.

Служителят от агенцията му отговаря:
- А не искате ли всичко това безплат-

но?
- Че има ли начин?
- Да, само трябва да попаднеш в ня-

кой швейцарски затвор...
☺

Горе главата:
Не се бойте от старостта - в България

това не е за дълго.
☺

- ОК, а как ще те позная?
- Ще бъда с черна шапка и дънки,

висок съм 185, тежа 83 килограма.
- ОК, аз ще съм с черно палто и ще си

донеса кантар и рулетка.
☺

- Здравейте! Дайте ми един билет за
Варна.

- Защо? Февруари е, не е сезон. Как-
во забравихте там?

- Детето...
☺

Драма:
Имам си толкова ядове, че ако се

появи нещо ново, ще започна да се ядо-
свам за него чак след три месеца...

☺
Знаете ли, че:
Кризата - това е шанс за работодате-

ля да се почувства робовладелец.
☺

В чудния свят на педагозите:
Родих се интелигентен, но образова-

нието ме съсипа...
☺

Нарушител се обяснява пред катаджия:
- Бях под въздействие на психотропни

същества.
- Казва се “вещества”.
- Не, имам предвид жената и тъщата.

☺
- Бременна съм!
- Веднага разбрах, че има нещо в теб!

☺
- Една-единствена мечта имам! Поне

един път в живота си да бъда търсен и
желан!

- Качи голи карикатури на пророка
Мохамед в интернет...

☺
Модерни времена:
Ако ти се е разтекла очната линия,

счупило се е токчето на обувката и заяж-
да ципа на полата ... Ми така ти се пада,
бе, педераст!

☺
Малки хитрини:
Не умееш да рисуваш - стани фото-

граф, не умееш да свириш на музикални
инструменти - стани диджей, не умееш
да пееш - стани рапър, не умееш да
пишеш - стани блогър, нищо не умееш -
стани политик.

☺
- Девойко, аз мога да ви науча на

изкуството на любовта...
- И колко мислите да вложите в моето

образование?
☺

Знаете ли, че:
Ако грък, излизайки сутрин на улица-

та, не види протести, демонстрации, бой,
полиция и счупени витрини, той веднага
разбира, че се е случило нещо ужасно!

☺
Млад баща в паника звъни на педи-

атъра:
- Докторе, какво да правя? Тригодиш-

ната ми дъщеря пийна от йода!
- Такаааа, а как изглежда сега дете-

то, какво прави?
- Какво прави... Хили ми се със зеле-

на уста, плези ми се със зелен език и
зъбите й са зелени... Докторе, какво да
правя?!

- Снимайте я!
☺

В САЩ включили една жена да е в
списъка на съдебни заседатели за учас-
тие в съдебен процес. Тя се опитва да
откаже, мотивирайки се, че е противник
на смъртното наказание и затова не
може да е съдебен заседател. Опитват
се да я разубедят:

- Не става дума за смъртно наказа-
ние. Ще се гледа дело, за това, че един
мъж проиграл в казиното всички пари,
които били заделени за покупка на ко-
жено палто за съпругата.

- Това вече променя нещата - съгла-
сява се жената. - При такива обстоятел-
ства е напълно възможно да си променя
мнението и за смъртното наказание.

☺
Две баби си говорят:
- До какво доживяхме! Представи си

само: моята внучка живее с някакъв мла-
деж, без да са подписали.

Другата:
- Добре си ти! Моят внук се е подпи-

сал и живее с някакъв мъж.
☺

Жена намерила премията на мъжа си.
- Ама какво е това? Откъде имаш тол-

кова пари?
- Спестявам цяла година подарък да

ти купя.
- Ха! Защо са толкова малко?!

☺
Знаете ли, че:
Женската логика е създадена, един-

ствено за да съсипе мъжката психика.
☺

След поредната беля класната на
Иванчо вади от чантата си презерватив
и гневно му говори:

- Иванчо, ето ти този презерватив, дай
го на родителите си и им кажи повече да
не правят така!

☺
Обява в сайт за запознанства:
“Млад, красив, материално обезпечен

мъж търси запознанство с красива и ин-
телигентна дама. Не си падам по свалки
за една нощ... два часа са ми предо-
статъчни...”

☺
- Тате, притеснявам се, че никой няма

да се омъжи за мен.
- Недей! Ще вземеш от майка ти

вълшебната билка, ще я сипеш на някой
и ще му завъртиш главата.

- Ама тя има ли такава билка?
- Трябва да има. Колкото и да я гле-

дам, друга причина да се оженя за нея
не виждам...
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Борис ДАНКОВ
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Има защо да се чете и
препрочита Апостола, как-
то прави това Иван Гра-
нитски в най-новата си
книга “Внимателно бързай-
те!” Има защо, понеже
българското търпило (“Да
почакаме още малко”...), на-
шенската немарливост
(“Карай да върви”...), махлен-
ската ни несговорчивост
(“Он че ми каже”...) - те
нямат граници. А само те
ли са безгранични? Ами
пословичното ни завист-
чийство (“Откъде той
има”...), клиничните ни ком-
плекси (“Хубава работа,
ама българска”...) или пък
избуялата напоследък като
троскот парвенющина?...

Знаел ги е Апостола на
свободата нашенските
кривици. Подредил е едно
към едно: и българското
непостоянство, и склон-
ността ни към празно
дърдорене, и навика ни “да
се нападаме един друг”, да
сме подвластни на интри-
гата и кавгата, да зами-
таме грешките си под мин-
дера и да се правим на “све-
та вода ненапита”- ни лук
яли, ни лук мирисали...

Прозрял ги е Левски на-
шенските кусури, докато
е кръстосвал из Българ-
ско заради “народната ра-
бота”. Докато си е блъскал
главата с твърдоглавите
чорбаджии и безхаберния
ни народ -  заспалото ста-
до (по думите на Ботев).
Изпитал ги е върху гърба
си, докато е трябвало да
изгази всички “мъки и гну-
сотии”, “частни мръсо-
тии” и “чували с глупос-
ти”, че накрая да стане
жертва и на подлото ни
предателство.

А днес - кои сме и какви
сме? Днес като да не сме
се променили ни най-малко,
да не сме мръднали ни на
йота от времето на “тур-
ското присъствие”. Същи-
те сме си. Само където
към всичко останало се е
прибавила и нашата БЕЗ-
ПАМЕТНОСТ - склонността
ни да забравяме кои сме
били и какво е било. Нещо
като пълна амнезия и час-
тично затъмняване на
съзнанието. Да заличаваме
имена, дати, събития от
историята си. Или да я пре-
написваме - според това
как е угодно (или неугодно)
някому. И да се кефим и
захласваме по сладникави
сапунки и сърцераздира-
телни четива за османски
хареми и хамами - с дегизи-
рани по европейски ханъми
и султани; да се кълчим на
чалга кючеци.  Апосто-
ле???? Добре, че не можеш
да ни видиш отнякъде. До-
бре, че нямаш гроб.

Àïîñòîëå????
Дни преди да се

навършат 140 годи-
ни от обесването
на Апостола на сво-
бодата Васил Лев-
ски, излиза книгата
на Иван Гранитски
“ В н и м а т е л н о
бързайте!”. Тя носи
подзаглавие “Какво
стои зад страшни-
те четири въпроси-
телни на “Наро-
де????”.  Така изпи-
саният вопъл в лич-
ния бележник (джоб-
ното тефтерче) на
Левски повече от
век не дава мира на
неговите биографи
и изследователи.

Дали всъщност
това е вопъл, по-
плак, скръбен възглас, пронизващо стенание,
или призивен и литаврен вик? Тържествена
бойна тръба или едва доловима въздишка? А
може би е скръбен шепот или философско-
съзерцателен, отправен към дълбините на
свръх-Аза въпрос? - се пита Гранитски. Но
той не само задава въпроси, но търси и
отговори. Този отговор не е лесен, защото
трябва да се търси в емблематичните клю-
чови думи на Левски - Отечество, Народ,
Свобода, Република, Независимост, Справед-
ливост, Любов, Хармония, Милосърдие...

Разчитането на вопъла “Народе????” изве-

Холивудски звезди масово залитат по Сциентоложката
църква - една от модните напоследък религиозни секти в САЩ
- съобщава Дойче веле, като се позовава на излязлата неот-
давна книга на носителя на наградата “Пулицър” Лорънс Райт
- “Сциентологията, Холивуд и затворът на вярата”.

Според Райт холивудските звезди налитат “като мухи на
мед на тази религия”, чиято висша цел е цялостното пречи-
стване на духа. “В бляскавия холивудски свят, плуващ в лъжа
и измама, очевидно все пак има нещо истинско и това е
копнежът по нещо по-висше, отбелязва Райт, като посочва,
че много емблемачини звезди на американското кино като
Кърсти Али, Пресила Пресли, Джон Траволта и Том Круз са
станали зависими от “учението” на въпросната секта. Сциен-
толозите превъзнасят свободата. Те имат един основен враг
- психиатрите и фармацевтичната индустрия, пояснява Л.
Райт, като привежда потресаващи примери за лагер на сек-
тата на затънтено място в Калифорния, където “провинили”
се сциентолози, облечени в дрипи, спят направо на земята,
хранят се с боклуци и са подложени на перверзни унижения.

×ÅËÅÍ ÎÏÈÒ

Ñåêòà çîìáèðà çâåçäè
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Том Круз е сред
закоравелите
поклонници на
сциентоложката
секта

ÏÐÅÌÈÅÐÀ

Èâàí Ãðàíèòñêè ðàçãàäàâà Ëåâñêè

В най-големия жилищен комплекс на Бургас
“Меден рудник” утре от 8 ч. сутринта ще
започне най-масовият кукерски празник в реги-
она, научи ДУМА от електронния сайт Бур-
гас.Нюз. Това събитие се посреща с огромен
интерес не само от бургазлии, но и от гостите
на града. Празникът ще тръгне от двора на
“царя” на празника - на ул. “Капче” 4, където ще
се съберат всички участници. Оттам те ще
започнат да гонят “зимата и злите духове” с
магически танци по домовете.

Следобед “царят” ще насочи звънтящото
шествие към мястото за “Посев” в двора на
Професионалната гимназия по корабострое-
не, където ще се извърши ритуалното “заора-
ване и засяване” и ще бъде избран “цар” за
следващата година.

Купонът е дело на кукерска група “Козият
рог” с ръководител Тодор Чепов, която съще-
ствува повече от 70 години. Нейната мисия е

ÏÐÅÄÑÒÎÈ
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стният писател и издател търси и в писмата
на Апостола, които заедно с Джобното теф-
терче (1871-1872) разбулват загадката на
неговия характер, темперамент, социално-по-
литически възгледи и цялостна духовна нагла-
са.

“В отношението си към себе си Левски
сякаш е изтъкан от смирение, колкото и инак
да притежава желязна воля и вулканичен ха-
рактер - пише Гранитски. -  Той непрекъснато
повтаря, че дори и в жестоките условия на
националноосвободителната борба са нужни
милосърдие, добротворство, търпимост, то-
лерантност, съгласие и любов. В своята книга
писателят акцентира върху съвета на Левски
към своите следовници: “Внимателно бързай-
те!”. Съзнавайки ясно титаническите мащаби
на борбата за национално и социално освобож-
дение, дяконът няма илюзии, че някой друг
отвън ще свърши черната работа. Но знае
също, че “цели сме изгорели от парене, и пак
не знаем да духаме”. Иван Гранитски прочита
тези и още много други знаменити фрази на
Левски, като не забравя за времето, в което
Апостола живее и се бори, но търси и съвре-
менните проекции на словото му.

В края на книгата Гранитски отново се
връща към загадъчния вопъл “Народе????”, за
да види в него словесна мълния, но и вулкани-
чен поплак. И да ни накара да се замислим, че
заветите на Левски не са за всекидневна
употреба - за щяло и нещяло, а свещено
облъчване с енергията на съзиданието и про-
светлението.

Книгата на Иван Гранитски излиза с
марката на издателство “Захарий Стоянов”

младите хора да продължат традицията на
кукерския обичай и да съхранят фолклорното
наследство.

Предстои ексхумация на
тленните останки на голе-
мия чилийски поет Пабло Не-
руда, съобщава БиБиСи. По-
водът за това е изразеното
съмнение от личния шофьор
на поета Мануел Орайя Осо-
рио, че Неруда е бил отровен
по заповед на Пиночет в бол-
ницата, където се е лекувал
от рак на простатата. Спо-
ред Осорио няколко часа пре-
ди смъртта си Пабло Неруда
е бил абсолютно адекватен,
движил се е нормално и е
разговарял с екипа на болни-
цата, докато не му е била
поставена “обезболяваща” ин-
жекция, предизвикала сърдеч-
на недостатъчност и стана-
ла причина за смъртта на из-
вестния класик на латиноа-
мериканската поезия.

Искането за ексхумация на
тленните останки на Неруда
датира от 6 декември 2011 г.,
когато то е внесено в съда от

ÊÓËÈÑÈ

Ïàáëî Íåðóäà å áèë æåðòâà íà Ïèíî÷åò?
юриста на
Чилийската
компартия
Е д у а р д о
Контрерас.
Единствен
противник
на това ис-
кане засега
е единст-
вено фонд
“Пабло Не-
руда”, кой-
то смята,
че “няма ни-
какви други
причини за
с м ъ р т т а
на поета,
освен него-
вото забо-
ляване”. Както е известно,
като член на Чилийската ком-
партия, Пабло Неруда е сред
сподвижниците на Салвадор
Алиенде и негов пръв приятел.

Носителят на Нобелова на-

града за литература от 1971
г. умира скоропостижно 12
дни след трагичната гибел на
Алиенде и заграбването на
властта от военната хунта
на Пиночет.
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Есента се изниза неусетно, дърве-
тата в парка отдавна се бяха про-
стили с мъртвите си листа, а зимата
все не идеше. Нямаше я вече обичай-
ната детска глъчка, само около бе-
тонната кофа за смет, непочиствана
още от лятото и преляла от недояде-
ни бебешки храни, споделени бутилки
и тихи нежности, кълвяха опушени
софийски гугутки. Над главата ми
един отровен от автомобилен диок-
сид кестен  умолително простираше
болни клони към ниското предснежно
небе.

Обикновена събота в Южния парк,
нито есен нито зима, сиво и никакво.

- Здравей! Как сме днес?
Стреснах се, бях се нещо умислил.

Човекът, недочакал отговор, с пъшка-
не приседна на другия край на скамей-
ката. Стори ми се познат - бях виж-
дал някъде тази прегърбена фигура,
вероятно квартален пенсионер. Мяза-
ше на овехтял музеен интелигент от
някогашните, бивш учител или чита-
лищен деец. Отвърнах неохотно, не ми
се встъпваше в комшийски диалози:

- Как да сме - нормално.
- Мислиш ли, мислиш ли? Щото утре

сме на избори.
- Да, знам.
- Значи днес е ден за размисъл. И

според теб каква ще я бъде?
- Каквато народът реши.
- Та нали там е проблемът - какво

да реши.
Малко раздразнено казах:
- Хайде да не го учим! Той си знае

и без нас.
- Я знае, я не. Нали сте уж инте-

лигенция - за да му сочите пътя.
- А на нас кой да го посочи?
- Когото си искате - вашите поли-

тици, църквата, или според Завета.
Помниш ли песента “Един завет оста-
виха нам дедите”?

Старецът започна да ми става
забавен, особено като затананика
старата войнишка песен.

- По-точно кой завет имате пред-
вид? - попитах не без ирония, защото
на тая тема съм доста опак.

- По избор бе, младежо. Всеки си
избира от витрината тоя завет,
който му понася. Има ги в асорти-
мента библейски, политически, наци-
онални. Всякакви. Има завет от де-
дите, има и от Дядото. Разни хора,
разни идеали, така ли беше?... Искаш
ли да ти дам задачка по народопси-
хология, може би ще ти помогне в
избора на завет...

РАЗКАЗ
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Ясно беше, че кварталният наро-
допсихолог току-така няма да ме ос-
тави на мира.

- Добре де, давай да чуем!
- Представи си кладенец в пусти-

нята. Един-единствен на хиляда ква-
дратни мили. Представи си сега кер-
ван от нашенци. Ще се отбият значи
нашенците, ще заситят жаждата си
и ще напоят камилите, нали тъй? Е,
според теб какво ще направят, преди
да продължат пътя си? Ще почистят
ли наоколо, преди да си тръгнат, та
ония, които дойдат след тях, да на-
мерят мястото чисто?

- Тц. Ще откраднат ведрото.
- Печелиш точка. Но ще е и повод

за национална гордост, дори ще го
има в учебниците, ако и никой не се
изпикае в кладенеца. И мислиш ли, че
после някой от по-съвестните - да
речем, партия, държавник, или нещо
такова, ще размисли и ще се върне
поне да се извини за стореното. По-
каянието не почиства кладенци, но
пречиства душите, открива нови хо-
ризонти. Ще се намери ли такъв?

- Не, не вярвам. Освен да го обещае
преди някой ден за размисъл, но после
ще забрави.

- Ден, викаш. Мойсей не лашкал ли
племето си да размишлява из ония
пущинаци не един ден, а цели 40 го-
дини? Голям праз! В резултат от
това голямо общонационално мисле-
не през следващите 40 века Юдея
бъкала от мислители, пророци и ме-
сии, а народът, след всеки ден за
размисъл, избирал ту един, ту друг
спасител. После рано или късно раз-
бирал, че го лъжат и го претрепвал
с камъни, за да се юрне към следва-
щия. И оттогава все чакаме новия
месия, надзъртаме в кладенеца, плю-
ем в него и ругаем властта, че не си
гледа работата. А властта е наш
избор, да не е паднала от Марс?
Казваме калпава власт, разбираме
калпав народ. Казваме калпав народ,

разбираме калпава власт. Имаше нещо
такова при Маяковски.

- Не съвсем такова...
- Не издребнявай, онуй с партията

и Ленин е същото. Партиите лъжат
в името на народа, ние пък лъжем
народа в името на партиите си.
Държавата те краде, ти я крадеш.
Социална хармония, негласен общест-
вен договор!...

- Не съм чувал за подобен договор.
- Глупости! Мога да ти го докажа

веднага. Представяш ли си какво ще
се случи, ако някой се наведе, прибе-
ре ей оная измачкана бирена кутия,
която хиляди крака апатично под-
ритват и я хвърли в кошчето за
боклук? Представяш ли си го? Първо
това няма да е нашенец, а някой
откачен германец. С това той грубо
ще наруши обществения ни договор,
социалните ни стереотипи, предста-
вите ни за световен ред. “Хармония
мунди”! Ще създаде прецедент, който
може да дестабилизира и дори да
взриви обществото. Лично аз бих го
определил като терорист, съзнате-
лен смутител на психичното ни рав-
новесие. Един-единствен гражданин,
който се прави на интересен и
тръгва срещу утвърдените норми на
поведение. Ще ми хвърля боклука в
кошчето, хайде холан! И отгоре на
това искаш аз да прибирам чужди
боклуци? Е пък нема такъв филм! И
вярваш ли след това, че е толкова
важно утре кого ще изберем - Иван
или Драган, които обещават, че щели
да изчистят боклука?

- Мисля, че да.
Старецът се замисли:
- Да, да, сигурно е важно. Както се

казва - исторически избор. А знаеш ли
например какво е човешкият прогрес,
през който хората все правят ня-
какъв исторически избор? Например,
де. Ако приемем, че от времената,
когато по Цариградско шосе са ходели
динозаври, е минала една година, то
учените са изчислили, че цялата исто-
рия на човечеството от неандертал-
ците до днес е траяла по-малко от
три секунди. Егати историческия из-
бор на някакви си двукраки, затирени
някъде в дъното на Млечния път,
чиято цивилизация съществува от
три секунди. А какво е Млечният път?
Прашинка в Космоса, където се
въртят триста милиарда подобни
галактики! И всяка от тях пък е пра-
шинка върху футболната топка, рит-
ната от Бог за дузпа в някакъв непо-
стижим за ума ни мач. От този Божи
шут прашинките се разлетели, а

някой си Алберт Айнщайн нарече това
Големия взрив. Че какво им е голямото
на едни разлетели се прашинки? Из-
винявай, аз малко се разбъбрих.

- Оставете галактиките. Става-
ше дума за това кого ще изберем
утре.

- Да, да, Иван или Драган. Прав си,
това има значение. Струва си да гла-
суваме за оня, който обещае, че няма
да открадне ведрото и няма да се
изпикае в кладенеца. А ще остави
мястото чисто за следващите керва-
ни - преди на Бог да му е текнало
отново да ритне футбола. Ако знаеш
кой ще удържи на обещанието си,
гласувай за него.

- А ако не знам?
- Нямаш проблем. Гласувай като

повечето от нас – не за някого, а
против някого. Щом е власт, все има
поводи да я намразиш.

- Ами тогава ще намразя и следва-
щите.

- Значи не си узрял нито за пози-
тивен, нито за наказателен вот. Пак
нямаш проблем бе, младежо! В такъв
случай просто вдигни оная бирена
кутия и я пусни в кошчето. Това ще
е твоята бюлетина. А и ще свършиш
нещо полезно за обществото.

Вгледах се в стареца, помислих си:
виждал съм го някъде тоя дървен
философ!

- Кой сте вие бе, познаваме ли се?
Той весело се разсмя.
- Кой съм аз ли? Не го ли разбра

още? Аз съм ти, твое обратно отра-
жение, твоят вътрешен образ в не-
гатив. Аз съм скептичната част от
раздвоената ти съвест. Другият в
теб, несъгласният с глупавините ти,
със суетата и лекомислието ти, с
тая ваша мания да оправяте света,
като не можете да оправите дори
себе си. Айде съпрете се и спрете да
пикаете в кладенеца!

Старецът стъпка цигарата си на
земята, по която от месеци се тру-
паха поколения стъпкани угарки, с
пъшкане се изправи - от младини си
нося дископатията - захвърли под оня
болен кестен зад скамейката найло-
новата си торбичка с празна кофичка
от кисело мляко и недоядена баничка,
след това ми кимна за сбогом:

- Хайде чао. И утре - умната!
После се отдалечи с бавна крачка.

Видях, че раменете му се тресат и
доколкото се познавам, това едва ли
бе от плач. Мисля, че се кикотеше.

А аз си останах на скамейката да
размишлявам. Беше ден за размисъл.

Нови стихове от
Георги Константинов

На всички мои сънародници, останали без
работа и препитание под българско небе, посве-
щавам тези стихове

Докато мафиотите изглозгват
поредния държавен кокъл,
стаената си болка как да утеша -
защо, Родино, позволихме
да обеднееш толкова?
И колко можех да те браня
със своята
изглозгана душа?

Защо и аз останах тъжен зрител
на твоята самотна драма,
когато хищни шайки
те ограбваха сред път?
Когато виждах,
че спасител идеален няма,
че само хора с идеали
можеха да те спасят?

Усещам, че сега е късно
за разкаяния среднощни,
но знам - не сторих
даже малък подвиг
пред бледия ти лик...
И трябва днес на български
да ти поискам прошка -

докато още има български език.

Молба за прошка Колко идеи за щастие, колко миражи и
   битки кървави!...

Може би вечното щастие свети
само в съня на мъртвите.

А пък краткият миг, а щастливият миг е
    нейде наблизо -

тук, на педя от тебе, до въздишката твоя,
докосва твоята риза.

Може би той е в тебе - в твоите мисли
       съчувствени

и в древната дума “Обичам”,
днес изречена - с твоите устни.

Или в общата радост, която крилато събира
    сърцата

и разбира се -
във звънливия смях на децата.

Колко просто е всичко, колко ясно е, Боже!
А така си умира човекът -
нещастлив и даже тревожен.

И остава мечтата за щастие нереално
 да свети -

по гранитни лица на герои
и в душите
на тъжни поети.

Женице мила,
не упреквай своя мъж,
че ходи безработен,
че хлябът все не стига вкъщи...
Гладът не е създаден от гладните.
Гладът е създаден
от ситите.
Онези, които крадат
усмивките на твоите деца.
Онези, които искат
и последния ти залък...
Тях погледни с укоряващи очи.
Към тях отправяй
ледените думи...
А точно сега
повече обичай своя мъж,
женице мила!

Някъде прохожда дете.
Някъде прохожда буря.
Някъде война расте.
А в едно близко
подбалканско градче
хората просят
пари за хляб...

Не ми се говори
за литература.

Колко просто е всичко...

Точно сега
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КНИГАТА

Анита КОЛАРОВА

. . . П л а -
чевна со-
ф и й с к а
к а р т и н а !
Н я м а м
пред вид
строежи-
те и нови-
те МОЛ-
ове, а све-
т е щ и т е
реклами на
кафенета,
барове, бинго зали, казина,
ресторанти и др., написани на
латиница. Те са се увеличили и
карат нормалния българин да
се срамува и ругае, а дошлият
от село да си мисли, че е в Лас
Вегас или в някой американски
щат. Не по-различно е положе-
нието и в другите по-големи
български градове. Явление ко-
мерсиално, просташко и жалко,
породено от незачитане на
родния език и писменост, кое-
то показва що за държава сме...

 Някога, преди много веко-
ве, св. Кирил и св. Методий
пламенно защитиха в Рим ПРА-
ВОТО ни да  говорим и пишем
на своя роден език, въпреки
постулата за трите свещени
езика, дело епохално, благосло-
вено от Бог, заради което бяха
назовани в наши дни “съпокро-
вители на Европа”. Не ни ли
задължава това дело да пазим
езика си и да се гордеем с него
като равноправни членове на
ЕС, които внасят своя дял в
културната му съкровищница?

Едно от тези безценни
неща е езикът ни. Има ли ня-
кой, който да закриля това
бедно сираче? Чезнат в неби-
тието най-красиви и мили
български думи! Парламент,
частни радиа, телевизия, опо-
рочено по американски кино,
тъпи телевизионни “формати”,
шоу програми, обезбългаряват
езика ни. Министър-председа-
телят ни дава тон за непра-
вилно говорене. Стигна се
дотам, че бившата вече ди-

Ïîåòèêàòà íà Ðóìåí Ñòîÿíîâ

Румен Стоянов, “Злак”, издателство “Даскал
Петър Иванов”

Анго БОЯНОВ

Много разновидности на
поезията познава човечество-
то: поезия на възторга, на
отчаянието, на прозрението,
на наблюдението. И много ви-
дове рими, куплети, ритмични
стъпки, графични експеримен-
ти... В поезията на Румен Сто-
янов волната мисъл е отпри-
щена и саморасла. Той не се
придържа към нарочни римува-
ния и нагласени куплети и не
се възторгва от стремглави
словесни пируети. Изказът му
следва потока на мисълта, а
от него блика поетичният
заряд на смиреното, любопит-
но, но и култивирано вдъхно-
вение.

Душата му докосва ефир-
ното тяло на поезията про-
зорливо и бавно. Най-малкото,
защото знае, че “единственото смислено бързане
е бавността”.

Незабелязван достатъчно от читателската
публика, през годините Румен е поскътал думички
в множество книги, голяма част от тях - с белега
на пространни поезии. Четеш ги бавно, защото
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те карат да медитираш. Че-
теш ги на пресекулки, защото
те принуждават - я да се по-
смееш, я да вникнеш в корени-
те на думите... И неусетно
сам стигаш до проницателни
характеристики: Руменовото

четмо е мно-
гопластово, с
дълбоки тра-
диции в
българската
речовитост,
но в същото
време - и с
голяма доза
новаторство.
И още нещо:
Поетичната
нагласа на
РУМЕН СТОЯ-
НОВ е молит-
вена. Безкрай-
но искрени
молитви бли-

кат от редовете й. Лесно се разпознават треп-
тенията на душата му и по най-естествен начин
влизаш в диалог. Улавяш се как чрез внушенията
на поета си завладян от лоното на чистата
поезия - от нейната магичност. А общуването

между автора и неговия ангел-хранител е възхи-
тително. Смирението и добротата на “рабът
Божий” достигат до щедростта на Ангела-Храни-
тел. Именно това тайнство ни потапя в злака на
поезията и мъдростта. Може би тук трябва да
търсим отправната точка в утвърждаването на
Румен Стоянов като силно разпознаваем талант.
Най-малкото - заради оригиналният му слог,
изпълнен с позабравени, но възкресени думи, още
повече - със сътворени от самия Автор техни
производни.

Оригиналното му умение да извлича от всич-
ко наоколо поезията и подобно на билкарите -
да я прави целебна, е неговото голямо предим-
ство пред стотиците непоклатимо объркани
поети с претенции, запецнати пред въпроса
“Що е поезия?”

И когато преодоляват хълцането си по пътя на
известността, нека по-често да прелистват “ЗЛАК”
на Румен Стоянов.

В нея ще намерят не само цвета и уханието
на поетичния злак, но и изконното, най-благо
общуване на човека с природата. И още - щед-
ростта на благотворната природа към човека,
познал любовта.

ЗЛОБОДНЕВНО

SOS çà áúëãàðñêèÿ åçèê
 Ó„‡ «‡ÍÓÌ˙Ú Á‡ Á‡ÍËÎ‡ Ì‡ Ó‰Ì‡Ú‡ ÌË Â˜ ˘Â  ‚ÎÂÁÂ
‚ ÔÎÂÌ‡Ì‡Ú‡ Á‡Î‡ Ì‡ œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡?

ректорка на Априловската гим-
назия Ана Маринова при едно
посещение на Борисов в учили-
щето да му каже в прав текст,
че не е правилно да се казва
“правиме”, а правим, “държиме”,
а държим, а той дебелашки й
отвърна, че така, както си
мека, му е по-комфортно. Чуж-
ди на истински интелигентния
човек са американизмите: биг
брадър, уърк шоп, плейметка
(римува се с подметка), фента-
зи, трилър, пърформънс, феър
плеър, секънд хенд, търт хенд,
юпи, джипи, лайф, о кей, уа-а-у!
Неизброими са вече. А какви
парадокси! Дечица в детските
градини учат първата си пес-
ничка или стихотворение на
английски! И не знаят нито
една българска песничка, поне
четиристишие. Наред с нужни
и ненужни чужди думи (езикът
е жив организъм, невъзможно е
да не приемем и някои чужди-
ци, но кои?), киното, улицата,
“модерните” писатели нагло ни
натрапват и жаргон, който
скоро ще измести литератур-
ния български език. Например
споко, вм. спокойно, некви, вм.
някакви, ся, вм. сега, ми, вм.
ами, тва, вм. това, мноо, вм.
много, аре, кво ся, ме нерви, ми
се сговни...

Казал го е поетът:” От
руйни тонове какъв разкош!”

Преди три години в бр.11 на
в. “Словото днес” от 26
март,2009 г., на стр. 3, бе по-
местено Отворено писмо със
следното заглавие: “Да звучи
гневната тръба на български-
те творци!” Под заглавието
стоят имената на група
български писатели от Южна
България: Неделчо Ганев, Све-
тозар Казанджиев, Ганчо Ке-
речев и Стефан Начев. Наис-
тина гневната им реакция е
предизвикана от още по-гнев-
ната статия на писателя
Никола Инджов “Литературни
опити в Европейския клозет”.

Злободневната статия на
Никола Инджов, която с време-
то се превърна в исторически

документ на тревога от съзна-
телното толериране на пош-
лостта, замаскирана уж с “мо-
дернизъм”, бе отпечатана  на
22 януари, 2009 г. в бр.2 на в.
“Словото днес”. В нея поетът
открито цитираше “стихо-
творните опуси” на цинично-
бездарни, но послушни и от-
зивчиви изпълнители на чужда
воля, целящи да бъде  з а л и
ч е н а   б ъ л г а р с к а т а
п и с м е н о с т  ,  е з и к  ,
л и т е р а т у р а   и  к у л
т у р а .

 Тези  литературни “твор-
ци”, чиито “произведения са
обявени за образци на новата
българска литература” (в.”Сло-
вото днес”, бр.11), удостоява-
ни с престижни награди, пре-
веждани на десетки езици,
деформират представата за
“реалния образ на България,
представен като клозет в
брюкселския офис на ЕС”, как-
то сполучливо пише Никола
Инджов.

Народ, който не уважава
себе си и не бди за езика и
писмеността си, няма бъдеще.
За съжаление подложеният на
геноцид български народ, дове-
ден до пълно отчаяние от
факта, че е най-бедният в ЕС,
чиито жени не раждат по
същата причина, народ обезве-
рен, осъмващ всеки ден с по-
редна новина за корумпирани
политици и магистрати,
продължава да напуска не “оте-
чеството” (дума красива), а
“тази страна”, в която няма
работа, свястно образование,
няма живот. В България линее
не само селското стопанство
и икономиката, а и езикът ни,
на който са говорили сладко
нашите деди, съзнателно се
мърси и обезличава от същите
писачи, за които говори Нико-
ла Инджов. Нито СЕМ, нито
Народното събрание имат вре-
ме да се занимават със защи-
та на българския език и писме-
ност, а не си дават сметка
какви ще бъдат последствия-
та от това. Защото про-

блемът е не само морален, но
и дълбоко национален.

 Осмелих се да припомня на
СБП и на неговото ръководст-
во това Отворено писмо, пуб-
ликувано преди три години. В
него е цитиран член 3 от Кон-
ституцията на РБългария, гла-
ва първа, който гласи: Офици-
алният език в републиката е
българският. Господа писате-
ли, имаме неизпълнен дълг пред
българския език и писменост.
Няма по-страшно нещо от
мъртвите езици и ако незабав-
но не защитим нашия език,
обричаме го да влезе в семей-
ството на мъртвите езици.
Подписалите се преди три
години писатели под призива
“Да зазвучи гневната тръба на
българските творци” искат
следното:

1. ДА СЕ ИЗПОЛЗВАТ
ВСИЧКИ ЗАКОНОВИ МЕРКИ
ЗА СПИРАНЕ НА ПАГУБНИЯ
ПРОЦЕС НА ОМЪРСЯВАНЕ НА
БЪЛГАРСКИЯ ЕЗИК.

 2. ДА ВЛЕЗЕ НАЙ-СЕТНЕ В
ПЛЕНАРНА ЗАЛА   З А К О Н
Ъ Т    З А   З А К Р И Л А  на
БЪЛГАРСКИЯ ЕЗИК, който
отлежава ВТОРО ДЕСЕТИЛЕ-
ТИЕ в задния двор на парла-
мента.

 3. Да се вмени като
задължение на общините в
Република България всички
билбордове, реклами и други
публични комуникации да се
изписват най-напред на
български език, а след това
на английски, турски, гръцки
или румънски.

 4. СЕМ да засили своя кон-
трол над електронните и пе-
чатните медии за чистота-
та на родния език и за свеж-
дане до минимум на паразит-
ните, диалектните и буле-
вардните изрази и думи, как-
то и на чуждиците, доколко-
то това е възможно.

 5. В квотното разпреде-
ление на СЕМ да се включат
писатели и други радетели
на българския език.

*  *  *
Бих добавила, че всеки, кой-

то твърди, че не може да съще-
ствува закон за езика, е или
невежа, или родоотстъпник.
Бих добавила, че СБП незабав-
но трябва да поднови битка-
та за защита на езика и пис-
меността ни, защото това е
негова изконна мисия. Може да
се потърси съдействието на
учителите по български език и
литература, както и съмишле-
ници от МНП. Да кажем “стига”
на криворазбраната култура
на някои “полиглоти”! Искам да
гледам български филми, в ко-
ито уличният жаргон е сведен
до минимум.

Искам да чуя популярната в
цял свят американска песничка
за честит рожден ден, преведе-
на на български език. Искам да
чуя как децата и юношите на
България и народните предста-
вители в парламента говорят
правилно българския език и ни-
кога да не го бъркат с другите
езици, които учат, общувайки с
хората от Глобалното село.
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Григор ЧЕРНЕВ

Поради професия-
та ми и от любозна-
телност - черта, при-
добита по наследство,
съм обходил цяла
България. По диагона-
ла. По вертикала. По
хоризонтала. Всякак.
Знам ги всичките, или
хайде да не са всички-
те; повечето са природни и истори-
чески забележителности. Те са ми
носили не само познание, но и емоци-
онално приобщение и пречистване,
заради което всъщност продължа-
вам да ги търся.

Подбалканската жп линия е осо-
беното ми вълнение. След Златица и
Пирдоп се появява Розино с двете
кули - минарето и коминът на розо-
варната - знак, че навлизаме в Розо-
вата долина. Така е известна от
читанките и дай Боже отново да
оправдае името си...

Макар да се възхищава от “гюло-
ве и трендафили”, Иван Вазов стига
до река Стремска, а пък себе си
назовава Стремски в своя роман
“Нова земя”... Докато Захарий Стоя-
нов, разширявайки географските
очертания, въвежда друго име и
друго значение: “Долината на войво-
дите”. От где са дошли тия юнаци?
- пита се той. Не от крайдунавския
Русчук; нито от Татар Пазарджик и
Пловдив; още по-малко от равния
Чирпан; от делиорманския Разград,
или от голите бърда на Шумен...
Тяхното “котило” според Захарий са
“градовете и селата, които стоят
нанизани като мъниста все по една
линия, все по подножието на Стара
планина: Котел, Сливен, Шипка, Ка-
лофер, Карлово, Копривщица и т.н.”
Раковски, Левски, Каравелов, Бенков-
ски, Каблешков са пили “балканска
вода, размесена с букова шума”, а и
самият той е роден в “животворния
Балкан” - в Медвен.

Подробностите, изключенията и
уговорките тук са изпуснати - не е
по нрава на Захарий да се занимава
с това, но колко красиво и точно го
е казал - нанизани като мъниста!
Някога са били такива. И сега е също-
то...

 И така, ето ме в наше време, в
Габарево - село на тази жп линия.
Там ще има “Денят на Левски”, та са
ме поканили да говоря на тържест-
вото. В миналото, през 1869 г. там
Апостолът е основал таен револю-
ционен комитет. Това се е случило в
Джанановата къща, днес реставри-
рана и подредена като музей. Къща-
та е в дъното на голям двор, заст-
лан с калдъръм, ограден от високи
чемшири, сенчести дървета и хора в
лятната мараня... Какво да им кажа?

 Започвам със Захарий Стоянов.
Какво е пропуснал той, питам за
изброяването на “воеводските сели-
ща”. Явно е пропуснал вашето село.
А Габарево е мънисто в този наниз
- щом самият Левски е идвал тук,
щом достойни българи са се клели
пред евангелието, камата и пищова!
Освен това, казвам, и връзката с
другия земляк е видима. Неговото
родно място е на петнайсетина
километра от реката - и там, и тук
е същата. “То беше село Калофер -
пише Христо Ботев. Тъжни спомени
нахлуха в главата ми, щом превалих
баира и видях онези хубави къщи и
черкови, през които като змия се
измича бистрата Тунджа...”

Áúëãàðñêàòà

Ñâåòà Òðîèöà
ÀÂ‚ÒÍË, ¡ÓÚÂ‚, ¬‡ÁÓ‚ - “ËÏ‡Ú‡ √ÓÎÂÏË, Ò‡ Ó‰ÂÌË ‚  ‡ÎÓ‚Ó,
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ÎËÌËˇî.  ÓÎÍÓ Í‡ÒË‚Ó Ë ÚÓ˜ÌÓ „Ó Â Í‡Á‡Î «‡ı‡ËÈ —ÚÓˇÌÓ‚...

Колко вода е изтекла оттогава,
без да отнесе миналото със себе си!

Още от дете ме е учудвало стран-
ното струпване на тия градчета -
всяко едно на хвърлей място от дру-
гото - Карлово, Калофер и Сопот.

И техните светли имена:
ВАСИЛ ЛЕВСКИ,
ХРИСТО БОТЕВ,
ИВАН ВАЗОВ!

Вероятно е, а може да е законо-
мерно - че Тримата Големи са се
родили като “съседи”, видели са
слънцето на Балкана от еднакво раз-
стояние, едни и същи предания и
песни. Всеки от тях е могъща инди-
видуалност, значим сам по себе си,
дори не си приличат - освен по горе-
щото си родолюбие, макар че неряд-
ко се разминават. Въпреки това ние
мислим за тях заедно, като за едно
цяло. Едното име извиква другото,
другото второто, третото. И после
всичко си отива по местата. Това е
нашата Света гора, нашата СВЕТА
ТРОИЦА. Това са Карлово, Калофер и
Сопот заедно, неделими един от друг.

 Те явно са се познавали, остави-
ли са писмени свидетелства, за раз-
казите на други автори, а по-късно

и с изследователите им. Така че
имаме достатъчно пълна представа
за отношенията между Тримата
Големи. Например по линията Левски
- Ботев, разкрита най-добре от
Захарий Стоянов, е паметна тяхна-
та среща в Букурещ, при което те
дори за известно време са съкварти-
ранти, живеят заедно в една запу-
стяла воденица. Именно там те се
опознават по-добре, а Ботев в пис-
мо до Киро Тулешков споделя впе-
чатленията си така: “Приятелят ми
Левски, с когото живеем, е нечут
характер. Когато ние се намираме в
най-критическо положение, то той и
тогава си е такъв весел, както и
когато се намираме в най-добро
положение. Студ, дърво и камък се
пука, гладни от два или три деня, а
той пее и е все весел. Вечер, дорде-
то ще легнем, той пее, а сутрин,
щом си отвори очите, пак пее. Кол-
кото и да се намираш в отчаяност,
той ще те развесели и ще те накара
да забравиш всичките си тъги и
страдания. Приятно е човеку да
живее с подобни личности.”

Според Захарий Стоянов тогава
те са били “единомисленици” и “бъде-
щи огнени хора” и прибавя към това
блестящото си провидение: “Левски
бил нравствено тържество за Ботй-
ова”. Т.е. за родения в Калофер. Ро-
деният в Карлово е не просто зем-
ляк, а революционер и патриот, не
само сродна душа, а и посока за соб-
ственото му съзряване и усъвършен-
стване. Затова и покрусата от ги-
белта на Апостола отеква в сърце-
то на по-младия му събрат по страш-
на сила.

С “Обесването на Васил Левски”
Ботев пръв въвежда в поезията са-
можертвата, името и подвига на
безподобния си приятел. И този тра-
гичен величав реквием всъщност е
последното му стихотворение. След
него той няма да пише. Сякаш перо-
то му се прекършва. Така началото
става край, а този край ще се
превърне в друго начало - защото
Ботев може да е казал сбогом на
поезията, но още не е целунал Коз-
лодуйския бряг. А там ще го чака
Вазов - неговата лира ще го изпро-
води от Тихия бял Дунав до
безсмъртието...

Но ние сме още в зимния Букурещ
и младият Ботев имал намерение да
става учител в българското школо и
искал да държи сказка в читалището
“Братска любов”. Но се излъгал. Ако
се вярва на Захария, Левски също е
бил там, но не искал да бие на очи
и затова “скромно и сиромашки сядал
в най-затънтеното кьоше и се рад-
вал в душата си на тоя прогрес”.
Какъв прогрес? - ще попитате. Ами
на самото читалище, на хората,
които го изпълвали; на разпаления
оратор, чиято сказка била “полити-
ческа, със скрита революционна тен-
денция, за старото величие, за на-
стоящото робство и унизителното
положение на българския народ и
средствата за подобрение”.

Дойдохме си на думата, както
виждате...

Вазов и той е тук някъде. Запоз-
нава се с Ботев още през 1870 го-
дина в Браила, а малко преди това
среща за пръв път Левски, предре-
шен като италианец в Карнарския
хан. Тези паметни събития са опи-
сани в мемоарната му проза - в

“Неотдавна” и “Из кривините”. Изоб-
що сопотчанинът, който е наджи-
вял с много другите двама и е из-
брал литературата за свое попри-
ще, нерядко се връща към сенките
на Карловеца и Калофереца, вдъхва
им живот, издига ги като примери.
Левски се появява като персонаж в
повестта “Немили-недраги” - той
се крие от турците в къщата на
Баба Тонка, а хъшът Македонски
пресича заледения Дунав, за да му
занесе важно писмо. Апостолът,
наметнат с кожух, е седнал пред
един стол, претрупан с книги, хар-
тии, вестници, червен восък и дру-
ги писалищни потребности - и пише.
С няколко реплики с Македонски
притегля свещта към себе си и
почва внимателно да чете писмото
от Влашко.

Този епизод се изчерпва бързо и
явно не задоволява автора. Затова
той без колебание от повествова-
нието и в следващите страници
рисува с едри и ярки щрихи словес-
ния портрет на Апостола, където
се позовава на цитираното вече
писмо на Ботев от букурещката
воденица. Така тримата отново са
заедно, събират се в страниците
на книгата и това ми се вижда
знаменателно.

Със същия замах Вазов влиза в
портрета на Ботев - това пък е
сторено в повестта “Неотдавна”,
определена от самия него като “лич-
ни и исторически възпоминания”.

Браила, Галац, Бесарабия, хъшовски-
те кръчми и един човек с огнен по-
глед, който снове сред тях, отдаден
на великата си мисия!

Стихотворението “Радецки” (“Тих
бял Дунав се вълнува”) и “Той не
умира” (“На Волът сред пустинния
Балкан”) допълват тази картина.

 Колкото до Апостола-Дякон, то
неговата следа във Вазовите тво-
рения е още по-забележима. До-
статъчно е да споменем едно загла-
вие, за да стане ясна връзката,
която в случая ни интересува. По-
емата “Левски” от “Епопея на забра-
вените”. Без преувеличение може да
се каже, че именно нейните стихове
по неподозиран начин просветват
образи на Апостола в съзнанието на
поколения българи, възкресяват и
величаят неговото дело.

Така забравата става невъзмож-
на.
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Иван ГРАНИТСКИ

Стихосбирката на Иван Матанов
“Не споменавай морето” е явление
в съвременната българска лирика.
Сред вавилонското разноезичие и
нетърпимия рекламен шум, възди-
гащ обикновени ерзаци в ранг на
културни събития, много трудно се
процежда светлината на истинския
талант. Но има случаи, когато орга-
ничната, заредената с благородна
енергия творба проблясва като
мълния и привлича вниманието
дори на скучаещата публика. Тъкмо
такъв е случаят с книгата на Иван
Матанов. Тя съдържа няколко групи
творби, по парадоксален начин обе-
динени от динамиката на вътреш-
ните си противоречия и дисонанси.
Първият цикъл, наречен “Корали”,
представя поетическите видения на
авторовото съзнание, което се рее
над безкрайните морски простори,
прелита над Синеморец, Солун,
Атина, остров Тасос, Созопол, Ве-
неция; съзерцава гларусите, които
пишат с изящните си крачета, музи-
цира върху темата за мъртвия ко-
раб, обкичен с гирлянди; разговаря
с душите на непокорните бунтовни
мъже, превъплътени в образа на ле-
тящи риби...

Повелителят на интелектуални-
те бури Любомир Левчев неслучай-

Велин ГЕОРГИЕВ

Това е заглавие, което ме е съпровождало десе-
тилетия наред. Помня един разговор в самолет с
литературната критичка Елка Константинова, с коя-
то пътувахме за Полша в самото начало на септем-
ври 89-а. Тя ме попита над какво работя. Отговорих
й с това заглавие, а тя тутакси го одобри, като ми
каза, че предишната вечер е била у Блага Димитро-
ва. Тя я попитала с кого пътува за Полша и, назова-
вайки моето име, поетесата възкликнала: Много
добре. Това е един достоен човек...

Аз вече бях поставил началото на бъдещата си
книга. Обходил бях местата, които са запазили следите
на Апостола. И в Ловеч, и в Къкрина, и в Тетевен, и в
Троянския манастир, та из селца в Кюстендилско, къде-
то беше оставил иконописен портрет на светите братя
Кирил и Методий, създавайки революционен комитет в
село Ресилово край Дупница. Книгата се пишеше сама.
Аз бях завладян от делото на този невероятен бълга-
рин, на този български Исус Христос. Докато най-нео-
чаквано се озовах в околностите на Троян през зимата
на 1983 г. И една нощ написах стихотворението

“ЗЛЪЧНИ СТРОФИ” от
Тихомир Йорданов издаде
“МС” ООД. Авторът подна-
ся на читателите спретна-
то томче с “насметени бо-
дилчета”. Болезнени, но
правдиви сатирични стро-
фи е посветил авторът на
всекидневните ни тегоби и
страдания. Като например
в “Интелигент”: “Сега
разпъват магистрали./ А
ние, вече взели-дали,/ си
мислим как да се дотъ-
трим/ до следващата сут-
рин.” Или в “Оставки”: “Оставки на министрите
валят./ Така при дъжд таванът капе./ така след
кален, тежък път/ се сменят мръсните чорапи.”
Не вярвам в божества, но се придържам към
православието на правдата и към божествения
български език, който единствен може да изка-
же най-съкровените ми помисли и да ме отли-
чи като мислещо същество. Тези “Злъчни стро-
фи” са мой начин да обичам доброто, изповяд-
ва авторът.

“ВЯТЪРЪТ, С КОЙТО
НОЩЕМ ШЕПТЯ” от Ди-
митър Йовков е втората
поетична книга на автора,
който е историк по обра-
зование. За творческите
му изяви литературният
критик Кирил Попов пише:
“Когато чета стиховете на
Димитър Йовков, се убеж-
давам, че няма закъснял
дебют в поезията, щом е
успешен и показва твор-
ческа зрялост. Макар като
поет Йовков да е несрав-
ним, неговите изповеди напомнят най-добрите
традиции в съвременната българска поезия.
Той ни изправя  пред загадката на дългото си
мълчание с постигнатото като вътрешен ритъм,
сфумато втъкана в сюжета гледна точка, ана-
литична глъбина, умение да рисува реалността
откъм духовно осезаемите й страни... Свидни
за душата си времена и места поетът претво-
рява камерно, интимно, в метафорична светли-
на.” Издава ИК “РТА”.

“КАК ДА ЧЕТА
БЪРЗО И ДА ПОСТИГАМ
ПОВЕЧЕ” от Тони Бюзан
е четвъртата книга от лю-
бопитната поредица на ав-
тора за усъвършенстване
на ума. В наши дни инфор-
мацията ни залива от-
всякъде. За да оцелеем в
тази епоха на информаци-
онно претоварване, тряб-
ва да притежаваме умени-
ята да обработваме и пре-
сяваме тази информация
бързо. Тони Бюзан има
повече от 50 години опит в изследването и
разработването на успешни методи за скоро-
стно четене, а в тази книга са подбрани и син-
тезирани всички негови революционни техни-
ки за бързо усвояване на текстове. Ако следва-
те съветите и практикувате начините на чете-
не, не само ще обработвате много по-бързо
информацията от всичко прочетено, но ще по-
добрите способността си да запомняте дълго-
трайно, отбелязват от “СофтПрес”.

“КАК СЕ РЕАЛИЗИРАТ
ДОБРИТЕ ИДЕИ” от Скот
Белски излиза от “Изток-
Запад”. Както се казва в
прочутата фраза на Томас
Едисон: “Геният е един
процент вдъхновение и 99
процента пот!” За креа-
тивния ум вдъхновението
идва лесно. Ала в какво
се състоят останалите
99% до осъществяването
на идеите? Тази книга
предлага прагматичен
набор от прозрения и
съвети, почиващи на дългогодишно изучаване
на поведението и уменията на онези, които са
успели да осъществят идеите. Целта на автора
е да разгледа фантасмагоричните представи
за същността на креативния процес и да ги
приземи на човешко ниво. Когато анализира-
ме подробно как най-успешните творци, пред-
приемачи и бизнесмени наистина осъществя-
ват идеите си, се оказва, че “да имаш идея” е
само малка част от процеса...

Ìàãè÷åñêàòà
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„Не споменавай морето” - нова
стихосбирка на Иван Матанов

но определя поезията на Иван Ма-
танов като взривно спокойствие,
притаено в духовните скривалища
на любовта и свободата. Драматич-
но силен и въздействащ е цикълът
“Мама спи”. След стихотворенията
на великия Александър Геров, по-
светени на майката, отдавна съвре-
менен български поет не е създа-
вал толкова силни и разтърсващи
стихотворения.

Съвършено лишен от самолюби-
ето на суетното фриволничене, Иван
Матанов разговаря в новата си кни-
га с духовете на големи български
поети, които, след като отпътуваха
за страната на отвъдните сънища,
откриха светлината на вечния Из-
ток. Пред нас оживяват Христо Фо-
тев, Николай Кънчев, Александър
Геров. Мотиви от тяхната поезия са
имплицитно втъкани в лирическата
визия на Иван Матанов. Това са ди-
алози на шепота, на дискретното
внушение, на пастелната зарисов-
ка. По начало характерен белег за
лириката на Иван Матанов е при-
глушената и завоалираната тонал-
ност.

“Всичко което помня/се побира в
една сълза” - твърди авторът и гра-
ди своето лирическо мироздание уж
с обикновени думи и ненатрапчиви
сравнения. Но естетическият резул-
тат е  удивителен - от тези духовни

кули струи магическата светлина на
добротворното, състрадателното,
милосърдното, благородното, свето-
зарното...

Лирическата сбирка на Иван
Матанов “Не споменавай морето” е
своеобразна легитимация на истин-
ската поезия, позабравена във вре-
мето на днешното тържество на
чалгата, ерзаца и всепроникващата
простащина. Тази книга ни връща
към проверената традиция на висо-
ката българска поезия, емблемати-
зирана от поети като Александър
Геров, Христо Фотев, Валери Пет-
ров, Любомир Левчев, Станка Пен-
чева, Лиляна Стефанова и Петър Ка-
раангов.

Рецитал

Време за апостоли

Тези летни дни през февруари
изведнъж се свършиха най-после.
Между боровете белокоси
тъничка пъртина си прокарвам.
И към манастира път намерил,
мисля се за Дякона,
за този,
който мина по пътеки кози,
за да повали една империя.
И попадам в стаята, в която
ме стъписват неговите вещи.
И очи в очи се с него срещаме...
Откъде и закъде, приятелю...
Той ме пита.
Дяконе, прости ми.
Дяконе,
от Къкринското ханче
ида.
Вятърът плета прескача,
че навън, Апостоле, е зима...
Вещите докосвам с плахи пръсти.
И потомъкът му в мен се буди.
А пък той ме гледа и се чуди.
Сигурно ме мисли за поп Кръстьо.

После тръгвам сам през планината.
С бялата вихрушка се загръщам.

Зимата, Апостоле, е същата.
А над мен е клупът на Луната.

Поетична потеря

Не имитирах неговия
живот. Живеех себе си.
Вграждах се в своето вре-
ме, потъвайки в неговите
легендарни дири. А стихо-
вете ме навестяваха в по-
лунощ и записвах в бележ-
ника си ту: “Не съм дошел
при теб да пия/ троянска
сливова ракия,/ балкански
гордочел градец”, ту заста-
ваше заглавието пред мен
като летва за висок скок. И
си давах сметка: “Каквито
и думи да кажеш,/ едва ли
ще сепнеш с тях някого./
Върви подир своите мира-
жи./ Пътувай и ти като Дя-
кона./ Че всякакви лидеро-
мании/ на хората скъпо са коствали./ Щом има народни
душмани,/ то време е пак за апостоли...”

Ето така се раждаше тази тънка книжица, която по
обем се родее с Тефтерчето на Левски. И когато най-
сетне стъкмих на малки листчета въпросната книга,
помолих моя приятел Георги Ралчев да подвърже този
малък ръкопис в неговата печатница. Той тутакси се
захвана с това, след което погледна миниатюрния ми
ръкопис и пожела да го прочете. На един дъх премина
по страниците на стихосбирката. Погледна ме и попита:
А оттук нататък? Отвърнах му, че ще влезе в архива ми.
Тогава той отсече: Аз ще я издам...

И си устоя на думата... А художникът-поет Георги
Трифонов (светла му памет!) направи прекрасни илюс-
трации и аз реших, че това е моят по-етичен атестат и
пред Него, и пред моя Народ, и пред моето Време,
което също има нужда от апостоли...

На 18 февруари от 17 часа от капрата на Файтона
ще зазвучи моят авторски рецитал.

Тук авансово за читателите на ДУМА е първото сти-
хотворение.

Не поставяй условия.
А готви се.
По мръкнало
обърни гръб на Ловеч.
И поемай за Къкрина.

Ще те срещне Латинеца.
Ти ще чакаш поп Кръстю.
И от тази гостилница
ще поемеш към Кръста -
към самото Разпятие,
за да кажат:
Возкресе...

Че република свята
се създава нелесно.
В наши дни, пък и после
са потребни апостоли.

ПоемаНЕ
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толичната га-
лерия “Сезони”
представя из-
ложба на ху-
д о ж н и ч к а т а

Графичните й творби може
да се видят до 26 февруари
в София

C
Йорданка Радева, по-
зната на ценителите на
изкуството с изящните си
и изпълнени с носталгия
графични отпечатъци.
Изложбата, озаглавена
“Емоции”, продължава
до 26 февруари в арт са-
лона на ул. “Кракра” 2А.

Йорданка Радева
(1944-2011) ще остане в
историята на изкуството
като майсторка на неж-
ни, деликатни и ефирни
пейзажи и композиции с
фигури, характеризира-
щи се с финес и без из-
лишни щрихи. Това се разпознава и в живописните й
творби, отново показващи финия и нежен колорит на
художничката. Тя улавя красотата, романтиката и есен-
цията на човешкия дух във вдъхновяващо чувствените
си произведения, отбелязват организаторите.

Радева е родена в Пловдив. Завършила е Художе-
ствената академия в София, специалност графика при
проф. Евтим Томов. До 1994 г. работи като моден ди-
зайнер, изявява се и като живописец. Има девет само-
стоятелни изложби и редица участия на графични
биеналета в България, Германия,  Унгария, Италия,
както и в българо-японския проект “Изток-Запад”. Йор-
данка Радева е носителка на награда за цялостен

принос в секция “Графика и илюстрация” на СБХ на
годишната изложба “Графика малък формат” през 2009
г. Нейни творби са притежание на много галерии в
страната, на държавни и частни колекции в Канада,

Австралия, Бразилия, Германия, Русия, Япония, ЮАР,
Франция и Белгия.

огомил Арсов излага
свои творби до 20 фев-
руари в столичната га-
лерия “Пагане” на ул.

Съвместната изложба “Измерения” на Тома
Ненов (скулптура) и Уляна Ненова-Тодоро (жи-
вопис) продължава до 19 февруари в галерия
“Лик” на ул. “Лайош Кошут” 37.

Експозицията представя нетрадиционно виж-

Изложба на Петя Илиева е
подредена до 18 февруари,
понеделник, в галерия “Икар”,
ул. “Бачо Киро” 26-28, бизнес
център “Платинум”.

Авторката е завършила На-
ционалната художествена гим-
назия “Илия Петров”, има ма-
гистърска степен по живопис и
естетика във Великотърновския
университет при проф. Н. Рус-
чуклиев. Специализирала е
реставрация на стенопис във
Виена.

Носителка е на първа награ-
да за студентска живопис, на
награда за живопис на фонда-
ция за християнска архитекту-
ра “Никола Фичев-Захари Зо-
граф”. Петя Илиева има само-
стоятелни изложби в България,

Картини на Петя Илиева в „Икар”

Духовни измерения20 приказни платна
на Богомил Арсов

Страницата подготви Надежда УШЕВА

Б
“Кричим” 2 (в пасажа).

Визуално присъстващите
двадесет живописни платна
потапят зрителя в една непо-
вторима и вълнуваща приказ-
ност от обра-
зи и герои,
влюбени в
живота. Май-
сторски по-
л о ж е н и т е
съчетания от
цветове, как-
то и ориги-
налната де-
формация на
фигурите по-
казва силата
на неговия
талант, отбе-
лязват от га-
лерията.

Авторът е
роден през
1970 г. в Со-
фия. Рисува в
н а и в и з ъ м .

е нашата истинска същност, отбелязват худож-
ниците. Според тях може да видим невероятни
пейзажи, хармоничен и светъл цвят, искрящ като
хиляди слънчеви лъчи, концентрирани в скъпо-
ценен камък. Цветовете помагат да се изрази и
разбере духът на тази креативна енергия и с
тяхната игра постигаме самосъзнание, което ни
изпълва с поетична радост.

Посланието на изложбата е за новото време,
новата епоха, в която влизаме, за петото изме-
рение, в което вече живеем. Адресирано е за
хората, които чувстват и виждат новите енергии.

дане за нашата духовна реалност. Вътрешни
пейзажи на нашето подсъзнание. Мечти за кра-
сота, мир и познание.

Във водовъртежа на всекидневието и пред
стената на трудностите в нас се отваря прозо-
рец, който гледа към един перфектен свят и това

Галерия „Сезони”
представя
Йорданка Радева

Галерия „Сезони”
представя
Йорданка Радева

Галерия „Сезони”
представя
Йорданка Радева

Галерия „Сезони”
представя
Йорданка Радева

Галерия „Сезони”
представя
Йорданка Радева

Има 17 самостоятелни излож-
би и участия в редица общи.
Притежание на негови карти-
ни са много колекционери
както в страната, така и в
САЩ, Франция, Южна Корея,
Гватемала, Гърция, Ирландия,
Канада, Великобритания и
други страни.

Австрия, Украйна, както и учас-
тия в повече от 50 национални
и международни експозиции.
Има участие в представителна

изложба на българското изку-
ство във Венецуела. Изяви в
много международни пленери
в Европа, Азия и Африка.
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“Кантус фирмус” и Класик ФМ радио представят
тринадесетото издание на Европейския музикален
фестивал, който е част от културния календар на
Столичната община и се провежда под патронажа на
Йорданка Фандъкова, кмет на София, и министър
Томислав Дончев. По традиция фестивалът ще пред-
стави ярки имена от европейската и световната кул-
турна сцена. Ще вземат участие над 500 изпълнители
от 10 страни. Програмата предлага 16 събития, които
ще обогатят столичния културен живот от края на
февруари до 13 юни, научи ДУМА от Ирена Данкова.

За пръв път у нас, в рамките на форума, ще гос-
тува Симфоничният оркестър на Москва “Руска фил-
хармония”. Елитният състав от 90 души ще свири под
диригентството на Дмитрий Юровски, а солистка ще
бъде изявената наша пианистка Пламена Мангова.
Сред акцентите на фестивала са също концертите на
квартет “Лютославски” (Полша), на американския тром-
петист Рекс Ричардсън, на изгряващата цигулкова
звезда Елин Колев с Оркестъра на Класик ФМ радио
в подцикъла “Концертмайсторите”, на Камерния хор
към Харвардския университет, на джаз-трио “Солеа”
(Германия).

Ричард Клайдерман отново избра Европейския
музикален фестивал за поредното си представяне у
нас. Концертът на прочутия френски пианист е на
5 април в зала 1 на НДК. Фестивалът ще отбележи
80-ата годишнина на диригента проф. Емил Янев с
концерт с участието на Младежка филхармония “Со-
фия” и солистка именитата цигуларка Мила Георгие-
ва. В навечерието на Възкресение Христово в Аулата
на Софийския университет ще бъде изпълнен “Матеус
Пасион” от Й. С. Бах с участието на изявения австрий-
ски тенор Виргил Хартингер. В програмата на фести-
вала е включен и рецитал с музика от полски компо-
зитори на пианиста Людмил Ангелов. Фестивалът
започва на 27 февруари с концерт на млади солисти
от Националното музикално училище “Л. Пипков” в
София, лауреати на международни конкурси.

Европейският музикален фестивал се провежда
също във Варна и Пловдив със съдействието на об-
щина Пловдив, община Варна и музикална агенция
“Елит мюзик”.

Ðóñêàòà ôèëõàðìîíèÿÐóñêàòà ôèëõàðìîíèÿÐóñêàòà ôèëõàðìîíèÿÐóñêàòà ôèëõàðìîíèÿÐóñêàòà ôèëõàðìîíèÿ ãîñòóâà íà ãîñòóâà íà ãîñòóâà íà ãîñòóâà íà ãîñòóâà íà
Åâðîïåéñêèÿ ìóçèêàëåí ôåñòèâàëÅâðîïåéñêèÿ ìóçèêàëåí ôåñòèâàëÅâðîïåéñêèÿ ìóçèêàëåí ôåñòèâàëÅâðîïåéñêèÿ ìóçèêàëåí ôåñòèâàëÅâðîïåéñêèÿ ìóçèêàëåí ôåñòèâàë
Тринадесетото издание
на престижния форум ще
представи 15 концерта
от 27 февруари до 13 юни

“Руска филхармония”

Ричард Клайдерман

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Квартет “Лютославски” (Полша)Билети за концертите от Европейския музикален
фестивал в София може да бъдат купени от касата на
“Кантус фирмус” във фоайето на зала “България” и
онлайн на www.ticketsbg.com.

Знаменитият Цирк дьо солей отново ще госту-
ва в България по покана на “София мюзик
ентърпрайсис” - този път с още по-мащабен и
уникален акробатичен спектакъл. “Алегрия”, пле-
нил сърцата на над 10 милиона зрители по света,
ще има пет представления в “Арена Армеец Со-
фия”. На 20 септември от 20 ч., на 21 септември
от 16 и 20 ч., на 22 септември от 14 и 18 ч., научи
ДУМА от Ивайло Петков.

При основаването си през 1984 г. Цирк дьо
солей се състои от 20 артисти. Днес трупата пре-
доставя на публиката висококачествено артистич-
но представление. Компанията вече наброява
5000 души, от които 1300 са артисти от 50 държа-
ви. Цирк дьо солей е зарадвал повече от
100 милиона души в 300 града в 40 държави на
6 континента. Щабът му се намира в Монреал,
Канада. Трупата е носител на редица престижни
награди, сред които “Еми”, “Драма деск”, “Бамби”,
“Ей Си И”, “Жемо”, “Феликс” и “Златната роза на
Монтрьо”.

Синоним на испански за въодушевление, ве-
селие и ликуване, това е “Алегрия”. Спектакълът
е представен от международен екип, включващ
55 акробати и музиканти от 15 държави. “Алег-
рия” е уникално шоу в бароков и оперен стил с
пищни костюми, оригинална музика на живо и
главозамайващ декор, който допълва удивител-
ния атлетичен и артистичен спектакъл. Резултатът
е неповторимо съчетание от акробатични уме-
ния, сила и бързина, комбинирани с елегантно и
ефирно изпълнение.

“Алегрия” представя спиращи дъха акробатич-
ни номера като въздействащия “Синхро-трапец”
или енергичния “Въздушни лостове”, където
дръзките играчи на трапец “летят” покрай люле-
ещите се на повече от 12 метра над сцената
въжета. Представете си двама изключително
гъвкави акробати, които съживяват монголското
акробатично изкуство, и артисти, боравещи с
пламтящи ножове около телата си в ритмичния и
опасен Танц на огнените ножове.

Енергията на младостта е представена в
бързия “Пауър трак” - брилянтно синхронизирана

Цирк дьо солей се завръща у нас с
пет представления на „Алегрия”

хореография със
скокове от
трамплин, който
е магически
скрит под сцена-
та. В номера с
руските лостове
артистите “ле-
тят”, премятайки
се и приземя-
вайки се на гре-
ди, широки едва
10 см, поставени
върху яките ра-
мене на “прихва-
щачите”.

Билетите за
спектаклите на
Цирк дьо солей
са на цени от 40 до 110 лева. Всеки от спектакли-

те в “Арена Ар-
меец София” ще
бъде с лимити-
ран капацитет
до 5000 души.
Билетите вече
се продават на
касата на “Аре-
на Армеец Со-
фия”, касата на
Тикетпро в Би-
летния център
на НДК, онлайн
на адрес
www.ticketpro.bg,
касите на Тикет-
про България и
неговите пар-
тньори, както и в
музикални мага-
зини в София,
Пловдив, Бургас,
Велико Търново,
Плевен, Варна.С
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Български майстори на танца
покоряват Южна Америка

Български майстори на тан-
ца ще покоряват Южна Амери-
ка. Професионалната танцова
формация на “Мастърс ъв дъ
денс” и музикантите от Арт
мастърс бенд ще представят
своето грандиозно шоу “Сила-
та на България” в столицата на
Парагвай Асунсион. Там в на-
чалото на март предстои да
бъде открит Парагвайско-
български културен център. По
този повод по инициатива на
Министерството на образова-
нието и културата и Министер-
ството на вероизповеданията
на Парагвай предстоят поре-
дица от инициативи, с които ще
се популяризира българската
култура.

В продължение на една
седмица “Мастърс ъв дъ денс”
и Арт мастърс бенд ще вземат
участие  в различни събития.
Уникалното шоу на Майстори-
те на танца вече покори френ-
ската публика, а сега и южно-
американците ще имат удовол- С
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ствието да се насладят на
българската фолклорна съкро-
вищница. Спектакълът предста-
вя танци и музика от различни
фолклорни области на Бълга-
рия, както и стилизиран фолк-
лор и дръм шоу.

В основата на това култур-
но събитие е една истинска
българка - Фиданка Василева,
която е родена в Перник. Съна-
родничката ни се бори за доб-
рото име на България по света

и се стреми по
възможно най-доб-
рия начин да запоз-
нае хората в Пара-
гвай и в цяла Латин-
ска Америка с непо-
вторимата българ-
ската култура, фолк-
лор и традиции, на-
учи ДУМА от Ани
Николова.
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Съществуват велики истории за на-
ции и държави, за герои и властващи. Но
ненаписаната история на Медея и Язон,
двама бегълци и политически убийци,
вплетени в мъчителната връзка на при-
вличането и отхвърлянето, на желанието
да притежаваш и управляваш, е центърът
на това представление. Днес, когато раз-
говорът с Медея вече трябва да е при-
ключил, за нас, които вече знаем всичко,
нейното мълчание е напълно нова исто-
рия. История за мъчението да бъдеш
вместилище на мъчителния нагон за
властта. Когато днес изричаме името й,
три хиляди години и един ден по-късно,
изричаме не само името й, а и времето,
самотата, историята на пътуванията и
загубите, на ужасяващата страст, пътува-
нето по ръба на бръснача, когато всяка
мисъл се превръща в стрела и раните
никога не зарастват. Ние влизаме в ней-
ната самотна градина, където нито едно
дете няма да играе повече.

Какво толкова ни вълнува днес и пра-
ви тази история толкова жива и вдъхно-
вяваща? История, пренаписвана, изрису-
вана, изговорена и изпята безброй пъти,
но съдържаща винаги един мотив - же-
ланието да побеждаваш и подчиняваш.
Нагонът за власт, възможността на чове-
ка да се домогва до властта във всякакъв
смисъл и пораженията, които това нана-

„ИКАР 2013” Градината на Медея
ся на останалите човеци, седи в сърцеви-
ната на Медея. Така режисьорът Петър
Денчев оправдава решението си да на-
прави своята “Медея” на сцената на Дра-
матичен театър “Сава Огнянов” - Русе.
Спектакълът е изграден по текстове на
Еврипид, Жан Ануи и Теодор Драйер, в
които са вплетени и стихове на Йосиф
Бродски. Мариана Крумова е Медея,
Косьо Станев е Язон, Ясена Господино-
ва е Главка, Петя Венелинова е Дойката,
Иля Пепелянов е Вестителят, а Борислав
Веженов е Егей. Сценографията е на
Виолета Радкова, костюмите са дело на
Теодора Лазарова, хореографията е на
Марин Удварев.

Медея на Мариана Крумова е дива
червенокоса хиена, прилична на въглен
върху мокра земя. Нейната Медея е бо-
рец за спасение на правдата, любовта и
ценностите. Нарушеният ред трябва да
бъде поправен. Грехът трябва да бъде
овъзмезден, предателството наказано,
болката - победена. Защото Медея не
може да живее в свят на лъжа и наруше-
ни идеали. Затова не вижда смисъл в
този свят и избира смъртта. Първо на
виновните, а после - и своята. За изпълне-
нието си на ролята на Медея Мариана
Крумова е номинирана в категорията
“Водеща женска роля” за наградата на
САБ “Икар 2013”.Мариана Крумова в ролята на Медея
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Тайните на живото
предаване

Начало на
предаването

- Албена
Михова в
сцена от

спектакъла
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реди години в една ран-
на пролетна утрин,
пътувайки по северната
дъга на Околовръстния

ППППП

Режисьорът Боил Банов наднича в кухнята на една
телевизия чрез „Досието на една Ж” от Петър Маринков

път, забелязах в далечината
огромно тъмно петно, което
покриваше асфалта. Като на-
ближих, видях, че то всъщност
прелива в жълто, зелено и ка-
фяво и се движи. Трябваше
съвсем да приближа, за да
открия, че това са хиляди жаби
- големи и малки, които преко-
сяваха платното. Поколебах се
дали да спра или да про-

Страница на
Светлана ПАНЧЕВА

Звукооператор и водещ
в творчески разговор -

Албена Михова и
Герасим Георгиев-Геро,

в сцена от спектакъла

Раждането на
ексклузивна
новина - Сава
Драгунчев,
Герасим
Георгиев-Геро
и Стефан
Щерев-Чечо

дължа, но един ТИР профуча
край мен и отвори широка
диря в жабешкото преселение.
Ускорих с оправданието, че
колкото по-бързо и по-близо го
следвам, толкова по-малко
жертви ще оставя след себе си.
Можех обаче да спра, да из-
чакам, да дам шанс, макар и
само на няколко жабчета, да
оживеят. Ако имах и най-мал-

ката надежда, че след
мен щяха да спрат и други, щях
да го направя. Нямах, но и не
опитах. След време написах
пиесата “Досието на една Ж”,
която, за да облекча малко от
малко гузната си съвест, посве-
щавам на всички загинали по
пътищата на родината жаби.
Така драматургът Петър Ма-

ринков обясня-
ва подтика да

напише пиесата си “Досието
на една Ж”.
Абсурдната среда на телеви-
зията, погледната откъм неви-
димата й страна. Страсти, га-
фове, любов, амбиции, мръсни
номера - това е само част от
всекидневието на телевизио-
нерите. Пиесата показва неща-

та от кухнята на телевизията,
как “отвътре” се случват такъв
тип предавания. Манипулира-
нето на зрителите и начините,
по които то се прави, е темата,
заради която се влюбих в “До-
сието на една Ж”, добавя от
своя страна режисьорът на
спектакъла, който се играе на
сцената на “Сълза и смях”,
Боил Банов. Зад загадъчното
“Ж” в заглавието на пиесата
всъщност се крие само една
жаба, но не една от онези,
пресичащи пътя, а проста мал-
ка зелена жаба, доскоро насе-
лявала банята на местна кабе-
ларка. “Телевизията”, ако въоб-
ще е възможно да се нарече
така помещението в порутения
частен дом, собственост на
разведена двойка, едва крета
и отчаяно се нуждае от ексклу-
зивна новина. Каналът има
един-единствен водещ, един
звукооператор и един опера-
тор - щуро семейство от бивши
съпрузи (в ролите Герасим Ге-
оргиев-Геро и Албена Михова)
и също бившият свекър (в ро-
лята Кирил Кавадарков). Дока-
то водещият Герасим Георги-

ев-Геро води предаването по
бельо и пантофи, звукоопера-
торката на Албена Михова се
подкрепя с водка в кухнята,
изпълняваща функцията на
апаратна. При това положение
рекламодателите, както и ряд-
ко включващите се в шоуто
събеседници, се отказват от
участие в “гръмотевичното”
шоу, носещо гръмкото загла-
вие “Погнуса и гняв”, което от
своя страна предизвиква спо-
радични, но бурни скандали в
телевизионното семейство.
Съдбата обаче е по странен
начин благосклонна към тях,
като довежда в студиото един
потенциален самоубиец (Сте-
фан Щерев-Чечо), а след него
и убиец (Сава Драгунчев). И
така като че ли на хоризонта
се очертава жадуваната екс-
клузивна новина.
Хуморът в това представление
е и специфичен, и горчив.
Също като действителността,
която озъбено наднича зад
гърбовете на героите.
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Собственикът на няколко заведения
у нас Маурицио Феррери разказва
за ресторантьорския си бизнес

За италианската
кухня - с любов

Интервю на Мария НИНОВА

Маурицио ФЕРРЕРИ е роден в Каникати, Сицилия. По
образование е макроикономист и експерт по марке-
тинг. Член е на Италианското сомелиерско дружество
и на Международния институт за дегустация и анализ
на напитки. Живее в София от 1990 г., когато идва
като макроикономист и експерт по внедряването на
европрограми. Внася хранителни продукти от Италия.

Èòàëèàíñêèÿò âêóñ
äîïàäà íà õîðàòà íå
ñàìî â Èòàëèÿ,
íî â öåëèÿ ñâÿò

‘
‘

Книгата “Масата е пряк път”

В кухнята, където е
неговото царство

 Г-н Феррери, собстве-
ник сте на няколко итали-
ански ресторанта у нас.
Какви рецепти предлагате?

- Има регламент от Евро-
пейския съюз какво е пица,
какви продукти трябва да има,
как трябва да изглежда и
каква трябва да е на вкус.
Нито аз, нито някой може да
казва: “Моята пица е ориги-
нална”. Когато предлагам
дадено ястие обяснявам, че
го правя по рецепта на ЕС.
След което не може един
клиент да дойде при мен и да
каже, че пастата например е
отвратителна. Клиентът пре-
ди това следва да знае каква
точно трябва да бъде тя. Дали
се харесва или не, е нещо
лично, което, разбира се, е
много важно, но може да се
случи едно заведението да
прави една перфектна паста,
а хората да не я харесат.

Същото е и с виното. По
принцип има вина, които са
по-леки за пиене - “Мерло”,
“Каберне”. Друго е да се пра-
ви вино с характеристиките
на региона. Подобно вино
притежава определени каче-
ства и ако хората нямат из-
граден вкус, няма да го оце-
нят както трябва. Случвало ми
се е да извадя бутилка с едно
от най-хубавите вина в Ита-
лия и клиентът да не го харе-
са.

 Защо се получава
така?

- Повечето хора не са
подготвени да преценяват
различните видове храна и
напитки. Моята цел е да им
покажа как трябва да се оце-
нява храната и в момента
работя в тази насока.

Хората, които се занима-
ват с кулинария е редно да
знаят, че най-популярната
кухня в света в момента е ита-
лианската. Не го казвам, за-
щото аз съм италианец, а
защото наистина е така -
пица, спагети, лазаня, тира-
мису всички ги обичат.

Ако попитате за 2-3 ястия
от френската кухня, която има
славата на хубава и популяр-
на кухня, едва ли ще получи-
те отговор. В същото време
при разходка из София може
да се види колко много ре-
сторанти предлагат италиан-
ска кухня. В случай, че
потърсите някой френски ре-
сторант, ще откриете два-три,
но те не са толкова популяр-
ни и хората не ги посещават
масово. В Китай, в Африка, в
Америка навсякъде ще наме-
рите пица. Това означава, че
италианският вкус допада на
хората не само в Италия, но
в целия свят.

 Как се постига подоб-
на популярност?

- Ястията са лесни за при-
готвяне. По-евтини и здраво-
словни. Средиземноморският
начин на хранене е открит за
света от един американец,
който  живеел в Южна Ита-
лия. Той вижда, че там често
има хора на 90-100 години. И
започнал да си задава въпро-
са как е възможно да се по-
стига такава продължител-
ност на живота.

След анализа, който той

прави, разбира, че това се
получава, защото там се хра-
нят балансирано, не се пре-
калява с нищо и има различ-
ни видове храна. Една пица
съдържа всичко необходимо
за организма - брашно, зе-
ленчуци и месо.

 Предвиждате програ-
ми, с които да изнасяте
лекции пред журналистите
у нас как точно трябва да
оценяват храната и напит-
ките. Откога смятате да
започнете?

- Възнамерявам тези про-

грами да започнат от месец
март. Предвиждам 6 урока,
които да изградят цялостна
визия за храната и напитките.

Програмите ще организи-
раме съвместно с Търговска-
та камара. Можем да ги про-
ведем в някое от моите заве-
дения, защото все пак после
е редно да се направи дегу-
стация, да се покаже това,
което ние говорим на теория.
Организираме тези програми
за журналисти просто, за да

се знае какъв е стан-
дартът за храните и
напитките. После
всеки пак може да
има мнение дали
харесва кухнята или
не, но вече ще е
запознат със стан-
дарта, на които тя
отговаря.

 Носител сте
на награда за най-
добър италиански
готвач - посланик
на италианската
кухня по света за
2012 г. Разкажете
за нея.

- Тя е под патро-
нажа на президента
на Италия Джорджо
Наполитано и е
създадена в Универ-
ситета по вкуса в
Перуджа. Перуджа е
един от най-старите
и най-традиционни-
те региони в Италия
- Умбрия, където има
традиции в хранене-
то. Всяка година там

се провежда конкурс за най-
хубав зехтин и наградите са
известни като оскарите за
зехтина.

Наградата за най-добър
готвач - посланик на итали-
анската кухня, е част от тези
традиции. Миналата година

стигнах финала като предста-
вител от България, имах кон-
куренти от Лос Анджелис,
Манчестър, Лондон. Накрая
наградата дойде тук, в София.
Тя е много престижна. Инте-
ресното за нея е, че няма
строги критерии при нейното
определяне. Всяка година е
различно. Конкурсът се
състои от дискусии, демонст-
рират се рецепти, готови яс-
тия, дегустират се. Това са в
известен смисъл относителни
неща, поради което критери-
ите не са строго уточнени.
Има комисия, която следи за
представянето на всеки.

Аз самият не очаквах това
признание за себе си. Трябва
да бъда честен - този конкурс
е свързан с търговията и е
спонсориран от търговци на
зехтин. Предполагах, че ще
изберат някоя страна като
Франция или Щатите.

 А не България...
- Не. Колкото и да обича-

ме България, тя е една малка
страна. Когато казаха моето
име, бях много изненадан и
още не мога да повярвам.

 Вие сте автор и на

книгата “Масата е пряк
път”. Какво ви накара да я
напишете?

- Тази книга съдържа ита-
лиански рецепти със сицили-
ански привкус. Има рецепти,
които са традиционни. Сици-
лианската кухня е характер-
на със своите особености и
заради това съм се постарал
рецептите да ги отразят.
Нещо повече - всяка област в
Сицилия има различни кули-
нарни традиции и аз съм се
стремил да покажа повечето
от тях с конкретни примери.

 Кажете някой.
- Например аз правя “Ка-

поната” както трябва да е -
със зеленчуци. В моя район
на Сицилия, областта Агрид-
женто, тя се прави точно така.
В друг район, Палермо, на-
чинът на нейното приготвяне
е различен. Така се стига до
различни истории. Идва в моя
ресторант човек от Палермо,
хапва една “Капоната” и вед-
нага казва: “А, тя не е ориги-
нална!?”

Това обаче изобщо не е
вярно. Защото в Палермо
капонатата се приготвя по
съвсем друг начин. Но за да
прецени това, човек трябва да
познава кулинарията, да е
наясно с нейните тънкости.

Ние, италианците, сме
традиционалисти. Хората си
мислят, че ако едно ястие не
е приготвено по начина по
който майка им го е правила,
то вече не става за ядене.

Истинският професиона-
лист обаче следва да преце-
нява правилно. Той не бива
да се води от собствения си
вкус, а да познава стандарти-
те, на които едно ястие е
необходимо да отговаря. За-
ради това смятам, че специ-
ално журналистите, които
пишат за кулинария, трябва
да имат знания преди да   се
изказват по темата.

 Занимавате се и с
внос на кафе.

- Преди не правех търго-
вия, но много ми липсваше
италианското кафе. Когато
дойдох в България, започнах
да внасям кафе за себе си.
Впоследствие, щом някой при-
ятел ме помолеше за пакетче
кафе, аз винаги го черпех. Те
оставаха много доволни - така
започнах да внасям италиан-
ски продукти в България.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Позиция Точката над И-то

Ú‡ ÒÚÓÎËˆ‡. » Í‡˜‚‡Ú ÍÎËÔÓ‚Â,
ÓÚ ÍÓËÚÓ ÒÂ ‚ËÊ‰‡, ˜Â Ì‡ ÛÎËˆ‡-
Ú‡ Ò‡ ËÁÎÂÁÎË ÏÌÓ„Ó ÔÓ‚Â˜Â
„‡Ê‰‡ÌË ÓÚ ÓÌÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ÔÓ-
Í‡Á‚‡Ú ÚÂÎÂ‚ËÁËËÚÂ. “ÓÎÍÓ‚‡
Ì‡Ó‰, ÍÓÎÍÓÚÓ ËÏ‡ Ì‡ ÏËÚËÌ-
„ËÚÂ ÒÂ˘Û ‚ËÒÓÍËÚÂ ÒÏÂÚÍË Á‡
ÚÓÍ‡ Ë Ô‡ÌÓÚÓ, ÌÂ Â ËÁÎËÁ‡Î Ë
Ì‡ ¿ÔËÎÒÍÓÚÓ ‚˙ÒÚ‡ÌËÂ, ÓÚ·Â-

Иво АТАНАСОВ

Р

ƒÛ„Ë ÚÂÍÒÚÓ‚Â ÓÚ ‡‚ÚÓ‡ Ì‡: www.ivoatanasov.info

ÎˇÁ‚‡Ú Ì‡·Î˛‰‡ÚÂÎË. Ã‡ÎÍÓ Â ‰‡ ÒÂ Í‡ÊÂ, ˜Â ‡ÚÏÓÒÙÂ‡Ú‡
Â ÔËÔÓ‚‰Ë„Ì‡Ú‡. Ã‡ÈÍË Ò ‰Âˆ‡, ÔÂÌÒËÓÌÂË, ÒÚÛ‰ÂÌÚË,
‡·ÓÚÂ˘Ë ‚˙‚ˇÚ Á‡Â‰ÌÓ ‚ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ Ì‡ ÍËÎÓÏÂÚË Ë,
Ï‡Í‡ ˜Â ‰ÓË ÌÂ ÒÂ ÔÓÁÌ‡‚‡Ú, ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú Í‡ÚÓ ÔËˇÚÂÎË.
“˙ÔÂÌËÂÚÓ ÒÂ Â ËÁ˜ÂÔ‡ÎÓ ‰Ó Ú‡Í‡‚‡ ÒÚÂÔÂÌ, ˜Â ıÓ‡Ú‡
Ô˙ÎÌˇÚ ÔÎÓ˘‡‰ËÚÂ, ·ÂÁ ‰‡ ˜‡Í‡Ú ‰‡ ·˙‰‡Ú Ó„‡ÌËÁË‡ÌË ÓÚ
Ô‡ÚËËÚÂ. ¡˙Î„‡Ëˇ ÒˇÍ‡¯ ÒÂ Ò˙·ÛÊ‰‡.

¿ Ò‡ÏÓ ÔÂ‰Ë ‰‚Â-ÚË ÒÂ‰ÏËˆË ·Â¯Â ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ˙Ú Á‡
ˇ‰ÂÌ‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡. »ÁÔÛÒÌ‡Ú‡ ·Â Â‡ÎÌ‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ ‰‡
ÒÂ „‡‡ÌÚË‡ ÌÂÈÌÓÚÓ ·˙‰Â˘Â, ‡ Ò ÚÓ‚‡ - Ë ÔÓÌÓÒËÏ‡ ˆÂÌ‡
Ì‡ ÂÎÂÍÚË˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ. ƒÓÔËÚ‚‡ÌÂÚÓ Á‡‚˙¯Ë Ò ÔÓ·Â‰‡ Ì‡
ÊÂÎ‡Â˘ËÚÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓÒÚÓË ÌÓ‚‡ ˇ‰ÂÌ‡ ˆÂÌÚ‡Î‡, ÌÓ Úˇ ÌÂ
Â ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜Ì‡, Á‡˘ÓÚÓ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ·Â¯Â ÌËÒÍ‡. —˙Ò 770
ıËÎˇ‰Ë ÔÓ‰ÔËÒ‡ ‚˙ÔÓÒ˙Ú ·Â ËÁÁÂÚ ÓÚ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘ËÚÂ, ÌÓ
ÔË „Î‡ÒÛ‚‡ÎË Ï˙ÌË˜ÍÓ Ì‡‰ 20 ÔÓˆÂÌÚ‡ Â¯‡‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ ·Â
‚˙Ì‡ÚÓ ÓÚÌÓ‚Ó ‚ ÚÂıÌËÚÂ ˙ˆÂ. » ÚÂ ˘Â ÒÂ ÓÔËÚ‡Ú ‰‡
Ì‡ÎÓÊ‡Ú Ú‡Í˙‚ ‡ÍÚ Ì‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡, ÍÓÈÚÓ ‰‡ Â ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡
ÌÓ‚Ëˇ „ÓÎˇÏ ·‡Ú. Ã‡Í‡ ˜Â ÍÓ„‡ÚÓ Ì‡ ÚÂËÚÓËˇÚ‡ ÌË ÒÂ
Ò·Î˙ÒÍ‚‡Ú „ÂÓÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË ËÌÚÂÂÒË, Úˇ·‚‡ ÌÂ ‰‡ ÒÂ ̃ Û‰ËÏ
Ì‡ ÍÓÈ ÓÚ Úˇı ‰‡ ÔËÒÚ‡ÌÂÏ, ‡ ‰‡ ÓÚÒÚÓËÏ ·˙Î„‡ÒÍËˇ.

ÕÂ Â ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÏ Í‡Í‚Ë ˘ˇı‡ ‰‡ Ò‡ ÒÏÂÚ-
ÍËÚÂ Á‡ ÚÓÍ, ÔË Ò˙˘ËÚÂ Ô‡‚ËÎ‡ Á‡ ÙÓÏË‡ÌÂÚÓ ËÏ, ‡ÍÓ
‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ì‡‚ÂÏÂÚÓ ÌÂ ·Â ËÌ‚ÂÒÚË‡Î‡ ‚ ¿≈÷ ì ÓÁÎÓ-
‰ÛÈî. » ‰Âˆ‡Ú‡ ÁÌ‡ˇÚ, ˜Â ‚ ˆˇÎ Ò‚ˇÚ ÂÎÂÍÚË˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ, ÔÓ-
ËÁ‚ÂÊ‰‡ÌÓ ‚ ˇ‰ÂÌËÚÂ ˆÂÌÚ‡ÎË, Â Ì‡È-Â‚ÚËÌÓ. «‡˘Ó ÚÓ-
„‡‚‡ ‰ÌÂ¯ÌÓÚÓ ÌÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ó, ‚ÏÂÒÚÓ ‰‡ Ô˙ÎÌË ÛÎËˆËÚÂ, ÌÂ
Ì‡Ô˙ÎÌË ËÁ·Ë‡ÚÂÎÌËÚÂ ÛÌË? «‡˘Ó ÍËÒÚ‡ÎÌÓ ˇÒÌ‡ Ì‡ˆË-
ÓÌ‡ÎÌ‡ Í‡ÛÁ‡ Í‡ÚÓ ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî ÌÂ ÔÓ-
ÎÛ˜Ë ÓÌ‡ÁË ÔÓ‰ÍÂÔ‡, ÍÓˇÚÓ ‰‡ ÌË ÔÂ‰Ô‡ÁË ‚ ·˙‰Â˘Â ÓÚ
‚Ó‰Â˘ËÚÂ ‰Ó ·ÛÌÚ ¯ÓÍÓ‚Ë ˆÂÌË? œË˜ËÌËÚÂ Ò‡ ÏÌÓ„Ó,
ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ Úˇı ·ˇı‡ ‡Ì‡ÎËÁË‡ÌË, ÌÓ ËÏ‡ Ë Â‰ËÌ ‡ÒÔÂÍÚ,
ÍÓÈÚÓ ‚ÒÂ ÌË Û·ˇ„‚‡, Ï‡Í‡ ‰‡ Â ‚‡ÊÂÌ. ÕËÂ Í‡ÚÓ ˜Â ÎË
ÌˇÏ‡ÏÂ  Ì‡„Î‡Ò‡Ú‡ ‰‡ „ÎÂ‰‡ÏÂ ÌÂ˘‡Ú‡ ‚ ÔÂÒÔÂÍÚË‚‡, ‰‡
‚ËÊ‰‡ÏÂ ÔÓˆÂÒËÚÂ ‚ ÚˇıÌÓÚÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ë ‰‡ ËÏ ‚ÎËˇÂÏ,
ÍÓ„‡ÚÓ ËÏ Â ‚ÂÏÂÚÓ. œÓ-ÒÍÎÓÌÌË ÒÏÂ ‰‡ ÒË Ó·ˇÒÌˇ‚‡ÏÂ
ÌÂÛ‰‡˜ËÚÂ Ò˙Ò ÒÛ·ÂÍÚË‚ÌË „Â¯ÍË, ‰‡ Ì‡ÏÂËÏ ‚ËÌÓ‚ÂÌ Ë
‰‡ ËÁÎÂÂÏ ÌÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ÓÚÓ ÒË ‚˙ıÛ ÌÂ„Ó.

œÂÏËÂ˙Ú ¡ÓËÒÓ‚ ÊÂÒÚÓÍÓ ÂÍÒÔÎÓ‡ÚË‡ ÚÓÁË Ï‡ÌÚ‡-
ÎËÚÂÚ. ŸÓÏ ÒÂ ÔÓˇ‚Ë Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ, Ì‡Ó˜‚‡ ÌˇÍÓ„Ó Á‡
‚Â‰ËÚÂÎ Ë Ì‡ ÏË„‡ „Ó ‚‡‰Ë ÓÚ Ë„‡Ú‡. ŒÔËÚ‡ ÒÂ ‰‡ ‰ÂÈÒÚ‚‡
ÔÓ Ú‡ÁË ÒıÂÏ‡ Ë ÒÂ„‡, ‰ÓË ÔÛ·ÎË˜ÌÓ Ò˙Ê‡ÎË, ˜Â ÌÂ ·ËÎ
ìÓÏÂÎî ÔÓ-‡ÌÓ ¯ÂÙ‡ Ì‡ ÂÌÂ„ËÈÌËˇ Â„ÛÎ‡ÚÓ. —‡ÏÓ ˜Â
ÔÓ-Ì‡Ú‡Ú˙¯ÌÓÚÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ Ò˙·ËÚËˇÚ‡ Á‡ÔËÎË˜‡ Ì‡ Ù‡Ò.
ŒÍ‡Á‡ ÒÂ, ˜Â ·ËÁÌÂÒ ‰‡Ï‡Ú‡, Ì‡ ÍÓˇÚÓ ·Â ‚˙ÁÎÓÊÂÌÓ ‰‡
ÒÎÓÊË Â‰ ‚ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡, Â Ì‡Û¯‡‚‡Î‡ Á‡ÍÓÌ‡, ÔÓ‰‡‚‡ÈÍË
ˆË„‡Ë ÓÌ Î‡ÈÌ.  Ó„‡ÚÓ Í‡‰ËÚÂ ÒÂ Ú˙ÒˇÚ ÔÓ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘‡-
Ú‡, ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÌˇÏ‡ Í‡Í ‰‡ ÒÂ ÔÓ‚ÂË Ì‡
˜ËÚ‡‚Ë ıÓ‡.

“‚˙‰Â Á‡Í˙ÒÌÂÎË Ò‡ Ë Ï‡ÒË‡ÌËÚÂ ÔÓ‚ÂÍË Ì‡  ÂÌÂ-
„Ó‡ÁÔÂ‰ÂÎËÚÂÎÌËÚÂ ÔÂ‰ÔËˇÚËˇ. » ÚˇıÌ‡Ú‡ ˆÂÎ Â ‰‡
Ì‡ÏÂˇÚ ‚ËÌÓ‚ÌËˆË, ‡ ÌÂ Â¯ÂÌËˇ. Õ‡ 27 ÙÂ‚Û‡Ë 2010
„. ÔËÒ‡ı ‚ Ú‡ÁË ÍÓÎÓÌÍ‡, ˜Â Ò ÔÓÏÂÌËÚÂ ‚ ÒÙÂ‡Ú‡ Ì‡
ÒÎÂ‰ÔË‚‡ÚËÁ‡ˆËÓÌÌËˇ ÍÓÌÚÓÎ √≈–¡ ÒÂ ÒÚÂÏË ‰‡ Á‡Ú‚ÓË
ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍËÚÂ ‰ÓÒËÂÚ‡ Ì‡ ÔÂıÓ‰‡. ÃÓÚË‚ËÚÂ Ì‡ ÛÔ‡‚-
Îˇ‚‡˘ËÚÂ ·ˇı‡, ̃ Â ‡Á‰˙Ê‡‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Â ÔËÍÎ˛˜ËÎÓ Ë ÌˇÏ‡
ÌÛÊ‰‡ ÓÚ Ò‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎÌ‡ ‡„ÂÌˆËˇ Á‡ ÍÓÌÚÓÎ. ÕÂ ËÒÍ‡ı‡ Ë
‰‡ ˜ÛˇÚ, ˜Â ÔË‚‡ÚËÁ‡ˆËˇÚ‡ ÏÓÊÂ ÙÓÏ‡ÎÌÓ ‰‡ Â Á‡‚˙¯Ë-
Î‡ Ò ÔÓÍÛÔÍÓ-ÔÓ‰‡Ê·‡Ú‡, ÌÓ Â ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÌÓ ‰‡
ËÏ‡ ÍÓÈ ‰‡ ÔÓÒÎÂ‰ˇ‚‡ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ·ÎËÁÓ 40 ‚Ë‰‡
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ÔÓ ÔË‚‡ÚËÁ‡ˆËÓÌÌËÚÂ ‰Ó„Ó‚ÓË. “‡Í‡ ıËÎˇ‰Ë
‰Ó„Ó‚ÓË Ò ÌÂˇÒÌË Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜‡ ÓÒÚ‡Ì‡ı‡ ËÁ‚˙Ì
ÔÓ„ÎÂ‰‡ Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ, ‡ ÒÎÂ‰ËÚÂ ÓÚ ÍËÏË-
Ì‡ÎÌÓÚÓ ‡Á„‡·‚‡ÌÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ·ˇı‡ Á‡ÏÂÚÂÌË.

— ·ÂÁı‡·ÂËÂÚÓ ÒË ÓÚÌÓÒÌÓ ˆÂÌËÚÂ Ì‡ ÂÎÂÍÚÓÂÌÂ„Ë-
ˇÚ‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ Á‰‡‚Ó Ì‡ÒÚ˙ÔË ÏÓÚËÍ‡Ú‡. œÂÒÚËÊ˙Ú Ì‡ ÛÔ‡‚-
Îˇ‚‡˘‡Ú‡ Ô‡ÚËˇ ÔÓÒÚ‡‰‡ ÒÂËÓÁÌÓ. «‡ Ô˙‚ Ô˙Ú √≈–¡ Ë
¡—œ ÒË ‡ÁÏÂÌËı‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡ ‚ ÒÓˆËÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍËÚÂ ËÁÒÎÂ‰‚‡-
ÌËˇ. » ÚÓ ÔÂ‰ÒÓ˜ÌÓ - Ó˜‡Í‚‡¯Â ÒÂ ÚÓ‚‡ ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ̃ ‡Í ÔÂÁ
Ï‡Ú-‡ÔËÎ. ŒÚÚÛÍ Ì‡Ú‡Ú˙Í Ì‡ ÒÓˆË‡ÎËÒÚËÚÂ Í‡ÚÓ Ì‡ ‚Â˜Â
‚Ó‰Â˘‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ ÒËÎ‡ Â ÌÛÊÂÌ ‚ËÒ¯ ÔËÎÓÚ‡Ê. «‡˘ÓÚÓ
‡‰ËÍ‡ÎËÁË‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ì‡ÒÚÓÂÌËˇÚ‡ ‚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÌÂ ‚Ó‰Ë
Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓ ‰Ó ÓÎÂ‚ˇ‚‡ÌÂ. ¬Ë‰ˇ ÒÂ Ë Ì‡ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ‡, ̃ Â
‰ÓË Í‡ÛÁ‡, ÍÓˇÚÓ ‚ Ì‡È-‚ËÒÓÍ‡ ÒÚÂÔÂÌ Â ÔÓÎÂÁÌ‡ Á‡ ÒÚ‡-
Ì‡Ú‡, ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ Ò˙·ÂÂ ÌÛÊÌËÚÂ „Î‡ÒÓ‚Â Á‡ Ò‚ÓˇÚ‡ Â‡-
ÎËÁ‡ˆËˇ.  «‡ ‰‡ ÛÒÔÂÂ, ¡—œ Úˇ·‚‡ ÌÂ ÔÓÒÚÓ ‰‡ ÔÓ‰ÍÂÔË
ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚ËÚÂ ËÒÍ‡ÌËˇ Ì‡ ÌÂ‰Ó‚ÓÎÌËÚÂ. ÕÛÊÌÓ Â ‰‡ ÒÂ
·ÓË Á‡ ‰Ó‚ÂËÂÚÓ Ì‡ ËÁ·Ë‡ÚÂÎËÚÂ ÌÂ Ò ÙË„ÛË, ÍÓËÚÓ
‰ÓÚÓÎÍÓ‚‡ Ò‡ Á‡„ËÊÂÌË Á‡ ÒÂ·Â ÒË, ˜Â ‰ÓË ‚ ÍÓÎÂ‰ÌËÚÂ
ÔËÚÍË Ò Í˙ÒÏÂÚËÚÂ Ú˙ÒˇÚ ÒÎÛÊÂ·ÌÓ ÔÓ‚Ë¯ÂÌËÂ. ¿ Ò ÎËˆ‡,
Ì‡ ÍÓËÚÓ ÌÂ Â ˜ÛÊ‰Ó ·ËÚËÂÚÓ Ì‡ ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡
ÒË ÔÎ‡˘‡Ú ÒÏÂÚÍËÚÂ. ¬ ÔÓÚË‚ÂÌ ÒÎÛ˜‡È Ò‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÔÓ‚Ë¯Â-
ÌËˇÚ‡ Ë Ò‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ‚ÂÂÒËËÚÂ ÌˇÏ‡ Í‡Í ‰‡ ÒÂ ÒÂ˘Ì‡Ú.

Â‚ÓÎ˛ˆËˇÚ‡ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÓÚ
¬‡Ì‡! - ÔË¯‡Ú Ò ‚˙ÁÚÓ„
‚˙‚ ÙÂÈÒ·ÛÍ Û˜‡ÒÚÌËˆË
‚ ÔÓÚÂÒÚËÚÂ ÓÚ ÏÓÒÍ‡-

Властта настъпи
енергомотиката

назначаването на новия
“регулаторен”  председа-
тел правителството само
потвърждава, че старите
практики ще продължат.

Нов председател -
стари практики
Властта превърна ЕРП-тата и топлофикациите
във фабрики за принудително производство на длъжници

С

Д-р Радко
ХАНДЖИЕВ

Защото ДКЕВР е създаден именно
за да узаконява конкретните проти-
воправни практики и търговски из-
мами на престъпните монополисти.
Комисията е държавен орган и ця-
лата й дейност, вкл. правилата за
образуване и прилагане на тари-
фите и цените, се командва от пра-
вителството. Така е от създаването
й през 1999 г. от правителството на
Иван Костов.

Костов прозорливо отчита, че
със започналия от неговото прави-
телство

тотален
погром над

промишлеността

приходите в държавния бюджет по-
степенно ще секнат. Как да
издържа партизаните си тогава?
България е във валутен борд и ре-
цептите на Световната банка са за
рязко покачване на съществуващи-
те и налагането на нови данъци и
такси, най-вече на енергийните.
Тоест приходите да се генерират
от сектора с най-големи търговски
обороти. Но подобен подход би се
отразил пагубно на правителство-
то, а СДС възнамеряваше да оста-
не поне десетилетие във властта.
“Изходът” е отговорността по цени-
те да се прехвърли върху един “не-
зависим” орган. Правителството да
остане “на чисто”, а негативите от
ценовия рекет да се прехвърлят
върху бушона, наречен регулатор-
на комисия.

Костов подцени обаче интели-
гентността на българина, който
съвсем скоро усети по джоба си,
че една държавна комисия не
може да бъде “независима”, че
словосъчетанието “независим дър-
жавен орган” е нещо като дървено
желязо, като мутренска бухалка,
която непрекъснато те “респекти-
ра”. Както и обстоятелството, че в
страните-членки на ЕС в дейност-
та на регулаторите е застъпено ши-
рокото участие на експерти от не-
правителствения потребителски
сектор. Поради тези и други при-
чини Костов трябваше да понесе
удара на избирателя и да слезе от
властта. Но челната идея за гра-
беж чрез регулатора остана. И
галопиращо продължава да се осъ-
ществява.

Съгласно разпоредбите на
чл.чл. 3 и 68-а на Закона за защита
на потребителите (транспонирани
от Директива 2006/2004 ЕО), забра-
нява се всяко действие или бездей-
ствие, противоречащо на законода-
телството в защита на потребите-
лите; обявява се за недействителна
и нищожна всяка уговорка, която
изключва или ограничава правата
на потребителите; както и всяка
клауза, която отказва да съблюда-
ва тези права или изключва прила-
гането на този закон в държава-
членка на ЕС. Иначе казано, пред-
писанията на ДКЕВР, както и вся-
какви уговорки в “общите условия”,
които ограничават или са във вре-
да на потребителите, са недействи-
телни и нищожни.

Комисията обаче продължава
да съчинява наредби за поскъпва-

не на енергията,

да генерира
беззаконие

да създава напрежение сред граж-
даните и обществото. Налице е при-
чинно-следствена връзка между
създаването на ДКЕВР и последва-
лия галопиращ скок на “цените” във
вреда на гражданите и обществото.

До днес комисията не е
изпълнила нито едно от основните
си задължения, разписани в зако-
на; нито действа като “независим
специализиран” орган, съгл. чл. 2
от правилника й, нито пък регули-
ра, чрез създаване на правилни
отношения между потребителите и
енергийния сектор. При сезиране за
нарушени, винаги решава в полза
на енергийните монополисти. На
практика комисията е пръв провод-
ник на интересите им.

За 13-те години от създаването
си ДКЕВР успя да закрепости по-

требителите на произвола на енер-
гийните монополисти, да им нало-
жи “услуги”, които нито ползват,
нито желаят да ползват, на “цени”,
които са непосилни за 95 на сто от
хората. За седем милиона българи
няма пазар, за тях не действат ЕС
директиви и регламенти. Задължи-
телни са единствено принудително
налаганите актове на ДКЕВР, кои-
то пък са функция от ламтежа и
престъпните деяния на монополис-
тите. На практика ДКЕВР е създа-
дена и действа единствено, за да
легитимира кражбите и грабежа на
енергийните монополисти.

Впрочем самото й съществуване
като “държавна” отдавна престъпва
разпоредбите на ЕК. Препоръките
са за създаване на независими от
правителството национални регула-
тори с широки пълномощия,
напълно независими от всякакви
публични или частни интереси. Из-
ложено е и виждането на Европей-
ската комисия какъв точно трябва
да бъде регулаторът: Граждански
форум за енергетика (CitizenТs
Energy Forum) като движеща сила
за изграждане на конкурентни па-
зари на дребно и за гарантиране
защита на интересите на потреби-
телите... (пар. 3.2.2. и пар. 3.4.2. в
съобщение от комисията до Евро-
пейския парламент съгласно член
251, параграф 2, втора алинея от
Договора за ЕО; също встъпителния
пар. 34 и чл. 35 на Директива 2009/
72/EC от 13 юли 2009 г., със
задължение за транспониране до 3
март 2011 г.)

Само преди дни ЕК поиска теж-
ка санкция срещу България в раз-
мер на 16 896 евро глоба на ден.
Причината е неизпълнени задълже-
ния по Третия енергиен пакет,
състоящ се от две директиви относ-
но общите правила за вътрешния
пазар на газ и електроенергия

(2009/73/ЕО и 2009/72/ЕО) и три
регламента (ЕО/715/2009, ЕО/714/
2009, ЕО/713/2009). Целта на паке-
та е да се създаде единен и ефек-
тивен европейски пазар на газ и
ток, така че цените да се държат на
възможно най-ниски равнища. И
най-важното - да се укрепи незави-
симостта и правомощията на наци-
оналните регулаторни органи. Па-
кетът е приет през юли 2009 г. и
задължава държавите-членки неза-
бавно да го въведат в национално-
то си законодателство. ГЕРБ обаче
три години си прави оглушки: нито
го е транспонирал, нито е създал
независим регулаторен орган.

Наказателните
санкции

срещу България визират и
продължаващото съществуване на
ДКЕВР като държавен, а не като
независим от правителството наци-
онален орган. Доколкото обаче

крайната дата за транспониране -
3 март 2011 г. - отдавна е изтекла,
актовете на ДКЕВР са не само ан-
тибългарски и антипазарни, те вече
са противоевропейски, а продължа-
ващото съществуване на комисията
в този си вид, формално погледна-
то, е нелегитимно. Ergo актовете й,
постановени след 3 март 2011 г.,
следва да бъдат считани за нищож-
ни. Включително 13%-то увеличе-
ние на “цената” на тока!

Протестите на хората следова-
телно са напълно легитимни. Те
искат защита на законните си инте-
реси, спиране на грабежа, справед-
ливост. Докато правителството от-
казва да съблюдава законността,
отказва да транспонира ЕС норми,
отказва да изпълнява конституци-
онните си задължения да работи в
интерес на гражданите и общест-
вото. Властта е тая, която се обявя-
ва против върховенството на зако-
на, против стриктното прилагане на
ЕС норми.

Именно властта превърна елек-
троразпределителите и топлофика-
циите във фабрики за принудител-
но производство на длъжници, а
гражданите - в заложници за веч-
ни времена. Вместо да разпусне не-
легитимния регулатор и да се
пристъпи към създаването на На-
ционален граждански регулаторен
орган, властта назначава нов пред-
седател на стария орган. Което
означава продължаване на стари-
те грабителски практики. Нещо
повече - ГЕРБ е безпомощен дори
да намери професионалист и не-
корумпиран човек за поста. Още
неназначена, новата шефка на
ДКЕВР била готова да  се раздели
с поста си, защото е сгазила зако-
ните, като е вършила незаконна
он-лайн търговия с цигари. Така
проблемът на властта с кадрите
става проблем и за всички нас.
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СРЕЩИ

 Родният ти град е
Първомай. Какво е да из-
раснеш в по-малак град?

- Като всяка страна си
има своите плюсове и мину-
си. Аз се гордея, че съм
израснала в по-малък град.
Имах прекрасно детство.
Израснах сред много добри
хора, които до ден-днешен
са много ценни за мен. Ако
можех да избирам къде да
отрасна, бих посочила
Първомай.

 Кога се премести в
София? Беше ли ти труд-
но в началото?

- Още от малка мразя
София. Винаги съм казва-
ла, че никога няма да жи-
вея в този град. Преместих
се да живея в София пре-
ди три години. Когато ме
приеха да уча в Софийския
университет. В началото
ми беше много трудно, за-
щото не бях живяла в тол-
кова голям град, но с вре-
мето се свиква. Аз харес-
вам София и се радвам, че
имах възможността да опо-
зная града.

 Какво не знаят пове-
чето хора за Първомай?

- Когато кажа, че съм от
Първомай, хората свързват
града най-често с вкусната
първомайска лютеница.
Първи май е обявен за праз-
ник на града. Ежегодно

Много обичам
децата

Любовта към тях ме носочи към това, което
уча, споделя студентката от Софийския
университет „Св. Климент Охридски”

Стела Колева:

‘

‘

през целия месец в града
се провеждат културни
тържества. Събитията се
организират от местното
читалище. Изготвя се про-
грама за целия месец май.
Също така се провежда и
празник на тракийската на-
родна музика и песен. Съби-
тието се организира отново
от местното читалище. Цел-
та на празника е да се
съхранят, популяризират и
обогатят тракийската народ-
на музика и песен чрез
инструменталните групи от
района и страната. Октом-
ври е посветен на поезията.
Организира се литературен
конкурс. От Първомай е и
писателят Георги Карасла-
вов.

 Как живеят хората
там?

- Хората в Първомай
живеят спокойно и скромно.
Градът е малък, всички се
познават. Със земеделие се
занимават малко хора, зе-
меделска продукция за па-
зара няма. Сега не се гово-
ри за производство, за про-
мишленост, за развитие на
стопанството.

 С годините как се
промени градът?

- За съжаление кризата
си оказа своето влияние.
Градът е малък, няма до-
статъчно свободни работни
места. Хората видимо обед-
няха, но успяват да запазят
добротата в себе си.

 Би ли се върнала
отново там да живееш?

- Да, ако ми предложат

работа по специалността.
Смятам, че младите трябва
да работят в малките градо-
ве.

 Софиянци как при-
емат дошлите от по-мал-
ките градове?

- В София отдавна истин-
ските софиянци са малцин-
ство. Надменността не е
регионално качество. По-
знавам страхотни хора от
София. Никога не съм усе-
щала различно отношение
от хората тук. Чувала съм
обаче за по-лошо отноше-
ние  и предубеденост от
хора, които не са от София.
В крайна сметка, това кол-
ко е стойностен един човек
не се определя от родното
му място. Но явно, малко са
хората, които осъзнават
това.

 Учиш предучлищна и
начална педагогика. Как
точно избра тази специ-
алност?

- Много обичам децата,
тази любов към тях ми по-
могна в избора. Тази про-
фесия много ми допада.

 Какви качества
трябва да има човек, за да
стане добър учител?

- На първо място трябва
да му се отдава, да обича
децата и да се въоръжи с
огромно търпение. Учителят
трябва да бъде човек за
подражание. Винаги да
бъде коректен към ученици-
те, на които преподава. Да
не си прави изводи за сво-
ите ученици от техните ро-
дители или близките им.

Трябва да умее да увлича и
заинтригува децата в часо-
вете, да предразполага към
дискусии по дадени теми и
винаги да пише реални
оценки.

 Срещаш се с много
деца, правиш ли разлика
между твоето и тяхното
детство?

- Да, разликата е огром-
на. Днешните деца прекар-
ват времето си в игри на
компютъра. Моето детство е
преминало сред природата
на село при баба и дядо.
Малчуганите много от мал-
ки се зомбират от компют-
рите, но това според мен е
нормално, тъй като растат в
такава епоха. Ако аз имам
дете, ако мога, бих му пода-
рила моето детство, откол-
кото това на сегашните
деца.

 Как трябва да се
възпитават днешни мал-
чугани?

- С твърда ръка и пове-
че морал. Учениците днес
са все по-неуправляеми,
неуважаващи, агресивни и
жестоки и затова си има
причини. Ако вкъщи среща

агресия и заплахи от нака-
зания,  детето започва да
показва тези неща в учили-
ще. Но, като казвам твърда
ръка, в никакъв случай не
означава бой. С детето
трябва много да се общува
и да се обяснява защо да-
дено нещо не е правилно.
Когато са малки, децата
бързо забравят защо са
били наказани. Може и по-
бавно да се работи с тях,
тогава има резултат.

 Какво трябва да оси-
гурява държавата за де-
цата?

- Повече свободни мес-
та в детските градини. По-
високи детски надбавки и
свободни работни места за
родителите. Ако един роди-
тел не може да си позволи
детска градина за детето,
той не трябва да бъде
осъждан за това, държава-
та трябва да поеме своята
отговорност. Същото е и с
местата в градините. Деца-
та трябва да ходят на дет-
ска градина, там те се учат
да общуват с връстниците
си. Това после ще им по-
могне много в училище.

СТЕЛА КОЛЕВА е родена на 1 март 1990 в Първо-
май, където израства и завършва средното си
образование в СОУ “Проф. д-р Асен Златаров”. След
това се премества в София. Записва предучилищна
и начална педагогика в СУ “Св. Климент Охридски”.
Не може да престане да обича Първомай, но много
обича и специалноста, която изучава
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Лов и риболов

В
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Рецепти
на леля Ваня
ТОКАДЖИЕВА

Подледен риболовПодледен риболовПодледен риболовПодледен риболовПодледен риболовПодледен риболов
Не бива да се забравя и неизменният риск при това хоби

Снимки АВТОРЪТ

Горска трапеза

Най-важен е “танцът на мормишката”

В
северните страни
риболовът под леда
е масов зимен спорт,
но в България той е
само за най-запале-

ните рибари. Има си специ-
фична техническа подготовка.
Искат се преди всичко дебели
дрехи и топли обувки, но още
по-важен е ледобурът - уредът,
който прави дупки в леда. До-
бре е да имаме на разположе-
ние няколко дупки. През опре-
делен интервал от време дуп-
ката трябва да си “отдъхне”, за
да се успокоят рибите.

Не бива да се забравя и
неизменният риск при това
хоби. Ледът често не е толкова
здрав, пука се, има опасност
от смъртоносни инциденти.
Често се подценява необходи-
мостта да се носи дълго въже.
При пропадане то може да
бъде метнато към здравия лед
и така пострадалият да бъде
изтеглен. Предвидено е и за
случаи, в които бедата се случ-
ва на друг рибар - така всеки,
екипиран с въже, може да
помогне.

Най-добрите места за ри-
болов под леда са над най-
дълбоките води, защото на по-
голяма дълбочина температу-
рата е по-висока, отколкото на
повърхността. Най-големите
маниаци са екипирани със
специални водни термометри
и търсят места, където водата
да е около 4 градуса.

При зимния риболов най-

често се лови костур и бабуш-
ка. В зависимост от атмосфер-
ното налягане и времето сил-
на активност на рибите се на-
блюдава предимно сутрин и до
обяд. Такъмите също са специ-
ални. Използва се малка
пръчка със сигнализатор (ки-
вок). Най-големи успехи се
постигат, когато се използва
мормишка (кукичка, в горния
край на която има топченце) и
малка колебаеща се блесна.
Стръвта, която слагаме на ку-
кичката, трябва да е малка и
по възможност естествена -
хирономус (червенка), лаври
на насекоми, бял червей, пин-

ки, парченца обелено рибе
месо. Кукичката трябва да е
дребна, тънка, с много остър
връх и сравнително здрава. За
предпочитане са  щ10 или
щ12. Основното влакно да не е
по-дебело от 0,10 мм, а по-
водът да е 0,08 мм.

Поведението на рибата под
леда се различава коренно от
това през топлите сезони. Ако
въобще се подхранва, трябва
да е в разумни граници. За-
хранката трябва да е от живо-
тински произход и в никакъв
случай да не се използват
хлебни подхранки, кюспе и
зърна, тъй като те се вкисват

бързо на дъното и образуват
“мъртви зони”.

Най-важното условие за
успешен риболов е техниката
при игра с мормишката или
както го наричат опитните ри-
боловци, “танцът на мормиш-
ката”. В тази игра всеки има
свой почерк и отработени дви-
жения, които стигат до автома-
тизъм. Под леда рибата е до-
ста капризна и трябва да се
импровизира, като често да се
сменят прийомите, за да се
поддържа интереса й.

Най-общо чалъмите са два:
на подвижна и на неподвижна
мормишка. При неподвижната
мормишка примамката се пус-
ка да падне на дъното и след
това се издига на 4-5 см над
него. През определен интер-
вал от време се почуква леко
с пръст няколко пъти по киво-
ка. Периодично може да се
върти влакното между палеца
и показалеца. При подвижна-
та мормишка се прави стан-
дартно “помпане” с плавно
повдигане на 50-60 см и спус-
кане на дъното. Най-важното
при тая игра е издигането и
спускането на мормишката да
е равномерно и с един и същи
темп.

Почитателите на зимния
риболов не трябва да забравят
съвета на известния риболо-
вец Алан Скоторн, че ключът
към успеха е простотата - ни-
кога не трябва да се усложня-
ват нещата.

ПЪДПЪДЪЦИ -
ДЕЛИКАТЕС

РИБА С МАСЛО
Взимаме един кг риба с едри ко-

сти (сом, бяла риба и др.) и я сваря-
ваме в подсолена вода на умерен
огън. Изваждаме я с решетъчна
лъжица, оставяме я да изстине и вни-
мателно изчистваме костите.

Обезкостените парчета риба на-
реждаме в средата на голяма чиния,
а наоколо нареждаме обелени и сва-
рени в подсолена вода картофки и
поръсваме със ситно нарязан магда-
ноз. Разтопяваме краве масло, без
да го препържваме и заливаме риба-
та и картофите. Върху готовото ястие
изтискваме сок от лимон.

Сваряваме няколко цели, очис-
тени пъдпъдъци. След което ги из-
важдаме, посоляваме и оставяме да
изстинат. Колкото са пъдпъдъците,
обелваме толкова средни възкисели
ябълки. Изчистваме ги внимателно
от семето, за да не се разпукат, и в
празната дупка посипваме малко за-
хар и колкото се побере коняк. Вся-
ка ябълка се обвива отвсякъде с
мека кора за баница и всичките се
пекат до опичане на кората. Във все-
ки пъдпъдък се слага по една изпе-
чена ябълка и се зашива. След кое-
то пъдпъдъците се обвиват с пласт
сланина и се привързват с лико.
Пекат се в тава до прегаряне на
сланината.

Мюнхаузен е жив

Всички в лагера са будни. Най-
много са развълнувани тези, които
не са виждали слонове, а само са
слушали неверни разкази за тях.
Сега нервничат. Нима утре ще имат
щастието да видят слонове, живи
или мъртви? Челюстите им трепе-
рят от изблик на чувства. Само ло-
вецът може да разбере това нервно
настроение, тази тревога, тази
страст, която го кара да забрави
рискове, семейство, интереси. Всич-
ко се губи пред него. Светлее само
целта, дивечът.

Спомням си първите си ловни
преживявания в България. С пушка
в ръце, скрит в царевичака, дълго
чакам глиган, който идва, кърши
царевицата, но не се показва на
пътеката. Как бие сърцето ми, как
са опънати нервите ми, каква отма-
ла или вътрешна разгорещеност
усещам - това не може да се преда-
де с думи. Колко пъти съм се качвал
на някое дърво в най-затънтения
горист дол на Балкана и съм чакал
някоя мечка да се качи на отсрещ-
ната слива, за да закуси. Можете ли
да опишете такива моменти на из-
ключителна напрегнатост, тревога,
изгарящо желание, безразсъдно ув-
лечение? Аз не мога.

Никола Делирадев из „По-
следният ми лов на слонове”

Вещественото
доказателство

Горски хваща в Смолянския район бракони-
ер с убит заек в неловен сезон. Ловецът си
признава, че той е застрелял дългоухия. Завеж-
да се дело.

След няколко месеца в заседателната зала
съдията разпитва обвиняемия:

- Значи вие убихте заека?
- Да, господин съдия, но заекът си е мой,

домашен. Пуснах го в гората и стрелях по него,
за да тренирам...

Тъй като вещественото доказателство не било
запазено (а изядено), съдът оправдава ловеца.

Преживяно

 Никола Делирадев
(в средата) с

африкански одежди

ИЗГАРЯЩО
ЖЕЛАНИЕ

СлукаАнгел Некезов
(вдясно) и Асен
Чейнджа след
успешен фазански
лов в с. Величково,
Пазарджишко

Хумор Анатолий СТАНКУЛОВ

- Ще ни ловиш, а?...
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Пътешествия

Йордан
ВАСИЛЕВ

Идете, разходете се, но...
си правете сметката

... Според представите на ня-
кои българи и чужденци той е
многомилионен град с високи
сгради, със силно развита про-
мишленост и забързан ритъм на
живот. Трябва да отидете в Мюн-
хен и да се убедите, че такава
представа не отговаря не исти-
ната. Градът наброява около 1,2
млн. жители, горе-долу колкото
София, но е разположен на два
пъти по-голяма площ, отколкото
нашата столица.

Ако пристигнете в Мюнхен
със самолет, ще кацнете на ле-
тището, което се намира на 25
км от покрайнините на града. С
автобус или такси ще стигнете
до централната част за около 20
мин., защото по четирилентова-
та магистрала няма ограничение
в скоростта (това е валидно за
цяла Германия).

В Мюнхен няма небостърга-
чи. Пощаден от бомбардировки-
те на англо-американската авиа-
ция през Втората световна вой-
на, в него преобладават четири-
пететажните здания, някои от
които са построени преди сто,
двеста, триста години. Градът
изобилства с паркове и градини,
а всички улици са с бухнали в
зелено дървета. Всеки тротоар е
разделен с лента от боя, като
едната част е за пешеходци, а
другата - за велосипедисти.

Когато посетите Мюнхен,

Мюнхен - столицата
на Бавария

поне един ден в 12 ч. непремен-
но трябва да сте на централния
градски площад. Там във внуши-
телната сграда на кметството се
провежда парад на фигурки, ко-
ито изобразяват сцени от рицар-
ски битки и показват бита на
населнието в миналото. След
това трябва непременно да по-
сетите някои от дворците на ня-
когашните баварски крале и хер-
цози. Това са внушителни сгради
- цели комплекси, разположени
в огромни паркове.

Традиционната привърза-
ност на мюнхенци към природа-
та се е проявила и при органи-
зирането на Олимпийските игри
през 1972 г. Освен огромния
стадион и свързаните с него
други спортни съоръжения те са

дини. Всичко това може да се
види от последния етаж на висо-
ката 160 м кула, до който с асан-
сьор се стига за 30 сек. Оттам се
открива панорама и към целия
нискоетажен град. Единствената
висока сграда е на централата
на автомобилните заводи БМВ.
До нея са цеховете, в които се
произвеждат елитните модели
на автомобилния баварец.

Футболният отбор на “Бай-
ерн” се слави като един от най-
силните в Бундеслигата. Той има
собствен стадион, който с
настъпването на вечерта се ос-
ветлява, дори да няма мачове, и
се превръща в една от атракци-
ите на баварската столица.

В града се провежда гранди-
озен бирен фест. На площ от 600
дка се разполагат многобройни
бирарии, където пивото се лее
като вода и се пекат внушителни
количества вурстове и наденич-
ки. Свирят фолклорни оркестри
и хората пеят и танцуват. С всяка
изминала година цената на би-
рата и мезетата се увеличава.
На последния октоберфест (фес-
тивалът се провежда винаги през
октомври) еднолитрова халба
бира струваше 8 евро, а една
печена наденичка от 50 г - 6
евро. Въпреки това и в условията
на криза на него се събраха ре-
кордно голям брой посетители от
Германия и от чужбина. Празну-
ваха 800 хил. германци и 160 хил.
любители на бирата от Белгия,
Холандия, Дания, Люксембург и
Англия. Е, случи се, че и аз бях
там, защото по това време госту-
вах на мои познати. Те ме по-
черпиха с халба бира и  две на-
денички. Там срещнах българи,
които работят в Мюнхен и окол-
ностите му, както и студенти.
Според тях в Бавария си изкар-
ват прехраната и учат около 20
хил. наши сънародници.

А иначе за бавареца всеки
ден е своеобразен бирфест. След
края на работния ден той се от-
бива в кварталната кръчма да

изпие халба или бутилка бира, и
да замези с наденичка или вурст.
После по време на вечерята си
вкъщи и след нея, докато гледа
телевизия, изпива още 2-3 бу-
тилки. На сутринта имащите ра-
бота стават призори, закусват и
пият т. нар. германско кафе - ек-
страт с вода и мляко. В уловията
на криза по-голямата част от
баварците не карат колите си, а
се придвижват с велосипеди.
Освен предназначените за тях
алеи и трасета има и стоянки за
колелетата им към всяко учреж-
дение, предприятие и фирма.
Един или двама служители ги
охраняват и почистват. Те са на
заплата, но след края на работ-
ното време повечето от работни-
ците и служителите им дават по
1-2 евро, нещо като бакшиш по
български. Там се срещах с един
сънародник - Костадин Белев,
който работеше като такъв охра-
нител-чистач. Каза ми, че  имал
голям късмет, като си е намерил
такава работа. От фирмата му
плащат минималната заплата
800 евро, а от бакшишите си из-
карва още толкова.

А иначе една екскурзия за
българин с минимален, или дори

среден доход в Германия, в ча-
стност в Бавария, е доста скъпа
за джоба му. Нощувката в хотел
две звезди струва 30 евро без
храна. За закуска се доплаща по
10 евро, за обяд и вечеря - по 20.
Но пък в магазините за храни-
телни стоки цените са както в
България, а някои дори и по-ев-
тини. Аз си купувах подобие на
българския телешки салам за 2,5
евро килограм, а у нас той се
продава за 8 лв. Гръцки, испан-
ски и португалски маслини се
продават за 1,80 евро, които у
нас струват 6-7 лв. Литър зехтин
струва 2,5 евро, у нас - 8 лв.

Но приобщаването към кул-
турата в Германия е доста скъпо.
Входната такса за музей е от 15
до 20 евро. За да се кача до
върха на старовремска кула от
средновековието платих 11 евро,
защото навярно това е за амор-
тизация на каменните стъпала.
А, ако си купех и проспект за
нейната история, само той щеше
да ми струва 17 евро.

Така че всеки може да си
направи сметката какво ще му
струва едно посещения в Мюн-
хен и колко дълго може да
продължи то...

Футболният отбор на “Байерн” има собствен стадион, който с
настъпването на вечерта се осветлява, дори да няма мачове, и

се превръща в една от атракциите на баварската столица

Нашите приятели ни почерпиха по халба от прочутата баварска бира

Поглед към “Мариенплац” със
сградата на кметството в Мюнхен

създали внушителен по своите
размери парк с хълмове, езера,
канали, тревни площи, различ-
ни видове дървета, цветни гра-

Октоберфест събира всяка година хиляди почитатели на бирата

За спомен - пред
кметството на

Мюнхен
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Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Двама полицаи разговарят на
научни теми.

- Знаеш ли, че на Маркс има-
ло живи съществителни?

- Аааа, не, колега! Това е само
хипотенуза!

16
Св. мъченици Пам-

фил и Порфирий и дру-
жината им († ок. 310)

Памфил бил от Берит-Бейрут, презви-
тер в Кесария Палестинска, известен с
благотворителните си дела. Работил кни-
жовно за запазване невредим текста на
Св. Писание. Преследван, мъчен, затва-
рян в тъмница и посечен с меч. Порфи-
рий бил слуга и възпитаник на Памфила.
След жестоки мъчения повесили и разпа-
лили огън под него и тъй предал душата
си на Бога. С тях пострадали и други -
посечени с меч в началото на IV век.
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АСЕН ШОПОВ, режисьор
ИВО АТАНАСОВ, член на НС на БСП
ИВА ПАПАЗОВ-ИБРЯМА,
музикант, кларнетист
Доц. НИКОЛАЙ ЗВЕЗДАНОВ,
литературовед
ПЕТЯ ШОПОВА, адвокат, политик
СТЕФАН ДИОМОВ, композитор

АНТОН СТАНКОВ, юрист, политик
БОЙКО МИТКОВ-БОЙО, скулптор
ИВАЙЛО ГЕРАСКОВ, актьор
Проф. ИВАН ЧЕРНОЗЕМСКИ,
лекар-онколог
ИГЛИКА ТРИФОНОВА, режисьорка
Акад. дгн ИЛИЯ БРУЧЕВ,
инженер-геолог
КИРИЛ ПИСАРСКИ, журналист,
сценарист
ЛИЛИ БОЯНОВА ИВАНОВА,
народна представителка
МАРИН ЯНЕВ, актьор
МИЛЕНА БУРЖЕВА, поетеса,
писателка
Проф. МИХАИЛ МЕЛТЕВ,
сценарист, режисьор, педагог
Акад. ЧАВДАР РУМЕНИН, директор
на Института по системно
инженерство и роботика към БАН
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16. 02. 2013

17. 02. 2013

† Неделя 17 след Петдесетница - на
Хананейката.

Св. великомъченик Теодор Тирон
(†ок.306). Св. преподобни Роман Търновски
(XIV)

Теодор Тирон бил млад войник, който не
се отказал от вярата си. Мъчели го с желез-
ни куки. Но Теодор проявил непоколебимо
търпение и само благославял Господа. Ко-
гато довели Теодора, за да бъде изгорен на
кладата. той се прекръстил, сам мъжествено
се качил на кладата и с молитва и славо-
словие предал на Бога душата си.

Глоби за неизядено ястие
налагат в японски ресторант
Глоби за неизядено ястие
налагат в японски ресторант
Глоби за неизядено ястие
налагат в японски ресторант
Глоби за неизядено ястие
налагат в японски ресторант
Глоби за неизядено ястие
налагат в японски ресторант

цената на Театралната ра-
ботилница “Сфумато” не по-
бира желаещите да участ-
ват в ателието “Шекспир” на
американските театрали
Даниела Варон и Уолтън

Романтична вечер, посветена на любовта, подариха навръх
Свети Валентин на ценителите на красивото

Международната асоциация за българско изкуство по света
(МАБИС) и арт-клуб “Жреци на музите”. Няколко часа

с лиричните откровения на поетесата Даниела Капинчева,
които тя представи лично пред гостите, и прекрасната

музика на Невен и джаз квартет “Блунеа” превърнаха вечерта
в незабравима за много двойки, научи ДУМА от Павлин Петров

Øåêñïèðîâî àòåëèå
ïðåâçå “Ñôóìàòî”
Желаещите да се включат в заниманията с американски
театрали играят и по стълбите на залата

Театралната работилница “Сфумато” не
може да побере всички желаещи да

участват в ателие “Шекспир”

лието съчетава групови упражнения и
дискусии с богата индивидуална работа
върху монолог, във формат “майсторски
клас”, за повишаване на емоционална-
та, фантазната и интелектуалната отзив-

чивост у актьора към изискванията и
удоволствието да играе Шекспир.

Работата включва анализ на текста,
намиране на дълбоко индивидуална
връзка на всеки артист с ролите, които
са част от световното театрално наслед-
ство, проучване пейзажа на Елизабе-
тинския театър, философския, политичес-
кия, богословския и социологическия
контекст на пиесите, гласови упражне-
ния по метода “Линклейтър”, който е от
основно значение за работата на
“Shakespeare & Company”.

Един от водещите американски Шек-
спирови фестивали и театрални центро-
ве за обучение е основан през 1978 г.
Ателието е въведение в методите на
обучение на “Shakespeare & Company”.
Естетически то е поставяне на актьора в
нова връзка с Шекспировия текст, както
и изследване на функцията на театъра,
ролята на артиста, взаимоотношенията
му с публиката в света на Шекспир и в
нашия собствен, обясняват Даниела
Варон и Уолтън Уилсън.

Снимка Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Нов световен рекорд за най-продължителна
целувка - 58 часа, 35 минути и 58 секунди, отбе-
ляза тайландска двойка, която прескочи с близо
8 часа миналогодишното постижение.

Екачай Тиранарат (на 44 години) и домакиня-
та Лаксана (33) не отлепили устни един от друг
близо два дни и половина. Регламентът на състе-
занието е твърде тежък: кандидатите за титлата
трябва да останат прави по време на състезани-
ето и да поемат храна и течности само през слам-
ки. Даже и до тоалетната двойката ходи заедно.

Победителите били изтощени и физически
доста отслабнали заради надпреварата. Рекор-
дьорите получават награда от 100 000 бата
(3300 долара) и два пръстена с диаманти. Двой-
ката не възнамерява да се състезава идната го-
дина в Тайланд, а чака покана за участие в по-
добен маратон по целуване зад граница.

Култовата творба на Анди Уорхол “Сърп и чук” бе купена
на търг в аукционната къща “Филипс” в Лондон за 383 000
долара, съобщи РИА Новости. Едно от най-скъпо продадените
платна е на “На изток от Едем” на британската художничка
Сесил Браун, за която са платени 1,122 млн. долара.

На аукциона бяха представени работи на други известни
съвременни художници като Марк Куин, Жан Дюбюфе, Роб
Прюет, Герхард Рихтер и Джулиан Шнабел. Организаторите на
търга успяха да реализират печалби от над 15 млн. долара,
което е много по-малко от очакваното. Прогнозите бяха, че
продажбите ще бъдат на стойност между 16 и 23 млн. долара.

Едни от най-добрите ин-
структори по салса, зумба, хип-
хоп и брейк в България ще
дават безплатни уроци на
всички желаещи да научат
стъпките на тези танци. За
всички деца, дошли днес в
Сити център София, ще има
специални занимания от 11 до
12 ч. След това започват заня-
тията и за възрастните. За да
се раздвижат те добре и да се
подготвят за натоварения ден,

ай-скъпият mp3 плейър в света струва $23 000, изработен е
от 18-каратово злато и е украсен с 63 диаманта. За създава-
нето на тази високотехнологична скъпарска джаджа са били
необходими 100 дни упорита и прецизна работа. В резултат
плейърът се е превърнал в истинско бижу. Разполага с
вградено FM радио, диктофон, часовник с таймер и аларма,
има 1 гигабайт вградена памет и всичко това е събрано в
кутийка с размери 75x32x16 мм. Златната джаджа се произ-
вежда от компанията TrekStor, известна с висококачествени-
те си аудио плейъри, хард дискове и USB устройства.

РЕКОРДНАТА ЦЕЛУВКА
ТРАЕ НАД 58 ЧАСАСнимка “ЖРЕЦИ НА МУЗИТЕ”

ЗА „СЪРП И ЧУК” НА УОРХОЛ
БЯХА ПЛАТЕНИ $383 000

Създадоха златен mp3 плейър

Н

УРОЦИ ПО ТАНЦИ С
ВХОД СВОБОДЕН В СОФИЯ

уроците ще започнат със зум-
ба фитнес, ще продължат със
салса, кизомба, суинг и реге-
тон и ще завършат с хип-хоп и
брейк танци. Инициативата за
безплатните уроци е на Fest
Team, организатори на Fanta
танцов фестивал, които за вто-
ра поредна година предоста-
вят страхотна възможност на
всички желаещи да съчетаят
удоволствието от пазаруване-
то и танците в едно.

С
Уилсън. Така наречените наблюдатели
също се включват, като изпълняват ак-
тьорските задачи по стълбите в залата.
Участниците в Шекспировото ателие са
от цялата страна. Има студенти и препо-
даватели от НАТФИЗ, НБУ и МОНТФИЗ,
научи БТА от “Сфумато”.

Заниманията за одобрените 18 уча-
стници и 28-те наблюдатели продължа-
ват до 20 февруари - в рамките на про-
екта за размяна на ателиета и на участ-
ници в тях между “Сфумато” и
“Shakespeare & Company” - Ленокс,
Масачузетс, през 2012-2013 г. Идеята е
да се помогне на артистите да изслед-
ват различни подходи към Шекспировия
текст, които целят да изградят страстна,
наситена с богато въображение връзка
с автора, героите му и неговия свят. Ате-
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ълъбовата поща е
един от позабраве-
ните днес начини
за доставяне на
писмени съобще-
ния по въздуха. Но

Страницата подготви
Альона НЕЙКОВА

Кланът Ротшилд дължи част от богатството
си именно на тези изумителни птици

Íàé-äðåâíèòå èíôîðìàòîðè,
ИЛИИЛИИЛИИЛИИЛИ ПОСТИЖЕНИЯТА НА ГЪЛЪБОВАТА ПОЩА

ПО-БЪРЗИ ОТ
ИНТЕРНЕТ

Тези, които си мислят, че интернет е най-бързият разпро-
странител на данни, добре е да преосмислят разбирания-
та си, особено след експеримента в Дърбан. Южноафри-
канска компания, свързана с високите технологии,
решава да докаже, че скромните пощенски гълъби са
по-скоростни от глобалната мрежа в страната.
Авангардният подтик за необичайната проверка се
ражда съвсем случайно. Ядосан клиент в пристъп на
ярост, оплаквайки се от лошата интернет връзка, рекъл,
че дори гълъби по-бързо биха доставили важното за него
писмо. За да се потвърдят или опровергаят думите на
разочарования потребител, се извършва следният любо-
питен опит.
Флашка с 4-гигабайтова памет се прикрепя към красаве-
ца Уинстън. Пернатият пощальон доставя данните на
разстояние 60 мили за 2 часа, 6 минути и 57 секунди.
Резултатът от експеримента изненадва всички, защото в
същото време ADSL услугата на най-голямата уеб фирма
в страната - Telkom, успяла да пренесе едва 4% от
същото количество информация през мрежата. Така
гълъбът Уинстън наистина се справил по-бързо от вез-
десъщия интернет.
И ако някой продължава недоверчиво да клати глава и
рече, че бавното доставяне на данни се дължи на отда-
лечеността на Африка от останалия свят, добре е да
научи нещо повече за аналогичен експеримент,
извършен в Англия. Организаторите му също искали да
докажат, че в някои райони на Острова наличният интер-
нет е прекалено бавен.
Британците изпратили не един, а 10 гълъба, които
излетели от местност, разположена в близост до Йорк-
шир. Пернатите пощальони доставили 300 мегабайта
информация на разстояние от 120 мили (193 км) за
“час и четвърт”, както съобщи “Дейли телеграф”. За
същото време по интернет били изпратени едва 24% от
данните. Изследването на Би Би Си било направено
през 2009 г., като целта е била да се обърне внимание
на съответните органи, че близо 3 млн. домакинства във
Великобритания имат прекалено бавен достъп до гло-
балната мрежа - със скорост под 2 мегабита в секунда.
До 2015 г. правителството планира да осигури по-бърз
интернет за всеки дом в страната.

ти, работещи на борсата с цен-
ни книжа. Та Натан Ротшилд,
благодарение на пощенски
гълъб, успява през 1815 г. да
получи известие за изхода от
сражението при Ватерло две
денонощия по-рано от колеги-
те си. Това му дава възможност
успешно да развърти кампани-
ята с френски ценни книжа и
да забогатее.

Холандското правителство
пък още в началото на XIX век
създава военно-гражданска
система за съобщения, доста-
вяни с помощта на гълъби. За
да действа тя безотказно, пер-
натите пощальони са докара-
ни чак от Багдад.

За първи път те са увеко-
вечени върху марка през да-
лечната 1845 г. Филателисти-
те-късметлии пазят като зени-
цата на окото си екземпляри
от “Базелската гълъбица”,
изобразяваща красива бяла
птица.

По време на Френско-
пруските сражения през
1870-1871 г. при обсадата на
Париж за войниците “рабо-
тели” над 350 гълъба. Само
за 73 от тях се знае, че са
пренесли 150 000 официал-
ни и около милион частни
депеши - микрописма, сним-

ки и други съобщения. Във
френската столица по това
време за гълъбовата поща се
оборудва специална зала,
където се разкодират всички
послания, донасяни от летя-
щите куриери във водонепро-
пускливи капсули, прикрепе-
ни към крачето или крилото
на птиците. Ведомството дори
издава указ, според който
“Всеки жител на Френската
република има право да ко-
респондира с Париж с по-
мощта на гълъби, които се на-
мират на служба в Управле-
нието на пощите и телегра-
фа”. За всяка дума, пренася-
на от птиците в пределите на
страната, се заплаща по 50

сантима. Благодарните пари-
жани дори издигат паметник
на гълъбите.

Но не всички са доволни от
услугите им. За борба с тези
пернати пощальони немците
се опитват да използват ястре-
би. Но, за щастие, така и не
успяват да пречупят упори-
тостта и верността на прекрас-
ните умни птици.

След Френско-пруската
война в доста европейски
държави започват масово да

използват гълъбите за целите
на мъже в униформи. Способ-
ностите на тези красавци на-
мират приложение не само на
бойното поле, но се прилагат
и за цивилни цели. В частност,
преди изобретяването на ра-
диото (1895) летящите разпро-
странители на информация са
незаменими доставчици на
сведения в различни редак-
ции на вестници. Находчиви
журналисти най-напред се
сещат да изпращат с помощта
на гълъбовата поща данни за
състезанията с яхти. А някои
от тези бързоходни лодки
дори се оборудват за целта с
цели гълъбарници.

Опити за доставяне на съоб-
щения благодарение на пер-
натите се правят в доста стра-
ни по света в края на XIX век.
За това свидетелстват и много
публикации в пресата от онова
време. “По инициатива на Жи-
фар през 1895 г. е доказано,
че добре дресираните пощен-
ски птици могат да прелетят
над Атлантическия океан раз-
стояние до 800 мили (1 миля =
1,6093 километра). Експери-
ментът се повтаря и от капитан
Рено - завеждащ Военната
гълъбова поща на френската
армия, който пуска един от пи-
томците си от американско
крайбрежие. Гълъбът успял да
преодолее огромната дистан-
ция от 3000 мили, твърдят сви-
детели на опита”, цитирани от
“Правителствен вестник” на
24 май 1898 г.

Заради недостатъчната
бързина и регулярност на до-
ставяне на съобщенията с по-
мощта на кораби, на Хавай-
ските острови през 1897 г.
също се създава редовна
гълъбова поща, с която се из-
пращат не само писма, но
дори и пари. Всеки от летя-
щите куриери пренася до 5
послания на ден. А гълъбът
Велосити (от англ. - скорост)
дори поставя рекорд - пре-
одолява разстоянието между
остров Грейт Бариер и Окланд

за 50 минути, като хвърчи с
около 125 км/ч.

Успехите на други пернати
пощальони в пренасянето на
информация също са впечат-
ляващи - 80% от тях прелитат
240 км със средна скорост от
55-65 км/ч. Затова в началото
на ХХ век гълъбите започват
да се използват най-вече за
доставка на важни данни. От
услугите на умните и бързи
птици се възползват в страни
като Германия, Франция, Ав-
стрия, Белгия, Испания, Ита-
лия и Русия.

През втората половина на
20-ото столетие летящите ку-
риери са незаменими помощ-
ници за репортери на агенция
Ройтерс. Птиците доставят по-
щата в редакцията по-бързо от
автомобилите, които често по-
падат в задръствания, особе-
но в час пик.

Съвременните високо-
скоростни методи за изпраща-
не на съобщения оставиха
най-древните пощальони без
работа. Използването на
гълъби в днешно време нами-
ра приложение най-вече с
рекламно-агитационни и ко-

мерсиални цели. Някои фила-
телисти също продължават да
отделят специално внимание
на марки с изображения на
красивите птици. На всички
други остава само с умиление
и признание да си спомнят за
приноса на гълъбите в разпро-
странението на информация и
доставянето на писма по све-
та. Особено на днешния
16 февруари, отбелязван в ЕС
като Международен ден на
пощальоните и куриерите.

Г
още от дълбока древност хо-
рата забелязват чудната спо-
собност на тези красиви пти-
ци - каквото и да се случва,
винаги да се завръщат отда-
леч към родното гнездо. Рим-
ляни, египтяни, перси, евреи,
а по-късно гали и германци
оставят многобройни писмени
документи, в които подробно
се разказва за използването
на гълъбите за военни, търгов-
ски, лични и други цели.

С помощта на тези перна-
ти пощальони гърците напри-
мер разпространяват из стра-
ната имената на победители-
те в Олимпийските игри.
Гълъбите играят ролята на
незаменими куриери още през
XII век в Древен Египет, къде-
то за двойка летящи красавци
давали около 1000 динара.
По-късно хората използват
красивите и умни птици за
какви ли не услуги, като им
доверяват ценна информация
и по време на войните.

Любопитен факт е, че
кланът Ротшилд също дължи
част от колосалното си богат-
ство именно на гълъбите. Пре-
ди изобретяването на телегра-
фа (1832) изумителните летя-
щи пощальони били много
ценни за брокери и финансис-
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нес облачността ще е разкъсана, на места
за кратко и до изясняване. Ще бъде почти
тихо и нощните температури, в сравнение с
предишните дни, ще се понижат и минимал-

ните ще са между минус 4° и 1°. В София - минус
3°. През деня предимно значителна ще е облач-
ността над източната половина на Дунавската рав-
нина, а след обяд над Западна България и на от-
делни места, главно в планините там, ще превали
слаб сняг. Максимални температури - между 4° и 9°.
В София - около 5°. Атмосферното налягане ще се
доближи до средното за месец февруари. Над пла-
нините облачността ще е значителна и на места в
западните планински масиви ще превали слаб сняг.
Вятърът ще е слаб, от запад-северозапад. Макси-
мална температура на 1200 метра - около 1°, на 2000
метра - минус 5°. По Черноморието облачността ще
е разкъсана. Северният вятър ще отслабне и почти
стихне. Максимални температури - между 5° и 7°.
Температурата на морската вода е 6°-7°. Вълнение-
то на морето ще бъде 2-3 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.46790

GBP
2.33616

CHF
1.57145

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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‚Ë. Œ˜‡Í‚‡ÌËˇÚ‡ Í˙Ï ‚‡Ò Ò‡
Â‡ÎÌË.

˘Â ‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ÔÓ-Á‡·˙Á‡ÌË Ë
‰ÓË Ï‡ÎÍÓ ÔËÚÂÒÌÂÌË.

Ú‡ Ì‡ ‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ËÂÚÓ ·ÂÁ ËÁ-
ÎË¯ÂÌ ¯ÛÏ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ Â¯‡‚‡ÚÂ
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ ÒË
·ÂÁ ÏÌÓ„Ó ¯ÛÏ,
„˙‚Í‡‚Ó Ë Ú‡ÍÚË˜-

ÌÓ, ÔÓ Ò‚ÓÈ Ì‡˜ËÌ. Õ‡ÚÓ‚‡Â-
ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë Â „ÓÎˇÏ‡.

06.55 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ:
«ÂÎÂÌ‡Ú‡ ÎË-
ÌÂÈÍ‡/Ô/

07.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ
ÔÓÁÓÂˆ

08.00 —ÔËÎËÚËÏ Ë
–‡¯Ó - /5 Ë 6 ÂÔËÁÓ‰/

08.30 ¡ÂÁ ·‡„‡Ê - ÚÛËÒÚË˜ÂÒÍÓ
Â‡ÎËÚË

09.00 ΔË‚ÓÚ˙Ú Ë ‰Û„Ë ÌÂ˘‡ -
Ò˙·ÓÚÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò ÃË‡ -
Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡‡Á‰Ë
12.55 »‰Â Ì‡¯ÂÌÒÍ‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡
13.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÒÚÛ‰ËÓ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
»ÂÌ ÀÂ‚Ë Ë »‚Ó ’ËÒÚÓ‚

14.45 œ‡ÏÂÚ ·˙Î„‡ÒÍ‡ Ò ÔÓÙ.¡Ó-
ÊË‰‡ ƒËÏËÚÓ‚

15.10 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó Ò √Ó‡Ì
¡Î‡„ÓÂ‚ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡
ÂÎË„Ëˇ Ë ÍÛÎÚÛ‡

16.10 —‚ÂÚÓ‚ÌÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó ÔÓ
·Ë‡ÚÎÓÌ: Ÿ‡ÙÂÚ‡ /
4ı7,5ÍÏ, Ï˙ÊÂ/, ÔˇÍÓ ÓÚ
ÕÓ‚Â ÃÂÒÚÓ /◊ÂıËˇ/

18.00 ”ÏÌÓ ÒÂÎÓ /œ‡ÎÏË –‡Ì˜Â‚
- ÒˆÂÌ‡ËÒÚ, Ú‚ ‚Ó‰Â˘,
·ÓÍÒ¸Ó, ÔÓÂÚ/

19.00 —Â˘Û ÌÓ‚ËÌËÚÂ - Ò‡ÚË-
Ë˜ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
 ÓÒ¸Ó ÀÛÌ„Ó‚ Ë »„‡Ú‡

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: Ã‡ÎÍËˇÚ
ÔËÌˆ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡
21.45 ¿ ·ˇıÏÂ ÌÂÔÓÁÌ‡ÚË - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ /ÍÓÔÓ‰ÛÍˆËˇ,
1997„./

23.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ƒÊ‡Á ÎËÌËˇ: “ËÓ ìFiveî /

œ‡ÁÌËˆË Ì‡ ËÁÍÛÒÚ‚‡Ú‡
ì¿ÔÓÎÓÌËˇ 2012î/

06.00 ì ÓÒÏË˜Â-
ÒÍË ÍÓÚÍËî
- ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

06.30 ì—ÛÔÂÏÂÌî
- ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

07.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.95,96

08.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.00 ì“‡ÁË Ò˙·ÓÚ‡î - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ÀÓ‡
 ÛÏÓ‚‡

11.00 ìÃÓ‰ÂÌÓî - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘ –‡‰ÓÒÚ ƒ‡„‡ÌÓ‚‡

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÕ‡È-ÒÏÂ¯ÌËÚÂ ÊË‚ÓÚÌË
Ë ıÓ‡ Ì‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡Ú‡î

13.00 ì«Î‡ÚÌËˇÚ ÍÓÏÔ‡Òî- ‘‡Ì-
Ú‡ÒÚËÍ‡, ƒ‡Ï‡, œËÍÎ˛-
˜ÂÌÒÍË, —¿Ÿ, 2007 „.

17.20 ìÀÂ‰Ó‚Âî - ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,
≈Í¯˙Ì, ÃËÌËÒÂË‡Î, ˜‡ÒÚ
2, —¿Ÿ, 2011„.

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

19.30 bTV –ÂÔÓÚÂËÚÂ - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍË
‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ Ë ÙËÎÏË

20.00 ìÕÓ˘Ë ‚ –Ó‰‡ÌÚÂî - ‰‡-
Ï‡, ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ, —¿Ÿ,
2008 „.; –ÂÊËÒ¸Ó:
ƒÊÓ‰Ê —. ”ÎÙ; ¿ÍÚ¸ÓË
:  ËÒÚÓÙ˙ ÃÂÎÓÌË,
—ÍÓÚ √ÎÂÌ, –Ë˜‡‰ √Ë˙,
ƒ‡ˇÌ ÀÂÈÌ, ƒÊÂÈÏÒ
‘‡ÌÍÓ, ¬ËÓÎ‡ ƒÂÈ‚ËÒ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

01.20 ì«ÎÓ‰ÂË Ì‡ Ï‡„ËÒÚ‡Î‡Ú‡î
-“ËÎ˙, —¿Ÿ,  ‡Ì‡‰‡,
2003 „.

02.50 ìÃ˙ÁÂÎË‚ˆËÚÂî - ÂÔ.8

06.00 ì√ÓÒÚËÚÂ Ì‡ ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡-
Ëˇî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

07.00 ì»ÍÓÌÓÒÚ‡Òî
07.30 ì¿„Ó Ô‡Ëî - ÔÓ„‡Ï‡ Á‡

‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ÒÂÎÒÍËÚÂ ‡È-
ÓÌË

08.00 ì—˙·Û‰Ë ÒÂ...î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

09.30 ì¡˙Î„‡Ëˇ „Ó‚ÓËî- ÔÛ·ÎË-
ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì—ÂÏÂÈÒÚ‚Ó ‘ÎËÌÚÒÚÓÛÌî -
Ò Û˜. Ì‡ ƒÊÓÌ √Û‰Ï‡Ì,
≈ÎËÁ‡·ÂÚ œ˙ÍËÌÒ, –ÓÛÁË
ŒíƒÓÌ˙Î,  ‡ÈÎ Ã‡ÍÎÓÍÎ˙Ì,
–ËÍ ÃÓ‡ÌËÒ Ë ‰.

13.50 ì ÓÁÏÂÚË˜Í‡Ú‡ Ë Á‚ˇ‡î - Ò
Û˜. Ì‡ ‘‡Ì ƒÂ¯Â,
“ËÏ˙ÚË ƒ‡ÎÚ˙Ì Ë ‰.

16.00 ì¿Á Ó·Ë˜‡Ï ¡˙Î„‡Ëˇî- Á‡-
·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

18.00 ìŒÚÂ˜ÂÒÚ‚ÂÌ ÙÓÌÚî - ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬, Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

19.30 Õ¿÷»ŒÕ¿ÀÕ¿ ÀŒ“¿–»fl
20.00 ì—ÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍî- Ò Û˜. Ì‡

’‡ËÒ˙Ì ‘Ó‰, –ÂÈ˜˙Î
Ã‡Í¿‰‡ÏÒ, Ë ‰.

22.10 ì√ÓÂ˘Óî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
Ú‡·ÎÓË‰ Ò ¬ÂÌÂÚ‡ –‡ÈÍÓ‚‡

23.10 ì≈ÏÔ‡È˙ ÂÍ˙‰Òî - Ò Û˜.
Ì‡ ¿ÌÚ˙ÌË À‡Ô‡ÎËˇ, ƒÂ·Ë
Ã‡Á‡, –ÂÌÂ «ÂÎÛÂ„˙ Ë ‰.

01.00 ì—ÂÏÂÈÒÚ‚Ó ‘ÎËÌÚÒÚÓÛÌî -
Ò Û˜. Ì‡ –ËÍ ÃÓ‡ÌËÒ, Ë
‰./Ô/

 Œ«»–Œ√
¿‰ÂÍ‚‡ÚÌË Ì‡ ‡Á-
‚ËÚËˇÚ‡ Ë ·ÂÁ ‰‡ ÒÂ
Ó·ˇÒÌˇ‚‡ÚÂ ËÁÎË -̄
ÌÓ, ˘Â ‡·ÓÚËÚÂ Ë

Á‡‚˙¯ËÚÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚÓÚÓ. ÕˇÏ‡
‰‡ ÎËÔÒ‚‡Ú ËÌÚÂÂÒÌË ÏÓÏÂÌÚË.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.10 ì√ÂÌËË Ë

ÁÎÓ‰ÂËî
07.45 »„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ: ì¿ÍÓ
ÚÓ‚‡ Â Î˛-

ÚË ‚ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË. ÕÂ ÓÒÚ‡‚‡ÈÚÂ
·ÂÁÛ˜‡ÒÚÌË.

·Ó‚?î
09.25 ì—‚ËË, ı‡ÏÓÌËÍÓ Î˛-

·ËÏ‡!î
10.00 ì”ÏÌËˆËî
10.45 ìœÓÔÓ‚Â‰Ú‡ Ì‡ Ô‡ÒÚË‡î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ì¬ÍÛÒÌÓî
11.50 ì—Â„ÂÈ —‚ÂÚÎ‡ÍÓ‚î
12.45 ì—ÏÂ¯‡ËÍË. ÕÓ‚ËÚÂ ÔË-

ÍÎ˛˜ÂÌËˇî
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ì«Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ì‡ —‡Ì

–ÂÏÓî
14.00 ì–ÂÚÓ FM ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ:

«‚ÂÁ‰ËÚÂ Ì‡ —‡Ì ÂÏÓ ‚
ÃÓÒÍ‚‡î

16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ì–ÂÚÓ FM ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ:

«‚ÂÁ‰ËÚÂ Ì‡ —‡Ì ÂÏÓ ‚
ÃÓÒÍ‚‡î (ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ)

17.10 ìœÓÒÂ˘ÌÂÚÂ ◊ÂÎÂÌÚ‡ÌÓ!î
18.05 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì√‡‡ Á‡

‰‚‡Ï‡î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.15 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì√‡‡ Á‡

‰‚‡Ï‡î (ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ)
20.40 œÂÏËÂ‡: ì‘‡‰ ¡Ó‡-

ˇî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.20 ì“‡ÁË ‚Â˜Âî Ò ¿Ì‰ÂÈ

Ã‡Î‡ıÓ‚
00.00 ìÕÂ‚ÂÓˇÚÌËÚÂ ÍÓÌˆÂÚË

Ì‡ ËÚ‡ÎË‡ÌˆË ‚ –ÛÒËˇî
00.55 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì÷‚ÂÚˇ ÓÚ

ÔÓ·Â‰ËÚÂÎËÚÂî
02.35 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì—Ú‡Ê‡-

Ë Ë ‡Ô‡¯Ëî
04.10 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì“ÂÏ‡î
06.05 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Сем. Бурнаски, близки и приятели

Ã¿–»fl flÕ Œ¬¿ ¡”–Õ¿— ¿
1927-2013

Грижовна съпруга,
любяща майка и баба,

достойна гражданка и горда
българка, тя остави светъл

пример за нас, живите.

За красотата няма смърт!
Дотук е земният й път!

Небесният е свята Тайна,
човешка болка и

Безкрайност...

Изминаха 40 ДНИ на горест и печал,
откакто ни напусна

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Ã»’¿»À √≈Œ–√»≈¬
Ã»’¿…ÀŒ¬

Да си спомним
за прекрасния човек с любов

и признателност!

Поклон пред светлата му
памет!

На 16.02.2013 г. се навършват 8 ГОДИНИ без

ФИФА пое ангажи-
мент да започне да про-
вежда кръвни тестове за
забранени стимуланти на
футболистите и да създа-
де биологични паспорти
на играчите по време на
Мондиал 2014 година в
Бразилия. Това обеща
президентът на ФИФА
Сеп Блатер на поредната
среща с ръководителя на
Световната антидопинго-
ва агенция (УАДА) Джон
Фейхи. Преди нея Фейхи
заяви, че футболът е един
от спортовете, в който не
се правят толкова сериоз-

ната тенис федерация (ITF), които
носят точки за световните ранглисти.

Това е най-голямото количество
международни състезания, на които
страната ни е домакин. Проявите мо-
гат и да се увеличат. В бройката не
влиза и Турнирът на шампионките в
София (29 октомври - 3 ноември), кой-
то е под егидата на Женската тенис
асоциация (WTA). 6 ще бъдат състе-
занията за мъже от категорията
“фючърс” (с награден фонд по $10
000) и 4 са проявите за жени. Между-
народните турнири започват с първо-
то от трите състезания за мъже
Carlsberg Cup, чиято основна схема
стартира на 13 май в Пловдив на кор-
товете на ТК “Локомотив”. На 20 май
е началото на втория турнир във Вар-
на (ТК “Черно море-Елит”). Както и
през 2012 година, Carlsberg Cup
завършва на кортовете на Българския
национален тенис център с турнира
от 27 май. Фючърсите продължават
със състезание в Бургас от 17 юни.
Седмица по-късно е проявата в Ста-
ра Загора, а на 1 юли е турнир пак
в Пловдив. И на трите състезания в
последните два дена ще има детски
празници - турнири от програмата
“Тенис 10”, които ще се проведат
преди полуфиналите и финалите.

Международните турнири за
жени на ITF ще започнат на корто-
вете на ТК “Левски” в София от 9
септември. Тази проява и следва-
щата в Добрич от 16 септември са
с награден фонд по $25 000 дола-
ра. Останалите турнири са с награ-
ден фонд $10 000 и са на 23 сеп-
тември във Варна и на 30 септем-
ври в Хасково. Много е вероятно да
има поне още един женски турнир
в календара.

“Чест, но и отговорност е, че ще
бъдем домакини на толкова много
турнири през 2013 година. Наш при-
оритет като федерация е грижата за
юношите и девойките. С тези състе-
зания им даваме шанс за много меж-
дународни изяви. Другият ни приори-
тет е работата с тенисистите до 14
години”, коментира президентът на
БФТ Стефан Цветков.

На турнирите на ITF у нас са
записали първите си международни
изяви и първите си точки за светов-
ните ранглисти множество българ-
ски тенисисти и тенисистки, включи-
телно и първите ни ракети Цветана
Пиронкова и Григор Димитров.

Представителният мъжки отбор
на Етър се мести в Сливен, съоб-
щи административният директор
на клуба Радин Хаджиев. Футбо-
листите и старши треньорът Сер-
дар Даят се качиха на клубния
автобуса и заминаха за Града под
Сините камъни. Основният акцио-
нер Фейзи Илханлъ е подписал
договор с Йордан Лечков за полз-
ване на базата и хотела му “Спорт-
палас” до края на първенството при
пълен пансион. Преговорите
продължили час и половина. “Вио-
летовите” ще играят и домакински-

Най-добрият ни тенисист
Григор Димитров постигна
първата гръмка победа в про-
фесионалния тенис на турни-
ра в Ротердам, като се класи-
ра за първия си АТР 500 по-
луфинал, след като обърна
партньора си на двойки Мар-
кос Багдатис (Кип) с 6:7(4),
7:6(0), 6:3.

Победата донесе на Гри-
шо 65 000 евро от наградния
фонд и 180 точки за рангли-
стата, които се очаква да го
изкачат до №33 в света или
само на една позиция от га-
рантирано място сред поста-
вените на турнирите от Голе-
мия шлем.

Още в първата седмица на
новия сезон Григор Димитров
се класира за първия си фи-
нал на ниво АТР, а  в опит да
повтори това свое постиже-
ние днес ще се изправи сре-
щу Хуан Мартин Дел Потро
(Арж) или Ярко Ниеминен
(Фин), които играха след
него снощи.

Двубоят стартира равно-

ПРОВЕРКИ ЗА КРЪВЕН ДОПИНГ
НА МОНДИАЛ 2014

Етър се премести в Сливен

ни проверки за кръвен
допинг - ЕПО, а това тряб-
ва да се промени, и то в
най-скоро време. Трима
от четирима проверени
играчи по време на ква-
лификациите за Светов-
ното първенство пък не са
проверявани за кръвен
допинг. Фейхи освен това
призова местните лиги да
подкрепят инициативата
на УАДА и ФИФА. Шефът
на УАДА каза след сре-
щата с Блатер, че най-
много е доволен от фак-
та, че ще бъдат правени
и биологични паспорти,

както в колоезденето, ко-
ито от своя страна ще
бъдат индикация за из-
ползването на хормони и
кръвен допинг. “Ние сме
доста заинтересовани от
работата по биологични-
те паспорти. УАДА благо-
дари на ФИФА за поетия
ангажимент за паспорти-
те (т. нар. биологични
профили), които ще бъдат
използвани не само на
Мондиал 2014 в Брази-
лия, но още от Купата на
Конфедерациите през
юни тази година”, каза
още Фейхи.Сеп Блатер

те си мачове на стадион “Хаджи
Димитър” под Сините камъни. Спо-
ред Хаджиев сумата, която ще пла-
тят за всичко, е по-ниска в сравне-
ние с тази, която ще им струва пре-
стоят във Велико Търново за същия
период от време.

Предвидената за днес контрол-
на среща със Светкавица Търгови-
ще няма да се играе на стадион
“Ивайло”. Причината е наемът, кой-
то е поискан от управителя на
Общинско предприятие “Спортни
имоти” Пламен Колев. Радин Хад-
жиев определи сумата като “смеш-

на”. Става дума за 300 лева, които
се дължат за контролни мачове,
уточни Пламен Колев. Освен това
старши треньорът Сердар Даят не
е доволен и от състоянието на те-
рена.

Основният акционер в клуба
Фейзи Илханлъ ще бъде и изпълни-
телен директор на Етър 1924. За-
емалият досега поста Ендер Дур-
мушев обаче остава в клуба. На 16
март ще има Общо събрание, кое-
то ще направи промени в Съвета
на директорите, но Хаджиев отка-
за да ги уточни.

Домакини сме
на 10 турнира
на ITF

Гришо на 1/2 финал
в Ротердам
Хасковлията тренира с Федерер,
после обръща партньора си
на двойки Багдатис

Григор Димитров връща топката от форхенд
срещу кипъреца Маркос Багдатис, когото обърна

с 6:7(4), 7:6 (0), 6:3 на 1/4 финал в Ротердам

Гришо сбъдна една мечта и потренира с идола си Роджър
Федерер преди мача с партньора си на двойки Багдатис

стойно, но Гришо бе по-агре-
сивният тенисист и сътвори
по-голямата част от красиви-
те неща в сета, но така и не
успяваше да стигне до про-
бив. Хасковлията пропусна 2
възможности при 4:3 гейма,
но сгрешен ретур, последван
от бекхенд в мрежата, не му
позволиха да се възползва от
нито една от тях. В тайбрека
Багдатис бе просто безпогре-
шен и изключително стаби-
лен в разиграванията, в кои-
то сервираше, а всичко се
реши след една грешка на
Григор, довела до минипро-
бив, оказал се фатален за
българина. Във втория сет
Гришо проби рано съперника
си, но върна жеста за 4:4 и от
яд изтърва нервите си и “а ла
Сафин” потроши ракетата си
в корта.

Това изглежда свърши ра-
бота и Григор бързо забрави
разочарованието си, а ведна-
га след това се завърна към
добрата игра. Двамата пак
стигнаха до тайбрек, в който

Димитров не даде на съпер-
ника си да спечели и една
топка. В решителния сет Гри-
шо отрази точки за пробив в
два от сервис геймовете си,
поведе с 5:2 и не допусна да
бъде застигнат.

Сутринта вчера Гришо

сбъдна една от мечтите си,
като потренира на корта с
идола си Роджър Федерер.
Българинът никога не се е
срещал в официален мач с
рекордьора по спечелени тит-
ли от Големия шлем и №2 в
света.

“Винаги се чувствам специално, когато участвам в
този турнир, защото пазя добри спомени от него.
Надявам се този път да стигна доста напред”, сподели
Гришо в интервю след мача. “Талантът не ти печели
мачове. Многото работа прави това. Талантът е просто
част от целия пакет”, добави първата ни ракета. “Разби-
ра се, че сравненията с Федерер ме ласкаят, но поня-
кога могат да те поставят под допълнително напреже-
ние. Той е най-великият за всички времена и не мисля,
че някой може да се сравнява с него”, коментира
Гришо, а след това бе намекнато за евентуалната му
връзка с Мария Шарапова. “Знаеш ли кой ден сме?
Изпрати ли нещо на някого вчера?”, попита го водещи-
ят по повод Свети Валентин. “Да, винаги”, бе за-
гадъчният и придружен с усмивка отговор на Гришо.

Снимка БГНЕС

Снимка ТЕНИСКАФЕ

ППППП
рез 2013 година в България
ще се проведат най-малко 10
турнира за мъже и жени от
календара на Международ-
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гледайте

ФУТБОЛ

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹13

ПО ДИЕМА
17.00 Арсенал -

Блекбърн
ПО НОВА СПОРТ

20.00 Олдъм Атлетик -
Евертън

ПО ТВ 7
21.45 Рома - Ювентус

ПО ЕВРОСПОРТ 2
16.30 Байер - Аугсбург

19.00 Борусия Д - Айнтрахт
ПО ТВ +

19.00 Малага - Атлетик Б
21.00 Гранада - Барселона
23.00 Осасуна - Сарагоса

УТРЕ
ПО ДИЕМА

16.00 Манчестър Сити - Лийдс
ПО НОВА СПОРТ

14.00 Челси - Брентфорд
17.00 Ливърпул - Суонзи

ПО БИ БИ ТИ
15.55 Наполи - Сампдория
21.40 Фиорентина - Интер

ПО РИНГ
22.00 Тигре - Бока Хуниорс

01.15 Ривър Плейт - Естудиантес
ПО ЕВРОСПОРТ 2

16.30 Нюрнберг - Хановер
18.30 Хофенхайм - Щутгарт

ПО ТВ +
13.00 Сосиедад - Леванте

20.00 Валядолид - Атлетико М
22.00 Реал М - Райо Валекано

ПО ФИЛМ +
22.30 Валвийк - Аякс

кратки

6 от 49
I теглене: 2, 7, 14, 27, 42, 49
I гр. (6) няма
II гр. (5) 41 по 1869,10 лв.
III гр. (4) 2200 по 34,80 лв.
IV гр. (3) 34 900 по 3,10 лв.
Джакпот: 689 526,64 лв.
II теглене: 11, 18, 21, 22, 30, 46
I гр. (6) 1 от 5 272 899,50 лв.

6 от 42
3, 8, 17, 19, 33, 39
I гр. (6) няма
II гр. (5) 35 по 822,80 лв.
III гр. (4) 1706 по 16,90 лв.
IV гр. (3) 22 058 по 1,90 лв.
Джакпот: 1 011 849,50 лв.

5 от 35
I теглене: 1, 14, 20, 26, 32
I гр. (5)  7 по 3683,40 лв.
II гр. (4) 375 по 68,80 лв.
III гр. (3) 8662 по 4 лв.
II теглене: 4, 13, 14, 16, 24
I гр. (5) 3 по 8594,50 лв.
II гр. (4) 576 по 44,80 лв.
III гр. (3) 14 827 по 2,30 лв.

Тото джокер
Позиции: 2, 8, 9
Цифри: 2, 3, 7
I гр. (3) 16 по 3613,10 лв.
II гр. (2) 3201 по 9 лв.

Фиш, подаден във Варна, уда-
ри 6-ия джакпот в историята на
тотото у нас. Късметлия позна пе-
челившата комбинация във II тег-
лене с комбинация на стойност
92.40 лв. с 83-а система от 12 чис-
ла (132 комбинации). В неделя ще
бъде спечелен луксозен Opel
Insignia във втория специален ти-
раж за годината и затова стойност-
та на една комбинация ще бъде в
размер на 1.20 лв.

ВАРНЕНЕЦ
УЛУЧИ
ДЖАКПОТА

Рефер спря мач
на Лудогорец
Испанецът свири края 10 минути по-рано,
отменя 2 гола на шампионите срещу Легия

Собственикът на Лудогорец Кирил Домусчиев
успокоява играчите си, след като реферът

Раул Чавет Гарсия прекрати контролата им
с Легия Варшава в 79-ата мин. в Марбея

С
Снимка ГОНГ „Този двубой трябва

да бъде разследван от
УЕФА, а не мачовете в
България. За пръв път
виждам съдия, който вме-
сто да раздава картони,
заслужени или не, да си
тръгне като проститутка.
Ако това се беше случи-
ло в България, този съдия
щяха да го заколят и да
избият семейството му, а
Боби Михайлов да си по-
даде оставката”, обяви
собственикът на Лудого-
рец Кирил Домусчиев
пред ТВ7. Той поясни, че
капитанът Емил Гъргоров
е най-скъпоплатеният иг-
рач в България. “Ние му
предложихме същите ус-
ловия, до живот ако иска,
но той не прие”, каза още
Домусчиев.

кандален испански
арбитър  и неговите
помощници решиха
да влязат в главна-
та роля по време на

Локо Сф се раздели с крилото Павел Пет-
ков, съобщиха от клуба. Юношата на Левски
ще напусне тима от “Надежда”, след като раз-
трогне договора си по взаимно съгласие. Пет-
ков беше с Локо Сф на лагера в Турция, но
след края му бе взето решение да не продължи
кариерата си при “червено-черните”. Те обаче
попълниха картотеката си с двама свои юноши,
които подписаха професионални договори. Така
ще бъде изпълнено и изискването за петима
играчи от собствената школа, залегнало в пра-
вилниците на БФС.

Наставникът Емил Велев - Кокала пък е в
Израел на 3-дневен треньорски семинар.

контролата между Лудогорец
и Легия Варшава, която се
игра на футболен център
“Марбея”. Шампионите загуби-
ха с 0:1 от поляците, но про-
верката бе прекратена в 79-
ата мин. Реферът Раул Чавет
Гарсия не зачете 2 редовни
гола на разградчани заради
несъществуващи засади. Ос-
вен това реферите спряха още
2 голови атаки на българите
заради несъществуващи заса-
ди, с което още повече изнер-
виха мача. Нападател на Ле-
гия пък счупи ръката на врата-
ря Иван Чворович, като стъпи
върху нея и вместо да получи
картон, реферът изгони цент-
ралния защитник на Лудого-
рец Козмин Моци заради реп-
лика.

“Това съдийство е повече
от тенденциозно”, изригнаха
от щаба на Лудогорец, след
като мачът бе прекратен. Ре-
ферът наду свирката заради
реплики от страна на българ-
ските футболисти. В 79-ата мин.
той даде пресилен фаул в
полза на Легия. Футболистите
на Лудогорец възразиха, но в
рамките на позволеното. Из-
ненадващо и за двата отбора
реферът напусна терена и
прекрати контролата.

Поляците откриха в 31-
вата мин. Тогава Куроски из-
веде Хорхе Салинас, който
надбяга Йордан Минев, из-

скочи срещу Чворович и про-
кара топката между краката
му в мрежата. Веднага след
гола пък Станислав Генчев
получи контузия в коляното и
бе заменен от Себастиан Ер-
нандес. В 39-ата мин. врата-
рят Скала изби удар на Димо
Бакалов, а словакът Лубомир
Гулдан вкара с добавка, но
реферът отмени гола заради
несъществуваща засада.
Миро Иванов и Ернандес пък
не улучиха вратата от удоб-
ни позиции. В 54-ата мин.
Иван Чворович подари топ-
ката в краката на Березин-
ски, който се опита да го
излъже. Новоизлюпеният

български национал обаче
плонжира в краката му и отне
топката, но полякът го настъ-
пи по ръката. Чворович бе
откаран веднага с линейка в
местната болница и там бе
установено, че лявата му
ръка е счупена. Контузията
ще го извади почти за целия
пролетен полусезон.
Румънският защитник Козмин
Моци репликира съдията и
той му вдигна директен чер-
вен картон. Старши трень-
орът на Лудогорец Ивайло
Петев направи смяна и пусна
в игра Александър Барт на
мястото на Моци. Урош Голу-
бович пък замени Чворович.

Словенецът Роман Безяк (63)
вкара след пас на Йордан
Минев, но реферът отново
измисли засада и не зачете
гола. От Лудогорец претен-
дираха за дузпа в 73-ата
мин., когато Марселиньо по-
даде към Светослав Дяков и
националът бе изблъскан в
гръб от Гол, но съдията под-
мина ситуацията. В 79-ата
мин. реферът показа жълт
картон на Александър Барт и
играчите на Лудогорец го на-
грабиха, преди Гарсия да на-
пусне терена и да прекрати
контролата. Така Лудогорец
записа 4-та загуба в 4-ата си
контрола в Марбея.

ЛОКО СФ ГОНИ
ЮНОША НА ЛЕВСКИ

Светослав Тодоров
напусна украинския
Ховерла. 34-годишният
нападател се раздели
с клуба от Ужгород по
взаимно съгласие и
вече е свободен агент.
Тоди премина в елит-
ния тим от Украйна в
началото на сезона,
когато отборът бе реги-
стрирал 7 загуби. След
това обаче Ховерла за-
писа 12 т., като юноша-

СВЕТЛЬО ТОДОРОВ НАПУСНА
УКРАИНСКИЯ ХОВЕРЛА

та на ЦСКА изигра 9
мача за първенството.
При престоя си в укра-
инския клуб той не дей-
стваше на типичната си
позиция като таран, а
зад нападателя. В края
на януари съществува-
ше вероятност Свето-
слав Тодоров да се
завърне в Портсмут,
където се превърна в
легенда в началото на
века. През сезона 2002/

2003 г. Тоди стана гол-
майстор на Чемпи-
ъншип с 26 гола и по-
могна на тима да спе-
чели промоция във Вис-
шата лига, но счупи
крак в последната кон-
трола преди началото
на сезона и кариерата
му бавно започна да
залязва. С Литекс е 4-
кратен шампион на
България (1998, 1999,
2010, 2011).

Руснаци правят фурор в Лига Европа

Зенит Санкт Петербург - Ливърпул 2:0 (Хълк-
69, Семак-72), Анжи Махачкала - Хановер 3:1
(Ето’о-34, Ахмедов-48, Бусуфа-64; Хущи-22), Ат-
летико М - Рубин Казан 0:2 (Карадениз-6, Орба-
ис-90+5; ЧК: Шаронов-45-Р), Байер Леверкузен
- Бенфика 0:1 (Кардосо-61), Леванте - Олимпи-
акос 3:0 (Риос-10, Баркеро-40-д, Мартинс-56),
Динамо Киев - Бордо 1:1 (Лукман-20; Обраняк-
23), БАТЕ Борисов - Фенербахче 0:0 (ЧК: Мей-
релеш 4-Ф), Аякс - Стяуа 2:0 (Алдервейрелд-28,

ЛИГА ЕВРОПА, ПЪРВИ 1/16 ФИНАЛИ Реферът прекъсва
мача Базел -
Днепър, за да бъдат
почистени линиите
на терена. Въпреки
обилния снеговалеж
първата среща от
1/16 финалите на
Лига Европа се
изигра и бе
спечелена от
швейцарците с 2:0

Снимка БГНЕС

Ван Рийн-48; ЧК: Пинтилий 89-С), Наполи - Вик-
тория Пилзен 0:3 (Дарида-28, Райторал-79,
Текъл-90), Спарта Прага - Челси 0:1 (Оскар-82),
Щутгарт - Генк 1:1 (Гентнер-42; Плет-90), Бору-
сия М - Лацио 3:3 (Щранцл-17-д, Маркс-84-д,
Аранго-88; Флокари-57, Козак-64 и 90; ЧК: Диас-
69-Л), Базел - Днепър 2:0 (Щокер-23, Щрелер-
67), Нюкасъл - Металист 0:0, Тотнъм - Лион 2:1
(Бейл-45 и 90; Умтити-55), Интер - Клуж 2:0 (Па-
ласио-20 и 87).

О
Отборите от Русия записаха

стопроцентова успеваемост в
първите мачове от 1/16 финали-
те в Лига Европа. Зенит, Рубин
и Анжи спечелиха впечатлява-
щи победи и имат отлични шан-
сове да продължат в надпрева-
рата. В Санкт Петербург Зенит
победи Ливърпул с 2:0 с голове
през второто полувреме. Бра-
зилският национален нападател
Хълк (69) откри с топовен шут
от 30 м, а руският национал
Сергей Семак (72) удвои. На
стадион “Лужники” в Москва пък
Анжи Махачкала обърна Хано-
вер 96 с 3:1. Германците откри-
ха чрез унгареца Саболч Хущи

(22). Камерунецът Самюел Ето’о
(34) изравни, а в 59-ата мин.
пропусна дузпа. Одил Ахмедов
(48) и Мбарк Бусуфа (64) обаче
бяха точни за комфортния аванс
на тима от Дагестан. Рубин Ка-
зан пък развенча с 2:0 в Мад-
рид носителя на трофея и на Су-
перкупата на Европа Атлетико.
На “Висенте Калдерон” турчинът
Гьокдениз Карадениз (6) изве-
де гостите от Казан в резулта-
та, а испанецът Пабло Орбаис
(90+5) оформи гръмкия успех.
Тимът от Татарстан игра почти
час с 10 души след червен кар-
тон на Роман Шаронов още
преди паузата.

Депутат си купи
футболен клуб

Киевският футболен клуб Ар-
сенал премина в ръцете на биз-
несмена и депутат от Държав-
ната Рада на Украйна Олек-
сандър Онишченко. Онишченко е
депутат от управляващата в
страната Партия на региони-
те. “Бяха завършени формалнос-
тите по предаването на фут-
болния клуб Арсенал (Киев) на
новия собственик - известния
бизнесмен и меценат Олександър
Онишченко”, съобщи пресслужба-
та на Арсенал.
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Испанец
прекрати
мач на
Лудогорец

ПО БНТ 1
БИАТЛОН

16.10 СП в Нове
Место

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 КВК Габрово -

гледайте

кратки

Пирин Балканстрой
ПО БНТ 2

СКИ
10.55 и 14.25 СП в Шладминг

ПО РИНГ
ВОЛЕЙБОЛ

19.00 Равена - Сан Джустино
ПО ЕВРОСПОРТ

СКИ-БЯГАНЕ
12.30 СК в Давос

СКИ-СКОКОВЕ
17.45 СК в Оберстдорф

СНУКЪР
20.00 Уелш оупън

УТРЕ

ПО БНТ 1
СКИ

10.55 и 14.25 СП в Шладминг
ПО БНТ 2
БИАТЛОН

12.55 и 15.55 СП в Нове место
ПО БТВ ЕКШЪН

ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Тренто - Кастелана

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ-БЯГАНЕ

11.45 и 16.45 СК в Давос
СКИ-СКОКОВЕ

18.00 СК в Оберстдорф
СНУКЪР

20.00 Уелш оупън (финал)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СНОУБОРД
09.30 СК в Сочи

Лигети с 3-а титла
Чонгаров 34-и
в гигантския слалом
в Шладминг,
Присадов отпада
в I манш

Трима българи ще участват в квалификационното
състезание по слалом в Шладминг днес. В
стартовия лист са Никола Чонгаров, Георги
Георгиев и Стефан Присадов. Те ще се състеза-
ват за място сред първите 25, които ще допълнят
най-добрите 50 за слалома в неделя. Това ще
бъде последната дисциплина от световното
първенство по ски алпийски дисциплини в Шлад-
минг, Австрия. Дори и да останат извън тези 25,
българските алпийци имат шанс да попаднат и в
групата от други 25 скиори, които по точки се
класират за слалома в неделя. Единствената
българка в Шладминг Мария Киркова ще старти-
ра в слалома днес, който е последната дисципли-
на от световното първенство при жените.

то през 1968 г. взе 4 златни отличия, ако
в неделя победи в слалома. Лигети, който
е шампион още в супергиганския слалом
и в суперкомбинацията, поведе след
първия манш и завърши с общо време от
2:28.92 мин., въпреки че даде шесто вре-
ме във втория манш.

“Чувството е невероятно. Изключител-
но съм щастлив. Не беше лесно. Поех
някои рискове, направих грешки във вто-
рия манш, но ми помогна преднината от

първия”, каза Лигети след финала. Авст-
риецът Марсел Хиршер остана втори на
81 стотни от секундата. Манфред Мьолг
(Ит) пък грабна бронзовия медал с изо-
ставане от 1,75 сек. Олимпийският шам-
пион в дисциплината Карло Янка (Швей-
цария) не стартира във втория манш.
Българинът Никола Чонгаров се класира
34-ти с време 2:39.28 мин.
(1:20.09+1:19.19). Другият българин Сте-
фан Присадов не завърши първия манш.

Тед Лигети (вдясно) получава
поздравления от сребърния медалист
Марсел Хиршнер за победата си в
гигантския слалом на световното
първенство в Шладминг. Бронзовия медал
грабна Манфред Мьолг (на заден план)ААмериканецът Тед Лигети спечели

титлата в гиганския слалом на световното
първенство по ски-алпийски дисциплини
в австрийския зимен център Шладминг.
Така Лигети защити титлата си и спечели
трети златен медал от шампионата. Той
стана първият алпиец за последните 45
години, които триумфира в 3 дисциплини
на първенство на планетата. Америка-
нецът може да изравни постижението на
френската легенда Жан-Клод Кили, кой-

Президентът на Между-
народната федерация по
борба (ФИЛА) Рафаел Мар-
тинети (Швейцария) може
да напусне поста днес, пре-
даде ИТАР-ТАСС. В Тай-
ланд започна извънредно
заседание на Изпълкома на
световната централа. В
първия ден беше повдигнат
въпроса за оставката на
Мартинети и провеждането
на избори. От руската феде-
рация по борба обявиха, че
подкрепят предложението

Първият вицепрезидент на Международния съюз по биат-
лон Сергей Кушченко (Русия) пристига в България за Откри-
тото европейско първенство в Банско. Руснакът е и един от
водещите спортни мениджъри в света. Освен с биатлон
Кушченко се занимава и с баскетбол. Той е член на управата
на тима от НБА Бруклин Нетс, собственост на руския милиар-
дер Михаил Прохоров, който пък е и президент на Съюза на
биатлонистите в Русия.  Заедно с Кушченко в България идват
още двамата вицепрезиденти на руската централа - Вадим
Мелихов и Дмитрий Алексашин, както и генералният секретар
на организацията Александър Пак. Всички 376 биатлонисти и
170 официални лица ще вземат участие в церемонията по
откриването на първенството, която ще започне в 19,30 часа
във вторник на централния площад в Банско. Ансамбъл “Бълга-
ре” ще изпълни фрагменти от спектакъла “Това е България”.

Шефът на ФИЛА
обмисля оставка

Резервите на Левски
завършиха 1:1 срещу третия
от шампионата на Армения
Импулс в контролна среща,
играна в Агия Напа, Кипър.
Милен Василев пропусна да
открие отблизо в 3-ата ми-
нута, а бърза контраатака за
Импулс изненада отбраната
на “сините” и Нораир Гьоза-
лян (9) откри. Софиянци из-
равниха след автогол на 19-
годишният руски защитник
на съперника Максим Пуза-

Вице на биатлона
пристига в Банско

за оставката на швейцаре-
ца. Изпълкомът на Между-
народния олимпийски коми-
тет (МОК) преди 4 дни пред-
ложи изключването на бор-
бата от програмата на
Олимпийските игри през
2020 г. В същото време,
президентът на Олимпий-
ския комитет на Русия Алек-
сандър Жуков в специално
писмо се обърна с молба
към МОК да запази мястото
на спорта в олимпийската
програма.

Латвиецът Мартинс Дукурс се радва на победата
си за Световната купа по скелетон, която

постигна на новия олимпийски канал за бобслей,
скелетон и шейни в Красная поляна край Сочи

Литекс се завръща непобеден от Анталия. “Оранжевите”
приключиха втората част от подготовката си с актив от 1 по-
беда и 4 хикса в турския курорт. Успехът беше с 1:0 срещу
словенския шампион Марибор, а равенствата с Карпати Лвов
(1:1), сръбския първенец Партизан (1:1), участника в Шампион-
ска лига БАТЕ Борисов (0:0) и румънския Петролул Плоещ
(1:1). Логично наставникът на Литекс Христо Стоичков похва-
ли своите възпитаници. Камата имаше група от 27 футболисти,
като даде шанс и достатъчно игрово време за изява на всички,
сред които и на половин дузина юноши. “Доволен съм от всич-
ки без изключение. Старание- много добре, дисциплина и
отговорност - отлична. Всички осъзнаваме, че ни чака нелека
футболна пролет”, заяви старши треньорът на “оранжевите”.

Резервите на Левски
правят 1:1 с арменци

нов (29), който засече в соб-
ствената си врата остро цен-
триране на Илиян Йорданов
от дясно. Последната кон-
трола на Левски на лагера в
Кипър е в неделя срещу ру-
ския ФК Ростов.
СЪСТАВЪТ НА ЛЕВСКИ:
Иванов, Старокин, Пламен
Димов (61-Прохазка), Ели,
Даниел Димов, Велев, Йо-
вов (73-Везалов), Михелич,
Василев (67-Рамос), Йорда-
нов, Силва

Литекс се връща
непобеден от Анталия

НСА громи Левски
с 18:3 на хокей

НСА постигна убедителна
победа в първенството на
България по хокей на лед. “Сту-
дентите” разгромиха Левски с
18:3 (6:0, 5:2, 7:1) в последна
среща от III кръг на шампиона-
та след 5 гола на Кирил Стой-
нов и по 4 на Светлин Стоев и
Васил Пиперевски. Ветеранът
Георги Бангеев пък вкара 2 гола
за Левски. “Сините” играят със
Славия във вторник от 19,30 ч.
на пързалка “Славия”. Води ЦСКА
с пълен актив от 24 т., пред
Славия 12, НСА 12 (2 мача по-
малко) и Левски 0.

Елица Костова
на 1/4 финал в САЩ

Националката на България
за “Фед Къп” Елица Костова се
класира за 1/4 финалите на тур-
нира по тенис в Ранчо Санта
Фе, САЩ (награден фонд $25
000) след победа във II кръг с
6:4, 7:5 над Кристина Макарова
(САЩ). За място на полуфинала
Костова ще играе с квалифи-
кантката Саназ Маранд (САЩ).
На двойки Костова и Мадисън
Бренгъл (САЩ) отпаднаха на
четвъртфиналите след загуба
с 2:6, 0:6 от американките Ася
Мохамед и Али Уил.

Върнаха лиценза
на Катюша

Арбитражният спортен съд
в Лозана върна професионалния
лиценз на руския колоездачен
отбор Катюша, предаде ДПА.
Международният колоездачен
съюз в края на миналата година
отказа да даде лиценз на русна-
ците, като причина беше
изтъкната недостатъчната
работа по отношение на борба-
та с допинга. Руският тим об-
жалва пред КАС и спечели дело-
то. Най-добрият състезател на
Катюша Хоаким Родригес, кой-
то завърши на върха в светов-
ната ранглиста по колоездене
през 2010 и 2012 г., се закани да
напусне отбора, ако той загуби
обжалването.

Снимки БГНЕС


